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Челен опит

Екоинициатива Статистика Фалстарт

БДЖ организира сватби
в ретро влак

Стр. 6

Стр. 34

Гнездо на царски орел
се появи в двора на СУ

Стр. 5

НСИ потвърди рекордната
безработица от почти 13 на сто

Стр. 39

Топатлетка “изгърмя” за
2 години заради кръвен допинг

Стр. 4

Над 4200 „нови” българи за
последните четири месеца

Гражданство
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Сътрудничество

Станишев събира левите
лидери на Европа

Стр. 9

Над 73 000 души останаха
без ток само в Западна Бълга-
рия заради развихрилите се
вчера бури с порои и градуш-
ки. Ураганни ветрове и опити
за измами по телефона после-
дваха силното земетресение от
нощта срещу вторник. След
като хиляди българи се па-
никьосаха от труса от 5,8 по
Рихтер, те бяха нападнати от
бури и измамници, които се

Десетки хиляди
останаха без ток

Няколко
ƒ”Ã»

Альона
НЕЙКОВА

Земетресението, раз-
люляло България в малки-
те часове на нощта вче-
ра, не само стана тема
№1 на новинарските еми-
сии. Близки и роднини,
съседи и колеги, прияте-
ли и врагове вместо
“Добър ден” се питаха и с
часове обсъждаха как са
преживели бедствието. И
ще продължават още
дълго да си спомнят нощ-
ния ужас, като по-възра-
стните ще го сравняват
със земетресението във
Вранча през 1977 г. И ще
са благодарни - на Господ
ли, на съдбата ли - кой в
каквото вярва, че този
път няма загинали.

Така постъпиха пове-
чето. Други пък реагира-
ха по-светкавично и от
вездесъщото правител-
ство на Б.Б., което
побърза да се похвали, че
ситуацията е овладяна за
часове. Измамници на
мига след земетресение-
то запяха стара песен на
нов глас - обаждаха се на
изплашените хора, уж от
името на техни близки, с
оплаквания, че са в болни-
ца и имат нужда от пари.
Като и в тази ситуация
ни припомниха, че жесто-
костта не знае граници и
кореспондира по ужася-
ващ начин с факта, че
след труса гарвани напа-
даха хора в София.

Но се оказа, че има и
алтернатива на агресив-
ното поведение на хора и
птици. Че в България има
и прояви на човещина.
Като на жителите на
село Рударци, което е сред
най-пострадалите от
трусовете. Кметът Бог-
дан Богданов без излишен
патос каза, че най-напред
ще си помагат сами. И
парите, заделяни за пред-
стоящия събор на 5-хиляд-
ното село, ще отидат за
покриване на щетите от
земетресението.

Е, надали светлият при-
мер на тези обикновени
хора ще намери място на
първите страници или в тв
новините. Но в него е вяра-
та и надеждата. И поред-
ното потвърждение, че не
само монетите, а и траге-
диите имат поне две лица.

възползваха от уплахата на
възрастните хора. Мошеници-
те се представят за пострада-
ли роднини, които се нуждаят
от пари. София и Кюстендил
пък бяха удавени от порои, а
ураганните ветрове повалиха
много дървета.

Силният трус събори коми-
ни и мазилки в Софийско, като
най-тежка бе ситуацията в
Перник, където бе обявено

бедствено положение. Уплаха-
та доведе в “Пирогов” близо
100 души, страдащи от хипер-
тония, сърдечни и неврологич-
ни заболявания. В първите 3-4
часа след земетресението в
Националната система 112
бяха регистрирани над 1100
сигнала. Над 100 сгради пост-
радаха в София. Няколко висо-
ки блока бяха евакуирани за-
ради сериозни напуквания.

След труса ни удариха ураган и телефонни измамници

Перник пострада най-се-
риозно и там бе обявено бед-
ствено положение. Близкото
село Рударци бе в епицентъ-
ра на труса, а местните хора
започнаха да помагат на
най-пострадалите. Те отложи-
ха традиционния събор, а
парите ще бъдат разпределе-
ни за възстановяване на раз-
рушенията.

Перник бе най-засегнатият от силното земетресение град.
Вчера сутринта там бе обявено бедствено положение

С две лица

ВЕЛИСЛАВА ДЪРЕВА: ГЕНЕТИЧНИЯТ
КОД НА ДУХОВНОСТТА

Стр. 30

Стр. 13
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Стр. 2, 3 и 12
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Снимка БГНЕС
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ТРУС ОТ 5,8 ПО
УПЛАШИ ЦЯЛА
ТРУС ОТ 5,8 ПО
УПЛАШИ ЦЯЛА
ТРУС ОТ 5,8 ПО
УПЛАШИ ЦЯЛА
ТРУС ОТ 5,8 ПО
УПЛАШИ ЦЯЛА

Мая Божидарова Манолова -
председател

Членове (по азбучен ред):
Ангел Николов Батаклиев
Ванелина Георгиева Арнаудова
Валентин Николчов Петков

реднощно земетресение от 5,8
по Рихтер разтърси Перник,
София и околностите и уплаши
стотици хиляди българи. Точно
в 3 ч. през нощта те усетиха

ТРУС ОТ 5,8 ПО
УПЛАШИ ЦЯЛА

В първите 3-4 часа след земетре-
сението в Националната система
112 бяха регистрирани над 1100
сигнала. Първото повикване е
постъпило още в 3,02 ч. Основните
обаждания са свързани с паднали
комини и керемиди, напукани
мазилки и стени и са от Перник,
Радомир и София. Най-голям брой
сигнали - 450, са от София, над
410 са от Перник. 150 от повиква-
нията на гражданите са за меди-
цински проблеми - сърдечни и
хипертонични кризи.

С
първия и най-силен трус с епицентър на 24
км от София в района на Перник и с дълбо-
чина от 10 км. Второто силно земетресе-
ние бе в 4,30 ч. с магнитуд 4,4, а третото
бе в 5,15 ч. и достигна до 3,8 по Рихтер.
Последваха още над 20 осезаеми вторич-
ни трусове и над 100 микроземетресения.
Над епицентъра хората усетиха трусовете
вертикално, а в София движенията бяха
хоризонтални, уточниха от БАН.

Силното люлеене на жилищни блоко-
ве, кооперации и къщи изкара хиляди уп-
лашени хора навън, а някои останаха по
градинки и паркове до 7-8 ч. сутринта.
Пострадали няма, но земетресението събо-
ри комини и мазилка, напука стени на сгра-
ди в София и околността. На някои места
в столицата имаше кратки прекъсвания на
електричеството и комуникациите, появи-
ха се съобщения за спрян ток в Брезник.

Състав на Общопартийната контролна комисия, избран от 48-ия конгрес на БСП
Валентина Василева Богданова
Гергана Петрова Михалчева
Данчо Тодоров Коруев
Дарина Маркова Пачева
Детелин Цветков Духлински
Деян Христов Дяков
Димитър Велев Димитров

Динко Вълчев Желев
Добринка Иванова Монева
Емил Жаклен Бехар
Жана Бориславова Иванова
Иван Христов Апостолов
Иванка Петкова Петкова
Ирина Любомирова Михайлова-

Симеонова
Ирина Иванова Аврамова
Калоян Руменов Монев
Катя Атанасова Петрова
Лилия Василева Дернева
Любка Христова Игнатова
Марио Томов Трайков

Мая Иванова Раданова
Нина Лазарова Геринска
Райна Александрова Райчева
Ралица И. Андреева-Любенова
Станислав Чавдаров Младенов
Тодорка А. Димова-Мурджева
Юсуф Ибрахимов Чаушев

В Перник бе обявено бедствено поло-
жение, което влезе в сила от 7 ч.
сутринта. Вчерашният ден беше нера-
ботен и неучебен за цялата област.
Земетресението предизвика падане на
комини и мазилка, както и напукване
на стени на сгради в града. Най-
сериозни щети са понесли ТЕЦ “Пер-
ник” заради падналия комин и камба-
нарията на църквата “Свети Йоан
Рилски”. Кризисният щаб заседаваше
на всеки три часа и допълнително
даваше информация и указания на
гражданите. Сградата на Професионал-
ната технологична гимназия “Мария
Кюри” в града има сериозни пораже-
ния отвътре. Стълбите на училището са

Още 2-3 месеца ще има
слаби трусове у нас и това е
напълно нормално, заявиха
сеизмолози от БАН. Земетре-
сението е проява на перниш-
ката разломна система, коя-
то не е пряко свързана със
софийската сеизмична зона,
епицентърът е в Перник,
обобщи Емил Ботев, замест-
ник-директор на Сеизмоло-

Българското строителство е водещо
по отношение на стандартите за устой-
чивост на земетръс, заяви арх. Борислав
Борисов. Той обясни, че щетите от земе-
тресението през миналата нощ са в
рамките на допустимото, и подчерта, че
в друга държава при такова земетресе-
ние щетите биха били много по-големи.
Според арх. Борисов България се слави
с едни от най-строгите земетръсни пра-
вилници и едни от най-добрите конст-
руктори. “В това отношение се различа-
ваме качествено от други страни, където
няма земетръсна заплаха, дори от Гер-

Земетресението вдъхнови дежурните
зевзеци, които споделиха в социалните
мрежи другата гледна точка към беда-
та. Ето някои от примерите от посто-
вете във фейсбук:
“БАН повтарят:
Слава Боку, слава Боку!”
“Перник - хепицентър”.
“Фидосова била на дискотека в Перник, а
МВР арестувало Рихтер, Медведев,
Шпонхойер и Карник като главни заподо-
зрени за земетресението.”
“В Перник мъже с винкели издирват кой
е тоя Рихтер.”
“Не усетих земетресението. Бихте ли
го повторили?”
“Някъде около Банкя се пада май епи-
центърът.”
“Дали пък няма връзка с новия щит на
НАТО, дето вече ни покрива?”
“Настигаме Япония. Поне в нещо.”
“Предупреждения за цунами в Перловска
река не са постъпвали.”
“Шестгодишният Калоян, цитиран от
родителя си, дава своя версия на случва-
щото се: “Мамо, децата хвърляха боклу-
ци и замърсиха Витоша и сега дядо
Боже ни наказва. Нали няма да се случи
нищо лошо?”

В Перник обявиха бедствено положение
разрушени, а повечето учебни стаи не
могат да бъдат използвани, защото са
с напукани стени и изпадала настилка.
Поражения има и в училище “Св.
Константин Кирил Философ”, където е
паднала мазилка от стените.
Друга сериозно пострадала сграда в
града е боулинг залата. Собственикът
разказва, че за радост няма постра-
дали хора, тъй като заведението не е
работило през нощта. Повечето хора
в миньорския град нямат застраховки
на домовете си.  Към 11,30 ч. вчера
авариите в електроразпределителната
мрежа, причинени от земетресението
в общината, бяха овладени. 17 ава-
рийни екипа на ЧЕЗ възстановиха

повредата по електропровод, който
захранва кварталите “Бела вода”,
“Караманица” и “Калкас”. 2700
домакинства бяха без електричество
близо 5 часа. 30 души са потърсили
помощ в пернишката болница. Те са
били с контузно-разкъсни рани, а
един човек е получил инсулт. Майки-
те и бебетата са изведени от болни-
цата веднага след труса и били
върнати обратно към 6,30 ч. Сградата
е една от най-надеждните в града.
Силно засегнато от трусовете бе пер-
нишкото село Рударци, което е най-
близо до епицентъра на земетресение-
то. По думите на кмета на селото
Богдан Богданов хората били доста

уплашени и притеснени след трусовете.
“В селото има много напукани къщи,
даже полуразрушени. Паднали комини,
счупени керемиди, паднали бойлери,
телевизори обърнати. Има опасност
семейства да останат без къщи след
труса. Между Рударци и Кладница има
свличане на земна маса. Движението е
затруднено”, допълва Богданов. Спо-
ред него материалните щети ще бъдат
големи. Той бе категоричен, че всички
заедно ще се борят и срещу природа-
та. Тепърва ще се уточнява бройката
на къщите, които са пострадали. По
първоначални данни около 30% от тях
са засегнати сериозно, а в четири-пет
не бива да се влиза.

Сеизмолози:

Специалисти:

Нормално е да има земетресения 2-3 месеца
гичния център към Геофизич-
ния институт на БАН. Според
него в близкото минало няма
информация за толкова сил-
но земетресение в този раз-
лом. Последното е било пре-
ди 55 години с магнитуд 4,5
по Рихтер. Ботев уточни, че
предстоят последващи трусо-
ве в следващите дни, но с по-
слаба сила, и няма да имат

сериозно въздействие върху
инфраструктурата. Той е ка-
тегоричен, че процесът на
намаляващи по сила във вре-
мето земетресения, нарече-
ни следтрусова поредица, е
напълно нормален. Затова
сеизмолозите призоваха хо-
рата да не се поддават на
паника.

Според дежурния сеизмо-

лог Ирена Александрова е
възможно, но е малко веро-
ятно да се повтори толкова
силно земетресение в близ-
ките дни. Тя потвърди, че
люлеенето ще затихва дълго
време, вероятно 2-3 месеца,
а може би и много повече.
Възможно е хората да усе-
щат трусове от порядъка на
2-2,5 степен по Рихтер.

Водим в стандартите за устойчивост
мания, където сградите се изграждат
значително по-различно и са по-неус-
тойчиви по отношение на земетръс.
Нашият земетръсен правилник е толко-
ва строг и толкова изискващ, че всички
сгради, особено построените през по-
следните години, са изключително ус-
тойчиви и при много по-високи като сте-
пен земетресения”, каза арх. Борислав
Борисов. Той добави, че сградите се
проектират за устойчивост на 9 степен
по скалата на Рихтер, а панелните сгра-
ди, каквито има много, са изключително
здрави. Те са изпълнявани по държавни

стандарти за устойчивост и по принцип
са сред най-стабилните при трус.

Изискванията за строителство на
сгради след 2000 г. са за издръжливост
до 9 степен по Рихтер, припомни и кме-
тицата на София Йорданка Фандъкова.
Собствениците на жилища са длъжни да
се грижат за състоянието на сградата
си, както общината има такова задълже-
ние за над 600 постройки, каза Фандъ-
кова и добави, че постоянно действащи
комисии във всеки столичен район дават
предписания при установени нереднос-
ти в състоянието на сгради.

В БАН ПОВТАРЯТ:
„СЛАВА БОКУ,
СЛАВА БОКУ”

Майтапи

Силното люлеене в Софийско
изкара хиляди навън, събори комини
и мазилки, но пострадали няма

Силното люлеене в Софийско
изкара хиляди навън, събори комини
и мазилки, но пострадали няма

Силното люлеене в Софийско
изкара хиляди навън, събори комини
и мазилки, но пострадали няма

Силното люлеене в Софийско
изкара хиляди навън, събори комини
и мазилки, но пострадали няма

Силното люлеене в Софийско
изкара хиляди навън, събори комини
и мазилки, но пострадали нямаСнимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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Така 5-годишна „избирателка” от София успокоявала
родителите си след земетресението‘

РИХТЕР
БЪЛГАРИЯ
Земетресението бе усетено както в цяла-
та страна, така и в съседните държави.
Според гръцки сеизмолози трусът е бил
6,2 по Рихтер.

Близо час след земетресението ня-
маше официална информация от страна
на властите, които се разбудиха към шест
часа. Нито един от телевизионните кана-
ли не прекъсна програмата си, за да
съобщи за труса. Първата информация
за липсата на пострадали хора дойде от
директора на Главната дирекция “Пожар-
на безопасност и защита на население-
то” комисар Николай Николов. Към 4,30
ч. стана ясно и че се свиква оперативни-
ят щаб на Столичната община, който ще
поддържа връзка с пожарната и Инсти-
тута по геофизика при БАН. Успокоени-
ето, че няма риск за стената на близкия
язовир “Студена” пък дойде първо от
кмета на Перник Росица Янакиева, коя-
то призова жителите на града да изля-
зат от сградите.

Едва след 8 ч. от ефира на няколко
телевизии премиерът Бойко Борисов се

обърна към уплашените българи с думите:
“Няма страшно”. Той благодари на дирек-
тора на Националния институт по геофи-
зика при БАН Николай Милошев за това,
че е създадал екип от служители, които
чрез медиите обяснявали на хората това,
което се докладвало на самия премиер
цяла нощ. Той изпратил и министри на
място, които да му пращат информация.
Първа из Пернишко тръгна министърката
на регионалното развитие Лиляна Павло-
ва, която огледа язовир “Студена”, магис-
трала “Люлин”, сградата на гимназия в
Перник, село Мещица и Радомир и уста-
нови, че няма големи щети.

До ранния следобед пожарникари,
спасители и полицаи продължаваха да
обхождат засегнатите от земетресението
райони. В София и Перник бяха формира-
ни кризисни щабове, които координираха
действията на структурите на местната и
изпълнителната власти. Сградите, по кои-
то се установиха щети, ще бъдат посетени
от комисии, назначени от кметовете на
общини, за съставянето на протоколи.

яколко високи блокове в София
бяха евакуирани след силните
трусове вчера сутринта. Граж-
данската защита изведе живее-

Няма проблеми с язовири, електроцентрали и рудници и газопреносната
система, обявиха от  Министерството на икономиката, енергетиката и туриз-
ма. Според министър Делян Добрев големите язовири в страната дори не
са усетили земетресението. Стената на язовир “Студена” е проектирана да
издържи трус до 8-ма степен по Рихтер. Последна проверка е правена в
2009 г., тя е препотвърдена от инженери и конструктори и отговаря на
изискванията. Непосредствено след първия трус през нощта в Перник
плъзнаха слухове, че стената се е пропукала и предизвикаха паника сред
доста хора. Всички институции отрекоха да има каквито и да е проблеми с
язовир “Студена”.
Малки аварии имало по електропреносната и електроразпределителната
мрежа. Добрев вчера бе в Брюксел, но обяви, че се връща по-рано, за да
е на място при евентуални изненади.

Часове след труса телефонните измамници се прицелиха към нови жертви,
като се възползваха от притесненията им около среднощното земетресение.
Мошениците действат по познатата телефонна схема. Те търсят по домашния
телефон предимно възрастни хора, пред които се представят за техни близ-
ки, пострадали в труса. По този начин измамниците се надяват да излъжат
хората, че роднините им са ранени и се нуждаят спешно от пари. Практика
при подобен тип измами е да се използват ситуации, предизвикващи силно
притеснение у хората - катастрофи, бедствия, болести.

След земетресението силна буря и градушка удари жителите на София и Кю-
стендил. Град се изсипа на различни места в столицата, а множество клони бяха
изпочупени. Уличните шахти се запушиха и това доведе до истински потоп по
улици и подлези. Наводнена бе част от Околовръстния път.

11 дървета бяха повалени в Кюстендил, сред които и огромни тополи, засадени
покрай река Банщица. За броени минути небето притъмня, температурите паднаха
значително и заваля обилен дъжд. За кратко бе затруднено и движението по
основните булеварди.

Силна буря повали дървета върху два автомобила в Благоевградско. Пострадал
е един от водачите, който е настанен в болница с комоцио и счупен нос. Инци-
дентът е станал малко преди Кресна, когато колата на 31-годишния Димитър
Динов от санданското село Плоски е затисната от крайпътно дърво. Автомобилът
е смачкан. По-рано автомобил бе смачкан от дърво край петричкото село Ръждак.
Във возилото пътувал гръцки гражданин, който решил да изчака бурята край пътя.

ЕВАКУИРАХА БЛОКОВЕ В СТОЛИЦАТА,
ЗАТВАРЯТ УЧИЛИЩА И ДЕТСКИ ГРАДИНИ

Бл. 231 в жк. “Борово” пострада
най-много в София
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63 сигнали за паднали и опасни
комини са постъпили в Столичната об-
щина. Част от сигналите са за пробле-
ми в 13 училищни сгради. Сред тях са
17-о училище и 28-о училище, в които
има по-сериозни щети и затова там
вчера нямаше занимания. За 10 дет-
ски градини също са постъпили сигна-
ли за проблеми. Общо 115 сгради са
пострадали в София.

На подстанция “Хиподрума” е бил
спрян токът след земетресението, а в
кварталите “Лозенец” и “Младост” има-
ше аварии във водоснабдяването.

Мърчаево и Владая се оказаха с
най-сериозни поражения в рамките на
Столичната община. Там са затворени
училището и детската градини, а два
екипа описваха щетите.

Няма проблеми с язовири,
електроцентрали и рудници

ВОДАТА В РАДОМИР ПОТЕЧЕ КАФЯВА
Заради труса в Радомир потече кафява вода от чешмите. След информа-
ция от кмета, че около 70% от питейната вода в града не е годна за
консумация, БЧК осигури 30 000 литра минерална вода.
Социалният министър Тотю Младенов посъветва хората, които имат про-
блем, да се обръщат към службите за социално подпомагане, за да
получат помощи.

ГАРВАНИ НАПАДАХА ХОРА
Гарвани нападаха с особена ожесточеност хора в центъра на столицата.
Според специалисти агресивното поведение на пернатите вероятно се дължи
на сутрешното силно земетресение. В градинката на улица “Алабин” срещу
хотел “Рила” са атакувани близо 10 души за по-малко от час.  Жена е с нара-
няване в главата от клюна на гарван, а възрастен столичанин и двама перни-
чани са били нападнати от ято гарвани, докато излизали от автомобила си.

ИЗМАМНИЦИ СЕ ВЪЗПОЛЗВАХА
ОТ БЕДСТВИЕТО

Буря и градушка
след труса в София
и Кюстендил
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Н
щите в блок 231 в квартал “Борово” и
не ги допусна да се приберат, тъй като
бе открит проблем с 19-етажната сгра-
да. Стените в блока са напукани и
предстои да се направи конструктивна
експертиза, за да се установи дали
има и какви са щетите. Евакуирани
бяха и живеещите в блокове 51, 52 и
53  в Студентски град, които също са
много високи.

Има проблеми и с блок 460 в квар-
тал “Надежда”, откъдето обитателите
са изведени с намесата на служители
на пожарната. На блока ще бъде на-
правена нова заварка и оформяне на
завършващия борда на покрива панел,
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ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ -
Б Р А Ц И Г О В О

На основание чл.35, ал.1 от ЗОС и чл.46, ал.1 от Наред-
бата за реда за придобиване, управление и разпореждане
с общинско имущество и в изпълнение на Решение № 595/
31.03.2011 г. и Решение № 7/29.11.2011 г. и Решение №
124/27.04.2012 г. на Общински съвет град Брацигово

О Б Я В Я В А
Публичен търг с явно наддаване за продажба на недви-

жим имот, частна общинска собственост, представляващ
урегулиран поземлен имот IХ-1502, Търговия и услуги, в
кв.131 по плана на град Брацигово, целият с площ 384 кв.м
Административен адрес на имота е град Брацигово, ул.”Ко-
киче” 2.

Начална тръжна продажна цена е в размер на 8064.00
(осем хиляди и шестдесет и четири лева) без ДДС.

Търгът ще се проведе на 11.06.2012 г. от 10.00 часа в
сградата на общинска администрация град Брацигово, ул.
“Атанас Кабов” 6а.

Тръжната документация се закупува от касата на фронт-
офиса на общинска администрация град Брацигово срещу
сумата от 50.00 лв. до 16.00 часа на 8.06.2012 г.

Депозит за участие в търга в размер на 10% от начал-
ната тръжна продажна цена се внася в брой в касата на
община Брацигово или  по сметка IBAN  BG 88 SOMB
91303332969601 ,  BIC SOMB BG SF, при Общинска банка
АД Пещера до 16.30 часа на 8.06.2012 г.

Молби за участие в търга с  необходимите документи,
описани в тръжната документация, се подават на фронт-
офиса при общинска администрация град Брацигово до 16.45
часа на 8.06.2012 г.

Оглед на обекта може да се направи в рамките на
работното време на общинската администрация до 8.06.2012
г. след представяне на документ за закупена тръжна доку-
ментация.

В случай че обявеният търг не се проведе, последващи
търгове да се провеждат през петнадесет дни до окончател-
ната продажба на имота.

За допълнителна информация: стая № 16 в общинска
администрация - Брацигово,тел. 03552 /20-65, вътр. 116

                                   ВАСИЛ ГЮЛЕМЕТОВ
Кмет на община Брацигово

лед тричасово засе-
дание общинският
съвет на БСП в Сли-
вен късно в понедел-
ник прие оставката на

арна трябва да има
вечни интереси и не-
зависимо кой е на
власт, те да бъдат

Съюзът за стопанска инициатива напуска На-
ционалния съвет за тристранно сътрудничест-
во. “Правителствената политика не само съсип-
ва икономиката, особено малките и средните
предприятия. С действията си правителството
създаде непоносима обстановка на полицей-
щина и злоупотреба с власт. Правителството
унищожава конкурентната среда в България,
като един от основните фактори за това са
действията на ръководството на МВР, което
създава огромен пазар на търговски тайни и
поверителна бизнесинформация”, заявяват от
организацията.

ССИ констатира “продължаващо бездейст-
вие на правителството по фактическия картел в
банковия сектор и кредитното дело. Правител-
ството продължава да играе ролята на закрил-
ник на лихвения грабеж, извършван от търгов-
ските банки”, коментират от ССИ.

Преди дни Софийският апелативен съд оста-
ви окончателно в ареста бившия председател
на ССИ Алексей Петров. Така по-висшата съдеб-
на инстанция потвърди мярката за неотклоне-
ние, постановена от Софийския градски съд на
4 май. Преди около 2 седмици от ССИ отправи-
ха заплаха да напуснат НСТС, а членовете му
да се включат в протести, ако в едноседмичен
срок от МВР не им бъде предоставен записа от
срещата между Алексей Петров и сочения за
ключов свидетел срещу него Пламен Устинов.

НАД 4200
„НОВИ”
БЪЛГАРИ
ЗА ЧЕТИРИ
МЕСЕЦА

Вицепрезидентът Марга-
рита Попова е подпи-
сала укази за даването
на гражданство на 4247

души за четири месеца. Над
половината са от Македония,
1126 души са от Молдова, от
Израел - 232, от Украйна -
204. Вчера Попова предста-
ви състава на Комисията по
българското гражданство и
за българите в чужбина към
президентството. Тя ще се
ръководи от Ирина Димитро-
ва, юрист с дългогодишен
опит в правосъдното минис-
терство. В комисията попадат
Невяна Михайлова, която до-
сега е изпълнявала техниче-
ски функции в президентство-
то, и Мария Цанкова, която
ще отговаря за ресора бълга-
ри в чужбина.

Вицепрезидентът е отказа-
ла гражданство на 316 лица.
Сред тях са двама спортисти,
трима руснаци с крупни даре-
ния в България, инвеститор и
други. Тримата руснаци са да-
рили суми от по 100 000 до-
лара и лева. Отхвърлени са и
2 предложения на спортния
министър Свилен Нейков за
натурализация на двама спор-
тисти - хокеист и борец, съот-
ветно от Словакия и Армения.
Попова е поискала отчет от
министъра колко от вече на-
турализираните спортисти са
останали в България и се
състезават за страната, съоб-
щиха от президентството.

Попова е отменила и нату-
рализацията на македонец, за
който е установено, че е полз-
вал чужди документи за са-
моличност. 302 от отказите за
гражданство са били по пред-
ложение на правосъдния ми-
нистър, а 8 - по решение на
Попова след предложение на
комисията. На 5 души пък е
отказано възстановяването на
българско гражданство.

Приеха оставката
на Мартин Славов
БСП в Сливен ще избира нов общински лидер, освободеният от поста
социалист обаче остава партиен член и общински съветник

С
Мартин Славов като лидер на
социалистите в общината.
Вече бившият председател ос-
тава член на общинския съвет
на партията и ще продължи да
членува в нея, запазва и мяс-
тото си като общински съвет-
ник в града. На пленума, при-
ел депозираната от Славов ос-
тавка, е участвал и депутатът
Асен Гагаузов, който е предсе-
дател на областния съвет на
БСП.

Като основен мотив за отка-

за си от председателското мяс-
то Славов и съпартийците му
изтъкват негативния обществен
отзвук след медийни публика-
ции, в които бе разкрит запис
на негов разговор с общинския
съветник и бизнесмен Галин
Кънчев за договорки преди
местните избори през 2011 г.
ДУМА припомня, че след раз-
разилия се скандал лично ли-
дерът на БСП Сергей Стани-
шев призова съпартиеца си да
не присъства на конгреса на
партията, социалисти от сли-
венската организация пък по-
искаха оставката му. След
скандала Славов упрекна за
разпространението на записа

централното ръководство на
партията и заяви, че компро-
матът се е появил в публичното
пространство с благословията
на “Позитано” 20. Още преди
конгреса обаче Сергей Стани-
шев бе категоричен, че не е
бил информиран за съдържани-
ето на записа.

Нов председател на БСП в
Сливен ще бъде избран на за-
седание на общинската конфе-
ренция на 23 юни. В дневния
ред ще има само една точка и
тя ще е свързана именно с ли-
дерския пост на сливенските
социалисти, съобщи зам.-пред-
седателят на общинския съвет
на БСП Деян Дечев. Делегати-

те ще правят избор между
предложенията, внесени на
предишната конференция,
може да се правят и нови но-
минации, но те трябва да бъдат
подкрепени с подписите на 27
партийни членове.

На новото заседание ще се
разбере дали кандидатът за
лидерското място Николай Си-
раков, който разпространи ин-
формация за съществуващите
записи с разговори на Славов
и Кънчев по време на област-
ната конференция, може да се
кандидатира отново за лидер-
ското място, след като заяви
пред местна медия, че ще на-
пусне левицата.

В основно училище “Иван Вазов” във Видин се проведе демонстрационно практическо занятие
за усвояване на плана за действие при бедствия, аварии и катастрофи

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Съюзът за стопанска
инициатива напуска
тристранката

В

Борислав Гуцанов кани
опоненти за „вечните
интереси” на Варна

изпълнявани и спазвани. Не
може с лека ръка да се за-
черква всичко, което пред-
ходните са направили. Това
заяви вчера Борислав Гу-
цанов, лидер на градската
организация на БСП във
Варна и член на НС. На 11
юни той ще направи втори
опит да събере на една
маса различните политиче-
ски сили, за да бъдат опре-
делени важните проекти за
града. Първата среща беше
на 14 февруари 2011 г. То-
гава повечето партийни ли-
дери не дошли и обвинили
Гуцанов, че организира
срещата заради предстоя-
щите избори. Сега няма
избори, коментира Гуцанов.
Основните проекти за бъде-
щето на града както в близ-
ко време, така и след 10-20
години, трябва да бъдат оп-
ределени, записани и спаз-

вани, независимо от смяна-
та на властта.

На предстоящата среща
ще бъдат поканени непра-
вителствени и граждански
организации, синдикати и
браншови структури. “Надя-
вам се този път да постиг-
нем целта, защото преди да
сме политици, сме вар-
ненци, и трябва да мислим
как да развиваме града,
дължим го на хората”, ко-
ментира пред ДУМА Гуца-
нов. От днес варненската
организация на БСП започ-
ва подписката за провежда-
не на национален референ-
дум в подкрепа на изграж-
дането на АЕЦ “Белене”.
Пунктовете, където варнен-
ци могат да дадат подкрепа
за допитването, са два - в
района на градинката на
“Севастопол” и в центъра до
филиала на театъра. Члено-
ве на БСП ще обикалят и
кварталите, за да могат
всички, които искат, да из-
разят подкрепа за каузата.

ЛИБЕРАЛИЗИРАТ
АДРЕСНАТА
РЕГИСТРАЦИЯ

Адресна регистрация ще
се дава не само срещу до-
кумент за собственост, но и
срещу друг, доказващ полз-
ването на жилището. Това
може да е договор с ВиК,
“Топлофикация” или някое
от електроразпределител-
ните дружества. Това реши
парламентът с приемането
на второ четене на проме-
ни в Закона за гражданска-
та регистрация. Сред про-
мените е и възможността
съпруг или друг роднина по
права линия да се регист-
рира без документи.

Специална комисия от
общината, МВР и Агенция-
та за социално подпомага-
не ще предлага регистра-
ция след специална провер-
ка, ако има лица, които не
могат да представят необ-
ходимите документи.

Промените в Закона за
гражданската регистрация
се наложиха, след като се
установи, че заради строги-
те изисквания за адресна
регистрация стотици пред-
ставители на ромската мал-
цинствена група не могат да
си издадат лични карти.
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Мнения

Политоложката Татяна Буруджиева смята, че
БСП ясно е показала на конгреса си, че ще ос-
тане единна. Бившият президент най-сетне да
поработи малко, без да заема конкретен пост,
коментира тя.

Конгресът ясно показа желанието на делега-
тите да се престане с вътрешните битки, а леви-
цата да се концентрира върху предстоящите,
смята Буруджиева. Според нея точно това не е
успял да разчете Първанов, който, преди да си
направи отвод за председателското място, беше
основният конкурент на препотвърдилия лидер-
ството си Станишев.

Първанов не разчете по време на конферен-
циите по места, че не трябва да продължава
битката. На конгреса разбра това и то стана повод
за отказа му от състезание, обясни Буруджиева.
Според нея приближените на бившия президент
не трябва да се надяват на партийни постове,
защото това би било некоректно към съмишлени-
ците на Станишев, които “гледат в една посока”.
Работата в една партия е екипна, а “след като си
показал, че си на различна позиция, няма защо
да ти се дава власт за сметка на всички, които са
работили, които имат повече право да си ръково-
дят партията и имат общи цели”, допълни анали-
заторката.

Социологът Юрий Асланов обаче смята, че
ако Станишев покани в партийното ръководство
някого от опонентите си, приближени до бившия
президент, това ще е знак за “зрялост, политиче-
ска мъдрост и пресметливост”. Асланов се съмня-
ва председателят на БСП да покани Кирил До-
брев в ИБ или в други структури на Националния
съвет, но Драгомир Стойнев трябвало да получи
втори шанс. Асланов също е на мнение, че ако
някой в БСП продължи войната, рискува да си
навлече омразата на партията.

Пето поредно състезание за хора с увреждания се проведе вчера в Долен чифлик. Участниците
бяха от домовете за възрастни хора с увреждания в Провадия, Девня, центъра за социална

рехабилитация и интеграция в Долни чифлик и от Варна

Снимка БГНЕС

решението на Комисията за
защита от конкуренция на
практика се национализират
средствата от членския внос на
лекарите и се цели ликвидира-

БСП иска да
остане единна

БЛС:

Не успяха политически,
унищожават ни икономически
Глобата от КЗК в размер на 80 хил. лв. дефакто е
национализация на средствата на съсловната организация

С
Аида ОВАНЕС

не на съсловната организация, катего-
ричен е председателят на Българския
лекарски съюз д-р Цветан Райчинов. При-
помняме, че в началото на май КЗК на-
ложи имуществена санкция от 80 хил. лв.
на БЛС заради решението от април 2011
г. минималната сума за частен преглед
при лекар да е 24 лв. (10% от тогаваш-
ната минимална заплата). Членът на УС
д-р Георги Ставракев припомни, че
възможността за определяне на подоб-
на минимална цена е записана в лекар-

ския кодекс още през 2000 г.
От БЛС заявиха, че ще обжалват ре-

шението като незаконосъобразно. Глоба-
та, наложена на Управителния съвет на
БЛС, представлява процент от годишния
членски внос и на практика е почти цяла-
та сума, коментира пред ДУМА юристът
на БЛС Иван Сотиров. Той поясни, че от
КЗК отказали да направят икономическа
експертиза на пазара. Освен това КЗК
третира БЛС като “сбор от предприятия”,
а не като съсловна организация. Аргу-
ментът на комисията бил, че почти всич-
ки лекари, членуващи в съюза, са регис-
трирани като еднолични търговци, меди-
цинският преглед е третиран като търгов-
ска услуга, а средствата от членски внос
са третирани като печалба на фирма.

Ще обжалваме това решение във

ВАС, ще представим там и експертиза,
която показва, че това е минимална цена,
съобразена с качеството на услугата, и
ако ВАС не отмени решението, ще за-
почнем протести, заявява ръководството
на БЛС. Няма юридическо основание за
глобата, дори да имаше основание да
отмени решението, подчерта вчера
председателят на БЛС.

След като не успяха да ни унищожат
политически, сега се опитват да ни уни-
щожат икономически, смята Райчинов.
Според него кръстоносният поход срещу
съсловието е от 3 години и то е подло-
жено на геноцид.

Завършилият във Варна междунаро-
ден форум на лекарските камари от Ев-
ропа е приел декларация, в която се
призовава правителствата на страните-

членки на ЕС да осигурят непрекъснато
финансиране на здравните системи на
ниво, сравнимо с настоящето средно
равнище на държавите в съюза. Настоя-
ва се също да се гарантира основна
заплата на болничните лекари според
нивото на техните умения, като тя да бъде
поне 2 до 3 пъти по-висока от средната
национална заплата. Д-р Райчинов ко-
ментира, че това означава България да
започне да отделя минимум 6% от БВП
за здравеопазване, а минималната ле-
карска заплата да бъде около 1600 лв.

От БЛС не са съгласни с решението
на правителството потребителската так-
са за преглед при лекар да бъде
“отвързана” от минималната заплата.
Според д-р Райчинов 20-те стотинки
разлика няма да направят пациента по-
беден, но ще помогнат на много джипи-
та да си платят наемите или консумати-
вите, които през последните години са
се увеличили.

4-5 МИЛИОНА ЛЕВА
СПАСЯВАЛИ ОЦК
В КЪРДЖАЛИПрез първото тримесечие на 2012 г. без работа в страната са

421 400 души, от които 252 300 са мъже, сочат окончателните
данни на Националния статистически институт. В сравнение с първо-
то тримесечие на 2011 г. броят на безработните се увеличава с
4,8%. Продължително безработни от една или повече години са
226 700 души, или 53,8% от всички безработни. В сравнение с
първото тримесечие на м.г. и тази стойност се увеличава със 7,9%.
Безработните, търсещи първа работа, се увеличават с 9,7% и през
първото тримесечие на 2012 г. достигат 70 800 души. Коефици-
ентът на безработица за населението на възраст 15-29 г. е 23%,
което е с 1,7 по-високо от първото тримесечие на 2011 г., като
увеличението е по-голямо при жените.

а да заработи ОЦК в Кърджали, е необходим
кредит от 4-5 млн. лв., каза  Васил Яначков,
председател на синдикалната федерация
“Металици” към КНСБ. Той призова най-голе-

БЕЗРАБОТИЦАТА
ОСТАВА 12,9%

ЗИ през тази учебна година предметът геогра-
фия и икономика отново е най-предпочитан от
зрелостниците за вторите задължителни държав-
ни зрелостни изпити на 23 май. Въпроси по гео-
графия са заявили, че ще решават 22 722 абиту-
риенти. За втората матура учениците от 12-и клас
избират да пишат по един между 13 предмета.
Това са математика, история и цивилизация, физи-
ка и астрономия, география и икономика, химия и
опазване на околната среда, философски цикъл,
биология и здравно образование, английски език,
руски език, немски език, испански език, френски
език и италиански език.

На второ място по желание се нареждат био-
логията и здравното образование с 12 860 зрело-
стници, следва английският език с 10 907 ученици.
С най-малък брой зрелостници ще са вторите
задължителни матури по испански език - 415 души,
и по италиански език - 130 ученици.

На 23 май ще се проведе и външното оценя-
ване по математика в седми клас. Изпитните зада-
чи са намалени от 25 на 20 за първия модул. Сред
тях са включени и задачи със свободен отговор, а
в допълнителния модул вместо пет учениците ще
решават четири задачи. Две ще са от типа на
международното изследване PISA.

мия кредитор на ОЦК - Първа инвестиционна банка,
да отпусне средствата на комбината. Банката ще
загуби много повече пари, ако не даде 4 млн. лв. на
завода, добави Яначков и призова правителството
да положи усилия и да поиска този кредит. По ду-
мите му оборудването в ОЦК е ново и ще се похаби,
ако не се работи. Яначков съобщи, че досега ОЦК
дължи 1,7 млн. лв. за заплати, осигуровки и обезще-
тения. 10 028 подписа в защита на ОЦК внесоха
вчера в парламента синдикалисти. Председателят
на синдикалната организация на КНСБ в ОЦК Ве-
льо Стайков съобщи, че подписите са събрани само
за седмица в подкрепа на исканията да се изплатят
заплатите на работниците за февруари, март, ап-
рил, да бъдат защитени работните места в ОЦК, да
се избере нов мениджърски екип и да се гарантира
правото на труд. Той припомни, че ОЦК преустанови
производство от 7 декември м.г. и че много кадри,
включително висшият инженерен състав, са напус-
нали, което ще създаде проблем при евентуален
пуск на завода. ОЦК спешно се нуждае от финансо-
ви средства, за да заработи, подчерта Стайков.

ГЛАДУВАЩИ ДЕЦА СА ИЗВЕДЕНИ
ОТ СЕМЕЙСТВОТО СИ

Пет гладуващи деца са изве-
дени от семейството си в село
Долно Белотинци, съобщи гово-
рителката на областната дирек-
ция на МВР в Монтана Ирен То-
кина. Най-малкото от тях е на 2 г.
Всички са настанени временно в
детски социални домове в Мон-
тана, Берковица и село Георги
Дамяново. Сигналът за бедства-
щите деца бил подаден в поли-

ГЕОГРАФИЯТА ОТНОВО
НАЙ-ЖЕЛАНИЯТ ПРЕДМЕТ
ЗА ВТОРАТА МАТУРА

цията на 8 май. Само за няколко
дни инспектор Ваня Славчева ус-
пяла да осигури настаняването
на петте деца в домовете, както
и сигурното им извеждане от се-
мейството. За бързата й реакция
Агенцията за социално подпома-
гане е изпратила писмо до ди-
ректора на областната полиция
комисар Димитров, в което се из-
казва благодарност и похвала.
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Срещу минимум
3 хил. лв. на ден ще се
наемат композициите,
ползвани от Борис
Трети и Тодор Живков
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Трети и Тодор Живков

Днес, 23.05. сряда, от 17.30 ч.
на ул. „Славянска” 6 представителна група 

на детския хор при БНР ще изнесе
концерт по повод на 24 май,

Ден на българската просвета и култура
и на славянската писменост.

СЛАВЯНСКО ДРУЖЕСТВО
В БЪЛГАРИЯ

т лятото БДЖ започва да пред-
лага нова услуга на клиентите
си - сватба в ретро влак, съоб-
щи вчера директорът на мар-
кетинга и продажбите в пре-

Срещу минимум
3 хил. лв. на ден ще се
наемат композициите,
ползвани от Борис
Трети и Тодор Живков

през последните 3 години. През 2010 г.
постъпленията са били 150 хил. лв., годи-
на по-късно - 300 хил. лв., а за 2012 г. има
заявени пътувания за 500 хил. лв.

Основните клиенти на тази услуга са
предимно туристи от Германия и Англия и
в редки случаи български бизнесмени и
културни институции. Най-предпочитан е
маршрутът на теснолинейката от Септем-
ври до Банско, като тридневно пътуване с
фотопаузи струва 19 300 лв. с ДДС. Във
вагоните могат да се съберат по стотина
души, но най-често групите са от двадесе-
тина души. Еднодневно пътуване само в
едната посока струва 7800 лв. с ДДС.

От тази година БДЖ пуска за пръв път
редовна атракционна линия от парен ло-
комотив и обикновени вагони от Варна до
Аспарухово с разходка до местността Чуд-
ните скали. Разстоянието е 77 км и двупо-
сочният билет ще струва 20 лв. Компози-
цията ще е съставена от парен локомотив
и три вагона. От 24 май до 3 юни отново
ще се движи композицията от София до
Банкя. Билетът поскъпва от 80 ст. до 5 лв.
в двете посоки. Това се налагало, защото
линията не се субсидира от държавата и
железницата няма да има никаква печал-
ба, дори и с повишени цени на тази линия.

НОВА УСЛУГА

Липсата на икономическа
политика на правителството
трябва да бъде спряна час по-
скоро. Това заяви вчера ико-
номистът проф. Димитър Ива-
нов, цитиран от Дарик. По
думите му частният сектор е
пред катастрофа, а източни-
ците на пари на правителст-
вото са “пресъхнали”. Екс-
пертът заяви, че рисковете
пред българската икономика
ще се засилят още повече към
края на годината.

По думите на Иванов се
намираме в ситуация на аб-
солютно анархистично иконо-

Производители на-
стояват да не се допус-
ка мандрите да произ-
веждат и млечни про-
дукти, и продукти с вло-
жени растителни мазни-
ни и други добавки. Това
заяви вчера председате-
лят на Националното
сдружение на месо- и
млекопроизводителите
Танчо Колев. Предложе-
нието за промени в на-
редбата за млечните
продукти, което внесоха
в последния момент в
Министерския съвет пре-
работвателите - да имат
право да произвеждат и
продукти с растителни маз-
нини, изобщо не ни харес-
ва, каза Колев. Той поиска
прероботвателите, които
работят с растителни маз-
нини, да излязат от ре-
гистъра на мандрите и да
работят само с имитираща
продукция. Ако не бъдат
приети исканията на фер-
мерите, следващата сряда -
30 май, млекопроизводите-
лите ще излязат на протест
от 11 часа пред Министер-
ския съвет. Решението за
протеста е взето на послед-
ното извънредно заседание
на Националното сдруже-
ние на месо- и млекопроиз-
водителите в Стара Загора,

О
возвача Димитър Костадинов. Първата це-
ремония щяла да е безплатна, а двойката
ще бъде избрана от ръководството на БДЖ
с конкурс. Условието е да се предложи
най-оригинален сценарий за празненст-
вото. Конкурсът ще се обяви на сайта на
БДЖ през юни.

Сватбата ще бъде заснета и ще се
ползва за реклама на новата услуга. Мла-
доженците трябва да осигурят кетъринга,
а железниците - локомотиви и вагони,
включително и тези от т.нар. царска ком-
позиция - “Корона експрес”, ползвана от
семейството на Борис Трети, и “Витоша
експрес”, с който се е возил Тодор Жив-
ков. Костадинов обясни, че най-ниският
наем на ден за локомотив и два вагона за
кратко разстояние ще е 3 хил. лв.

БДЖ има амбицията да развие атрак-
ционните пътувания като самостоятелна
дейност с редовни маршрути, които в мо-
мента носят инцидентни печалби. Причи-
ната е растящият интерес и почти утрое-
ните приходи от атракционни пътувания

Икономистът Димитър Иванов:

Частният сектор
е пред катастрофа

поразумение за подкрепа на проекта “Набу-
ко”, чрез който да се пренася газ от Каспийско
море до Европа, прие парламентът вчера.

Проектът трябва да бъде построен от авст-

мическо управление от стра-
на на правителството. Аз на-
ричам това управление поли-
тика на ликвидация на
българската икономика, каза
проф. Иванов. Според него е
важно тази липса на полити-
ка, тази разочароваща поли-
тика да бъде спряна час по-
скоро. Дали това ще стане
чрез предсрочни избори или
политическото ръководство
на ГЕРБ ще разбере, че с
този икономически екип те
водят страната към провал,
попита проф. Иванов. Той
каза, че нещо трябва да се

случи, защото крехкостта на
българската икономика и ри-
сковете в нея ще се засилят
значително към септември-
октомври.

Според Димитър Иванов
за Гърция има един-единствен
изход и това е излизане от
еврозоната и връщане към
драхмата. Това обаче трябва
да стане контролирано. В
България излизането на
Гърция от валутния съюз ще
се отрази много силно по две
основни направления - чрез
висока инфлация и на банко-
вата система.
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МЛЕКАРИТЕ ПЛАШАТ С ПРОТЕСТ,
ПРЕРАБОТВАТЕЛИТЕ РАЗДЕЛЕНИ

допълни Танчо Колев.
Ние не сме против на-

редбата, а искаме част от
текстовете да бъдат преци-
зирани, коментира пред
ДУМА председателят на
Националната асоциация
на млекопреработвателите
Диляна Славова. При при-
емането на наредбата от
МС организацията предло-
жи фирмите да имат право
да произвеждат както си-
рене, така и млечни про-
дукти с растителни мазни-
ни, като процесът да е под
контрола на Българската
агенция за безопасност на
храните. Стана ясно обаче,
че другата голяма органи-
зация в бранша - Асоциа-

цията на млекопреработва-
телите в България с пред-
седател Димитър Зоров,
подкрепя наредбата в се-
гашния й вид. По думите на
Зоров в България имало
само 8 предприятия, които
са доказали, че имат 2 ли-
нии за производство. Две
от тях са мои, аз съм готов
да се откажа от тях в името
на потребителите, каза Зо-
ров. Според земеделския
министър Мирослав Найде-
нов обаче у нас има 75
предприятия, които произ-
веждат продукти с расти-
телни мазнини.

Държавата иска да по-
стави пред бизнеса изиск-
вания, които ЕС няма към

нас, заяви Славова. Не
трябва в период на кри-
за бизнесът да бъде ог-
раничаван, каза тя. Сла-
вова прогнозира, че ако
текстовете в наредбата
не се прецизират и ос-
танат в приетия вече ва-
риант, може да се очак-
ват загуби за фирмите,
както и намаляване на
работните места в бран-
ша.

Заместник-предсе-
дателят на Асоциацията
на млекопреработвате-
лите Симеон Приса-
дашки заяви, че в мо-

мента млечните продукти
се задържат по складове-
те, а потреблението нама-
лява с около 25%. По думи-
те му за миналата година в
България са изконсумира-
ни 25 хил. тона растителни
мазнини. Искаме да бъде
пресечена възможността
продукти, които на 99% не
отговарят на изискването
за млечни продукти, да
бъдат излагани по щандо-
вете като такива, обясни
той. Консултативният съвет
по животновъдство се
събра вчера на спешно
заседание, за да разгледа
искането на фермерите да
бъде отменено допълнени-
ето в наредбата.

България влезе
официално в „Набуко”
България влезе
официално в „Набуко”
България влезе
официално в „Набуко”
България влезе
официално в „Набуко”
България влезе
официално в „Набуко”

Само 8,5% от жилищата в България са застраховани срещу
земетресение, сочи информация на дружествата от сектора,
съобщи economymagazine.bg
От бранша отчитат, че всеки път след земетресение или наводне-
ние интересът на хората към застраховките се повишава, но
реално сключените полици не са много. Малко над 60 млрд. лв. е
общата данъчна оценка на жилищните сгради в България. Въпрос
на изчисления е колко промила да бъдат добавени към тази
оценка, посочват експертите.
Повечето хора застраховат апартаментите си само докато изплатят
ипотеката за тях. Застраховането на жилището по време на
изплащането му е едно от изискванията за отпускане на заем.
След като погасят последната си вноска обаче, собствениците на
имоти рядко подновяват застрахователната полица.
Преди години имаше идея всички жилища да бъдат застраховани
задължително на някакъв минимален праг, за чийто размер да
бъде водена дискусия. Тогава беше коментирано, че премиите
трябва да са достатъчно ниски, за да може собствениците да ги
плащат. Това предложение остана обаче само идея. 2011 г. пък
беше изчислена като втората най-скъпо струваща година за
застрахователния сектор в света по катастрофични щети.

САМО 8,5% ОТ СГРАДИТЕ
ЗАСТРАХОВАНИ ЗА ТРУС

С
рийския консорциум “ОМВ”, германския “RWE”, унгар-
ския “МОЛ”, румънския “Трансгаз”, българския “Бул-
гаргаз” и турския “Ботас”. Целта е да се намали зави-
симостта на Европа от доставките на руски газ.

Проектът обаче напоследък се сблъсква с редица
затруднения - значително оскъпяване, невъзможност
да се гарантира финансирането, както и несигурни
доставки на природен газ.

Освен това някои от участниците вече са на път да
се откажат - “RWE” съобщи, че обмисля да излезе от
проекта, а “МОЛ” обяви, че най-вероятно ще продаде
дяла си в консорциума “Набуко”.

БДЖ организира
сватби в ретро влак
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ачинът, по който беше внесен Законът за
горите с включването на ски пистите,
води до загуба на държавен интерес и
лобистка работа, коментира депутатът от
Коалиция за България и бивш зам.-ми-

Димчо Михалевски:

Законът за горите се
приема под частен натиск
Еколози организираха национален протест срещу изсичането
на зеленото богатство и добива на шистов газ

H
нистър на регионалното развитие и благоустройст-
вото Димчо Михалевски пред LiveBiz. По думите му
предстои Народното събрание да приеме един за-
кон “основно под частен натиск”, “в полза на много
ограничен кръг от хора”.

По негови сметки излиза, че “на една средна
писта се губят около 10 млн. лв.” само от таксата за
смяната на предназначението на земята.

“В другите европейски държави този въпрос е
решен много елегантно”, обяви Михалевски, като
допълни, че ако държавата има собственост и иска
да я предоставя за такива съоръжения, може да се
направят акционерни дружества с нейно участие.
По този начин държавата ще си гарантира прихо-
дите, смята депутатът от БСП. Според него обясне-
нията, че инвеститорите ще плащат данъци, са “мно-
го далеч от истината”. Tова си е директно бъркане
в държавната собственост, a новият Закон за гори-
те е “абсолютно безпардонен акт в законодателст-

вото на България”, категоричен беше Михалевски.
Той допълни, че остава “да се упоменат имената

на хората, които са заинтересовани от промените
в закона”. Така по думите му, ще може обществото
да наблюдава въпросните граждани какви данъци
ще платят.

Против готвените промени за пореден път сe
обявиха и еколозите. Те излязоха късно вчера на
национален протест срещу промените в закона за
горите и срещу хидравличния удар за добив на
шистов газ.

Протестът под наслов “Спрете отравянето на во-
дата и изсичането на гората!” бе организиран едно-
временно в шест града в страната - София, Пловдив,
Варна, Велико Търново, Добрич, Бургас и Плевен.

В отворено писмо в социалната мрежа Facebook
организаторите - група еколози, призоваха всички,
които са срещу промените в закона за горите и
технологията за проучване и добив на шистов газ
чрез метода на хидравличния удар, да се включат
в протеста.

“22 май - Международният ден на биоразнообра-
зието, е денят, в които трябва да вдигнем толкова
много шум, че всички да чуят как шепа депутати,
поддали се на корпоративно влияние, искат да зали-
чат златна Добруджа, Пирин, Витоша, Черноморието,
да изсекат горите ни и да отровят водата и земята ни!”,
се казва в поканата за протеста в социалната мрежа.

Дана РУСЕВА

Добрички фирми имат шанс да про-
бият на скандинавския пазар, стана ясно
на българо-скандинавски бизнес форум,
организиран от Търговско-промишлена-
та палата в Добрич съвместно с Бълга-
ро-скандинавската търговска камара и
община Добрич.

Скандинавските фирми търсят сигур-
ност и залагат на устойчивост в бизнес
отношенията си, стана ясно на форума.
Много шведски фирми търсят подизпълни-
тели на поръчки у нас за продукти, които
после се реализират на техния пазар.

“В Китай започва да става скъпо. В
България има специалисти в текстилна-
та промишленост, които са далеч по-
добри от тези в Китай. Много сканди-

България - алтернатива
на Китай за
скандинавските страни

Николай Попов
е новият
зам.-шеф на КФН

Парламентът избра единодушно Ни-
колай Попов за член на Комисията за
финансов надзор (КФН) вчера. Той ще
заеме поста на заместник-председател,
ръководещ управление “Надзор на ин-
вестиционната дейност”. След гласува-
нето Николай Попов положи клетва
пред Народното събрание.

Той заема мястото на подалата ос-
тавка Димана Ранкова, която стана
съветник на президента Росен Плевне-
лиев по финансовите въпроси.

Попов оглавяваше Главна данъчна
дирекция (по-късно преименувана в На-
ционална агенция по приходите) по вре-
ме на управлението на кабинета “Сакс-
кобургготски” и подаде оставка в нача-
лото на мандата на тройната коалиция.

навски фирми вече имат ясно мнение,
че България може да е алтернатива на
Китай. Първо, страната е член на Евро-
пейския съюз, второ, ще се съкратят
транспортни разходи. Ниши има и в
хранителната промишленост. Има
възможност и за взаимни връзки в сфе-
рата на туризма”, обясни президентът
на Българо-скандинавската бизнес ка-
мара Йоран Свенсон.

Според него български инженерни,
текстилни и продукти на хранително-
вкусовата промишленост имат реализа-
ция на скандинавския пазар. В Бълга-
рия има много шведски, финландски и
датски инвеститори, но те искат да зна-
ят какви гаранции получават за дълго-
срочна инвестиция, включително и ин-
фраструктура, категоричен е Свенсон.

БББББ
При такава мощна финансо-

ва стабилност, която има в
България, ние би трябвало да
станем износители на финансо-
ва стабилност. Това каза бив-
шият външен министър в пра-
вителството на НДСВ и прези-
дент на Атлантическия клуб
Соломон Паси пред БНТ вчера.
Според него трябва да се на-
месим в тази дискусия за заме-
нянето на еврото с драхмата,
като предложим наше ноу-хау -
левът да замени еврото в
Гърция.

Според него това трябва да
бъде практика, която да се раз-
простре и в държави като Ко-
сово и Черна гора, които също

Строим връзка
за норвежки газ
през Румъния

ългария ще строи междинна връзка за доставки на норвеж-
ки газ през Румъния. Такава възможност била обсъдена
след срещата на
президента Ро-

сен Плевнелиев с нор-
вежкия премиер Йенс
Столтенберг в Чикаго,
предаде БТА.

В рамките на годиш-
ната среща на НАТО в
Чикаго Росен Плевне-
лиев е имал разговори
и с грузинския прези-
дент Михаил Саакаш-
вили и с турския прези-
дент Абдуллах Гюл. Ак-
цент на срещите са
били възможностите за
диверсифициране на
енергийните източни-
ци. Затова при разгово-
ра с норвежкия преми-
ер Столтенберг е бил
поставен въпросът нор-
вежкият природен газ
да достигне и до Бълга-
рия. Плевнелиев е от-
белязал желанието на
нашата страна да бъде
изградена междинна
връзка към газопре-
носната мрежа на
Румъния, която ползва
доставки от Норвегия.

Лихвата за просрочени задължения вече ще
се определя на половин година, а не за цяла
година, както е в момента. Това ще стане, след
като на заседанието си днес кабинетът приеме
ново постановление, съобщиха от МС вчера. Ре-
шението е във връзка с въвеждането у нас на
директивата за борбата със забавяне на плаща-
нето по търговските сделки.

В новия акт прилаганият сега в България
размер на лихвата не се изменя. Тя ще продължи

Гърция да въведе лева,
предложи Соломон Паси

та централна банка (ЕЦБ), коя-
то единствена има право да
печата европейската валута.

В студиото бе и финансистът
Емил Хърсев, който обаче бе
категоричен, че това няма как
да стане, тъй като нашата ико-
номика е прекалено малка. “Що
се отнася до възможността
българските левове да цирку-
лират в Гърция, нека не забра-
вяме, че гръцката икономика,
дори в кризата, е четири пъти
по-голяма от нашата. Тоест ние
не бихме могли да изнесем
финансова стабилност и да за-
храним по голяма от нас ико-
номика с продукта, който про-
извеждаме”, коментира Хърсев.

използват еврото. Той уточни
обаче, че това няма да напра-
ви никак щастлива Европейска-

Лихвата за просрочени задължения
ще се променя на 6 мeсеца

да се образува от основния лихвен процент на
БНБ (за лева) и на Европейската централна
банка (за евро) плюс 10 пункта. Променя се само
изчисляването й, което ще става на полугодие
въз основа на основния лихвен процент, който е
в сила от 1 януари или от 1 юли. Когато става
въпрос за валута, различна от лева и еврото, ще
се прилага едномесечният Либор за съответния
вид валута, в сила от 1 януари и 1 юли на теку-
щата година, плюс 10 пункта.



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

8 СРЯДА 23 МАЙ 2012

Земеделски кооперации
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 Откога, господин Хин-
кин, съществува коопера-
ция “Зора”?

- Кооперацията е основа-
на през 1994 г. Преди това в
Кнежа имаше три бригади,
които обработваха по 53 хил.
дка земя. След промяната
тези структури бяха ликвиди-
рани. 99% от собствениците
не бяха готови, а и нямаха
желание да си вземат земята
и еднолично да я обработват.
Изходът беше само един - да
се направят сдружения, а
това бяха  именно коопера-
циите. Днешните големи аку-
ли ги нямаше в онези трудни
години, те се появиха нагото-
во, след като земята беше об-
работена, появиха се и изпра-
ха доста пари.

 Говорите за големите
частни арендатори?

- Да, за тях говоря.
 Колко земя обработва

кооперацията в момента?
- 38 300 дка. Собствени-

ците са някъде около 2200
души.

 Какво основно засаж-
дате?

- Основно е зърнопроиз-
водството - пшеница, ечемик,
царевица и слънчоглед.

 Как приключихте ми-
налата година, останаха ли
неразплатени задължения?

- Годините 2009, 2010 и
2011-а приключихме с добри
печалби за кооперацията. За
наша радост нямаме никакви
задължения. Кооперацията,
откакто е създадена,
задължения не е имала. Взе-
мали сме банкови кредити,
предимно за инвестиции и
сме ги връщали навреме.

 С каква база като тех-

Любен Хинкин:

Правят се големи измами със земя
Днешните големи акули ги нямаше в трудните
за кооперациите години, казва председателят

ЛЮБЕН ХИНКИН, председателят на ЗК “Зора - Кне-
жа”, e роден е през 1936 г. в с. Кнежа, което по-късно
става град. Завършва гимназия там, а след това
Селскостопанския институт в Пловдив. Разпределен
е във Врачанска област, а оттам - в Кнежа, в Инсти-
тута по царевицата. През 1975 г. институтът и
Аграрният комплекс “Кнежа” се обединяват и се
създава Научно-производствен комплекс. Тогава съче-
тахме производството и науката, разказва Хинкин.
След промените става разделяне с института.
Става председател на кооперацията в Кнежа и както
сам казва: “Още преди основаването й, когато беше
нелегална, и си останах такъв”. Казва още: “Ако се
признаваше и трудът при тате, трябваше да имам
поне 70 години трудов стаж”. Любен Хинкин е женен.
Има две дъщери.

ника разполагате?
- Базата е достатъчна, тя

е на бившия стопански двор,
където беше бригадата.
Впрочем, бригадата имаше
три бази, от които едната се
отдели и се сформира друга
една кооперация. Останаха
две, от които едната е малка.

 Колко човека работят
в кооперацията?

- В момента 65, а иначе от
60 до 70 човека.

 Взимате ли хора за се-
зонна работа?

- Много рядко, взимаме по
някой и друг човек, иначе хо-
рата, които работят тук, са с
постоянни трудови договори.
Една част от тях ги пращаме
през зимата понякога на бор-
сата, една част целогодишно
задържаме.

 Участвахте в проте-
стите на зърнопроизводи-
телите през зимата?

- Винаги сме участвали в
протестите, но не за пари.
Ние участвахме за правила,
защото действително прави-
ла няма, то къде ли има... Из-
мамите вече са много големи
- кражби на земя. Наскоро с

председателя на Национал-
ния съюз на земеделските ко-
операции Петър Николов ко-
метирахме тази тема. Използ-
ва се законът от шейсетте
години на миналия век за
даренията. Например там,
където собствениците не са
се разделили и се намери
сред тях един непочтен чо-
век, той има право да дари
своя дял предимно на собст-
веници арендатори. Така той
автоматично слага ръка
върху земята и на останалите
наследници и сключва дого-
вор с какъвто срок иска, без
да пита другите. Това е страш-
но.

 Това би ли могло да се
промени?

- Ако има желание - може.
 Вярват ли вашите

зърнопроизводители, че ще
бъдат изплатени ваучери-
те за горивата, както уп-
равляващите ви обещаха?

- Не, няма да стане. Не
мога да разбера и управлява-
щите. Да подпишеш и след
това да кажеш - ами, няма
пари. Мнозинството от нас
обаче не излязоха на протест
заради парите. На нас ни е
ясно, че в държавата има про-
блеми. А големият проблем са
правилата. Хаосът при разде-
лянето на земите е тук между
нас. Този проблем съществу-
ва навсякъде в землището.
Проблемите с неизяснените
земи, с отделни идеални час-
ти подтикват болните и изну-
рени хора да правят дарения
на големите арендатори. Про-
блемите не се уреждат чрез
покупка, а чрез дарение -
плащат парите под масата.
Имат по 2-3 фирми и с някоя
от тях се сключва договор за
цялата обработваема земя -
стават собственици и прину-
дително изземват земите на
хората, без да имат тяхното
съгласие. Така се потъпква
правото на собственост.

 Да, но те съзнателно
даряват земята. Никой не
ги е изнудил.

- Те съзнателно я даряват,
за да им се заплати.

 Сигурно самите хора
не са наясно какво подпис-
ват.

- Да, точно така. Нотари-
усът го пита съгласен ли си
за толкова пари, за толкова
години. И се подлъгват. Но
арендаторът е сложил в до-
говора например клауза, че
загубите са и за собственика,
и за арендатора. Освен това,
като ти изтече договорът, ако
ти не си отишъл навреме да
го подновиш, той има право
самостоятелно отново да го
удължи за колкото години
иска, без да те пита.

 Някои специалисти
прогнозират недобра годи-
на. Вие очаквате ли
измръзване на някои от
посевите?

- Измръзване при нас ня-
маше, но реколтата е много
по-лоша отколкото м.г. Имам
предвид есенниците, за про-
летниците още е рано да га-
даем.

 Става известно, че се
готвят промени в Закона
за ДДС и се очаква произво-
дителите да продават
зърното без ДДС. Какво
мислите вие по този
въпрос?

- Ние не можем да про-
дадем и да купим без доку-
менти. Ако свалят ДДС, тога-
ва вече няма никакъв про-
блем. За нас е добре. По-зле
е за другите, за сивата ико-
номика. Някои сега вече из-
лизат на светло, но първите
години всеки работеше в
сивата икономика.

 А имате ли трайни ку-
пувачи?

- Имаме трайни купувачи,
с които редовно контактува-
ме. Не продаваме предвари-
телно на зелено, защото па-
зарът е динамичен - в мо-
мента е един, след 2-3 дни
или след седмица - е друг.
Обикновено следим между-
народните борси, за да се
ориентираме за цените.

 Как продадохте мина-
логодишната реколта и как-
во очаквате за т.г., колко

лева за тон, да речем?
- В началото бяха по-нис-

ки цените, преди години пък
е било обратното - по-висо-
ки. Ние сме зависими от Ук-
райна и Русия, когато те имат
проблеми, България е на пе-
чалба.

 Каква рента дадохте
на хората за м.г.?

- За миналата година да-
дохме 32 лв., а за тази годи-
на са 35 лв. Разликата е, че
ние сключваме договор, ко-
гато сме сигурни, че ще го
изпълним. Ако се получи до-
бра година, УС предлага да
се вдигне наемът. Дори нота-
риално заверените договори
се индексират. Подписан е
договор за 20 лв., но нещата
се променят - получава 35 лв.

 Освен в България, има-
те ли купувачи в чужбина?

- Не. Макар ние да не се
смятаме за толкова дребни,
още не можем да излезем на
международните пазари са-

мостоятелно. Опитахме една
година в Гърция и видяхме,
че е твърде опасно, има ри-
скове. Предпочитаме да си
получим парите тук, вътре в
страната, отколкото да изли-
заме навън. Обикновено ко-
гато се сключват големите
сделки има някаква по-голя-
ма печалба. Няма как да се
натовари кораб, да речем с
10, 20, 50 хил. тона, това е
абсурд.

 Според вас какви про-
мени трябва да направи
Министерството на земе-
делието, за да се облекчи
вашата работа, да има по-
вече успехи и хората да са
по-добре?

- Те, ако бяха мислили за
този народ...

 Ако слуша министър
Найденов, човек би си по-
мислил, че всичко ни е на-
ред, едва ли не цъфтим от-
всякъде...

- Да, ама ако се срещне-
те с него и му зададете ня-
кой въпрос, той не може да
ви отговори. Първо, не е про-
фесионалист, второ, не е ад-
министратор. Той е една по-
литическа фигура и нищо
повече. На едно съвещание
го посъветвах да си вземе не
юристи, а да си намери доб-
ри адвокати, за да си оправи
нещата. Министрите са хора,
които идват за година, две,
три, четири и си заминават.
Затова мисля, че скоро не-
щата няма да се оправят.

 Какво смятате, че
трябва да се промени?

- Не трябваше да се до-
пуска това уедряване на зе-
мята в частни компании. И
законите трябва да бъдат
еднакви за всички.

През всички години, от-
както е основана коопераци-
ята, досега тя не е губила.
Печалбата е била различна,
но никога не сме приключи-
ли на загуба. Водим един
скромен живот, хората полу-
чават това, което заслужа-
ват, според нашите възмож-
ности, разбира се. Но огром-
ни печалби не можем да
натрупаме.

 Каква е средната ра-
ботна заплата на хората в
кооперацията?

- Средната работна за-
плата е 662 лв., а печалбата
за м.г. е 2 млн. и 492 хил. лв.

Страницата подготви
Петрана СОМЛЕВА
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резидентът на ПЕС и
лидер на БСП Сер-
гей Станишев съби-
ра водещите полити-

В чешката столица се проведе поредният протест срещу правителството.
Организатор на демонстрацията са синдикатите и граждански организации,

обединени в платформата “Стоп на правителството”. Те поискаха прекратяване на
реформите, оставката на правителството и предсрочни избори

Руският премиер Дмит-
рий Медведев, който след
няколко дни ще оглави пар-
тия “Единна Русия”, стана
неин член. Така за първи
път в новата история на
Русия главата на правител-
ството е партиен член.

Секретарят на основния
клон “Компас” в район Ра-
менки на Западния админи-
стративен окръг на Москва
Лидия Алешина по време на
срещата във вторник връчи
на Медведев партийната му
карта. Премиерът е подал
молба за членство в орга-
низация на партията предната нощ.
В края на април Медведев, който то-
гава беше държавен глава, се съгла-
си да оглави управляващата партия
и да стане неин член. Сегашният
президент Владимир Путин, който
председателства “Единна Русия” в
периода 2008-2012 г., така и не ста-
на неин член.

През април в интервю за пет
руски телевизионни канала Медве-

Еврозоната
без растеж

Икономиката в еврозоната ще
остане с отрицателен ръст през
тази година. В САЩ обаче  иконо-
мическият растеж ще достигне
2,4%, което е повече от по-рано
очакваното, според данни на Орга-
низацията за икономическо
сътрудничество и развитие. Кри-
зата в еврозоната “остава най-
големият източник на рискове за
световната икономика”, посочи
ОИСР.

Оланд възстановява
отношенията с Анкара

По време на първата си среща
с турския президент Абдулах Гюл
в рамките на срещата на НАТО в
Чикаго новият президент на Фран-
ция Франсоа Оланд е изразил же-
лание да възстанови отношения-
та между двете страни, според
информация в турските медии. “Да
поправим счупеното”, е отговорил
Оланд, след като турският държа-
вен глава е изразил притеснение-
то си от френската “враждебност”
по отношение на Анкара.

Тадич се гласи
за премиер

Борис Тадич прие предложение-
то на Демократическата партия
да бъде издигнат за премиер на
Сърбия. На заседание на ръковод-
ството на партията е било взето
решение Тадич да бъде издигнат
за премиер при евентуално форми-
ране на управляваща коалиция.

Открит е диоксин в още една
ферма в Германия

Германските власти обявиха, че
в германска ферма за яйца е от-
крито наличие на отровния хими-
кал диоксин. Веществото е било в
по-висока от разрешеното концен-
трация. През април диоксин беше
открит в яйца от пет други фер-
ми в страната.

Най-малко 25 души загинаха и други над
70 бяха ранени при влакова катастрофа в

Индия, след като пътнически влак се
блъсна в спряла товарна композиция.

Предполага се, че машинистът на
пътническия влак не се е съобразил със

сигнал на семафор

Американската компания “СпейсЕкс” (Спейс
експлорейшън текнолоджис) изстреля

ракета Фалкон 9 с космическата капсула
“Дракон”, което ще е първият полет на

частна капсула към Международната
космическа станция
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Станишев събира левите лидери на Европа

чески лидери от европей-
ското социалистическо и со-
циалдемократическо се-
мейство, за да обсъдят ак-
туалната обстановка в Ев-
ропа преди заседанието на
Европейския съвет. Среща-
та на лидерите от ПЕС ще
бъде от 14.00 ч. днес в зала
“The Square” Rue

Ravenstein в Брюксел, съоб-
щиха от БСП. На срещата
ще присъстват министър-
председателите на Фран-
ция Жан-Марк Еро, Австрия
- Вернер Файман, Белгия -
Елио Ди Рупо, Хърватска
Зоран Миланович, Финлан-
дия Юрки Катайнен, Румъ-
ния - Виктор Понта, Слова-
кия - Роберт Фицо, Ирлан-
дия - Еймън Гилмър, Норве-
гия -  Йенс Столтенберг, и
вицепремиерът на Люксем-

бург Жан Аселборн, както
и лидерът на социалдемо-
кратите в Германия Зигмар
Габриел, председателят на
групата на социалдемокра-
тите в ЕП Ханес Свобода и
председателят на ЕП Мар-
тин Шулц.

На среща на министър-
председателите и лидерите
на партии от ПЕС в Европа
ще бъдат обсъдени идеите
на ПЕС за бъдещето на Ев-
ропа, както и кампаниите за

икономически растеж, ин-
вестиции и насърчаване на
младежката заетост, иници-
ирани от европейските со-
циалисти. Лидерите на пар-
тии от ПЕС и министър-
председателите от социа-
листическите и социалде-
мократически формации ще
изразят и своята подкрепа
за политиката на новия
френски президент Фран-
соа Оланд преди заседани-
ето на Европейския съвет.

75 млн. младежи
са безработни
Част от младите са
разочаровани от
перспективите и дори
не търсят работа

еждународната организация
на труда (МОТ) съобщи, че
очаква безработицата сред
младежта в света тази година
да бъде 12,7 процента и да

ДУМА припомня, че партията на
европейските социалисти води
кампания “Твоето бъдеще е моето
бъдеще - европейска инициатива за
младежта” за намаляване на мла-
дежката безработица. Социалистите
предлагат част от неусвоените пари
от структурните фондове да се
използват за създаване на работни

места за младежи. Предложението
е с тези пари да се плаща част от
заплатата на новоназначени младе-
жи, а останалата част да се покри-
ва от работодателите. Така младите
хора ще имат възможност да
започнат работа и да натрупат
стаж, какъвто обикновено се изиск-
ва от повечето фирми.

М
остане на същото високо равнище най-
малко четири и повече години, съобщи
Асошиейтед прес. Според организация-
та почти 75 милиона души в целия свят
на възраст между 15 и 24 години са
безработни, което е с 4 милиона пове-
че спрямо 2007 година.

Организацията, чиято централа е в
Женева, посочи в доклад “Световни тен-
денции за заетостта на младите”, че рав-
нището на безработица сред младежта,
което за миналата година е било 12,6
процента, е останало близо до най-висо-
ката си кризисна точка през 2009 година
в разгара на световната финансова кри-
за. МОТ допълва, че зад данните за рав-
нището на безработица сред младите
всъщност има още 6,4 милиона младежи,
които на практика са се отказали да
търсят работа заради икономическите
проблеми. Като се вземат предвид тези
млади хора, равнището на безработица
за миналата година би достигнало 13,6
процента, твърдят от организацията.

Изпълнителният директор на сектора
по заетостта към МОТ Хосе Мануел Са-
ласар-Ширинакс посочи, че в най-слож-
на ситуация заради кризата са се оказа-
ли развитите страни и държавите от ЕС,
в които не е бил постигнат значителен
напредък при намаляването на безрабо-
тицата сред младите, която може да
достигне 18 процента тази година,
допълва ИТАР-ТАСС. По думите му в не
по-малко сложна ситуация са страните
от Източна и Централна Европа, където
равнището на безработицата сред мла-
дежта е била 17,8 процента през 2011

година. Това е с 0,6 процента повече от
2008 година, но има понижение с 2,9
процента спрямо пиковите кризисни по-
казатели, обясни Саласар-Ширинакс.

Според доклада ситуацията би мог-
ла да се промени от разумна национал-
на политика в тази област, която да

включва макроикономически аспекти,
мерки за данъчно стимулиране на ком-
паниите, които взимат на работа млади
хора в разгара на кризата, правителст-
вени програми за обучение на младежи
и осигуряване на социална защита за
тази възрастова група.

Бивши министри в
руското правителство
са назначени от на-
стоящия президент
Владимир Путин за
негови съветници. Той
назначи за свои
съветници досегаш-
ния министър на об-
разованието и култу-
рата Андрей Фурсен-
ко и бившата ми-
нистърка на здравео-
пазването Татяна Го-
ликова, а за ръково-
дител на пресслужба-
та на Кремъл Дмитрий
Песков, който заема
мястото на Наталия
Тимакова. Песков
държеше същия пост
в правителството, до-
като Путин беше пре-
миер.

Други съветници

Путин назначи
бивши министри
в своя екип

на президента стават
Юрий Ушаков, бивши-
ят министър на при-
родните ресурси и
околната среда Юрий
Трутнев и бившата
министърка на иконо-
мическото развитие
Елвира Набибулина.

Николай Патрушев
остава секретар на
Съвета за сигурност
със заместник досе-
гашният вътрешен ми-
нистър Рашид Нурга-
лиев, а за началник
на кабинета на прези-
дента е преназначен
Сергей Иванов.

Путин освободи
Наталия Тимакова от
длъжността прессе-
кретар, а Сергей При-
ходко от поста помощ-
ник на президента.

Медведев стана първият
партиен премиер на Русия

дев заяви, че вижда партията като
силна “центристко-консервативна
сила”, която трябва да съществува на
политическата сцена на страната. Той
отбеляза също, че “Единна Русия”
може и трябва да се променя. Кон-
гресът на партията ще се проведе на
26 май и на него се очакват около
2000 души. Изборът на нов предсе-
дател на партията ще бъде ключов
въпрос по време на конгреса.
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Свят

ъв волгоградския музей-резерват “Сталинград-
ска битка” показаха въздушен сензорен екран
- уникална разработка на руските учени, която
няма аналог в света.

Заря от пръста
Руските учени разработиха въздушен сензорен екран

Ксения БУРМЕНКО

ВВВВВ
Всички вече свикнаха със сензорните панели - на

мобилните телефони, лаптопите, банкоматите. Но в
Деня на победата във Волгоград демонстрираха неве-
роятно устройство - въздушен сензорен екран. Уредът
така и се нарича: дисплеър, т.е. “дисплей във въздуха”.
Това е разработка на група млади руски учени от
Астрахан. Между другото, създадената от тях фирма е
резидент на Сколково.

В хола на музея-панорама на дисплеъра се домен-
стрираше виртуална интерактивна екскурзия по Ма-
маев курган, многобройни фотографии, хроника на
боевете за Сталинград, компютърни игри и дори праз-
нична заря на фона на нощен Волгоград, като всеки
неин залп се предизвикваше от движението на ръката
на ползвателя. Всички желаещи можеха да изпробват
прибора.

Как работи това? Изображението се проектира
върху изходящия поток въздух с малки частици влага,
толкова малки, че те не оставят следи - от тях не се
изпотяват стъклата на очилата, не се овлажнява хар-
тията. Водата в такова състояние не замръзва до ми-
нус 50 градуса.

Такъв въздушен екран остава напълно пропусклив,
но в същото време е чувствителен към допир - може
да реагира едновременно на хиляда и половина до-
пира.

- Днес в света няколко фирми разработват въздуш-
ни екрани - казва разработчикът на дисплеъра Мак-

сим Команин. - Но при всички тях, ако си сложите
пръста, разсичате въздушния поток, затова е
невъзможно да се използват системите за управление
с помощта на допир. А при нас въздухът заобикаля
преградата, затова можем да използваме системата
“мултитъч” - много допири.

Разбира се, дисплейрът се нуждае от доработване
- до края на тази година екипът планира значително
да подобри качеството на изображението, да намалят
“шумовете”, както и антивандалските свойства на уст-
ройството. Важното е, че от разработката са се заин-
тересували инвеститори, европейски компании.

- Европейците много харесаха идеята на дисплеъ-
ра - казва пиар мениджърът на проекта Михаил Без-
рук. - Проблемът е в това, че много от тях се гнусят да
ползват сензорни екрани, до които преди тях са се
докосвали хиляди непознати хора. Дисплеърът пък ре-
шава проблема напълно.

Устройството отваря богати възможности в сферата
на рекламата, масмедиите, компютърните игри и за
музеите.

- Дисплеърът създава уникален опит при използва-
нето на най-новата технология на визуализацията в
музейната сфера - казва Михаил Безрук. - Не е тайна,
че днес много от музеите имат трудности при привли-
чането на публика, особено млада. Интерактивните
технологии могат да станат мотив, който ще накара
младежта да влезе в културните учреждения.

С тази гледна точка е съгласен и директорът на
музея-панорама “Сталинградската битка” Алексей
Васин.

- Ние дори не очаквахме, че това устройство ще
предизвика такъв интерес на посетителите - казва той.
- Идеята е невероятна, свежа и привличаща. Това е
първият кълн на много голям проект. Би било интерес-
но да се използва дисплеърът в практиката на музей-
ната дейност.

Най-високата кула в света бе открита в Токио - Tokyo Sky Tree. Призната от
Гинес за най-високата кула в света, тя бие тази в Китай - Canton Tower, която

е 600 метра. Иначе най-високата сграда е тази в Дубай - Burj Khalifa, която е
висока 828 метра. Но тя влиза в друга категория, тъй като се води

небостъргач, а не кула

КНДР заяви, че “няма намерение” да провежда
ядрени изпитания, съобщи министерството на
външните работи на Северна Корея.
По-рано тази година западни медии, като се
позоваваха на различни източници, съобщаваха,
че Пхенян се готви да проведе поредното
подземно ядрено изпитание.

Снимка БГНЕС

Световните лидери са
единодушни, че Гърция
трябва да остане в евро-
зоната, заяви прези-
дентът на САЩ Барак
Обама. Неговото изказва-
не беше направено в за-
ключителния етап на сре-

Пхенян бие отбой

Обама натисна Атина за еврозоната
щата на върха на НАТО в
Чикаго. На срещата на Г-
8 Барак Обама отново
обсъди бъдещето на
Гърция в еврозоната. В
дипломатичен тон той
поиска от колегите си да
се съсредоточат върху на-

чини за насърчаване на
растежа наред с бюджет-
ните икономии. По този
начин  на Стария конти-
нент трябва да се търсят
начини за справяне с кри-
зата, стана ясно от сре-
щата на Г-8.

Испания
затъва
Испания
затъва
Испания
затъва
Испания
затъва
Испания
затъва

агубите на испанските банки
могат да достигнат 260 мили-
арда евро, а секторът може
да има нужда от помощ до 60
милиарда евро, прогнозира

З

Загубите на банките в страната
нарастват главоломно

от ИМФ критериите за отпускане на
кредити на испанските банки са много
по-стриктни, отколкото навремето при
ирландските банки, по-специално по
отношение на дела на първоначалното
участие на кредитополучателя.

Междувременно стачка срещу бюд-
жетните съкращения парализира час-
тично работата на испанските училища
и университети, предаде ДПА. Около
милион учители и друг училищен пер-
сонал, както и 7,5 милиона ученици и
студенти бяха призовани да стачкуват
за един ден срещу бюджетните съкра-
щения в образователния сектор.

Испанското правителство неотдав-
на съкрати средствата за образовани-
ето с около 3 милиарда евро като част
от мерките за намаляване на испан-
ския бюджетен дефицит. Заради съкра-
щенията в образованието броят на
учителите беше намален, увеличиха
се работните часове и числеността на
паралелките. Университетските такси
също нараснаха.

Предходни съкращения в образова-
телния сектор, извършени от централ-
ното и от регионалните правителства,
вече станаха повод за съкращения на
хиляди учителски работни места и създа-
доха финансови проблеми на училища-
та, някои от които не успяха да платят
сметките си за ток и за парно.

Правителството на Мариано Рахой
се опитва да намали бюджетния дефи-
цит от 8,9 процента през 2011 г. до 5,3
процента за тази година.

вашингтонският Институт за междуна-
родни финанси (ИМФ), който обединява
около 450 банки от цял свят. Основавай-
ки изчисленията си на ирландските бан-
ки, които също се сблъскаха със спуква-
не на спекулативен балон в сектора на
недвижимите имоти, икономистите оце-
няват загубите за испанките банки меж-
ду 218 и 260 милиона евро през 2012-
2013 година.

Макроикономическите перспективи
на Испания са по-лоши, отколкото бяха
в Ирландия, главно по отношение на
растежа и безработицата, се казва в за-
ключенията на експертите. Това значи,
че загубите може да бъдат в горната
част на посочения диапазон. Най-много
загуби се очаква да има от жилищни
кредити в спестовните каси, допълват
от института.

Испанските банки са успели да на-
мерят достатъчно капитал, за да заде-
лят около 110 милиарда евро провизии
за съмнителни кредити и някои от тях
най-вероятно ще успеят да устоят, но не
всички. Доста от тях ще изпитат нужда
от държавна помощ, особено спестов-
ните каси. В най-лошия случай държав-
ната помощ може да достигне 50-60 ми-
лиарда евро.

Такъв сценарий обаче може да се
избегне, тъй като според икономистите
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˘Â Â „ÓÚÓ‚‡ Í˙Ï ÓÍÚÓÏ‚Ë
–‡Á„Ó‚Ó Ò ˙ÍÓ‚Ó‰ËÚÂÎˇ Ì‡ ÕœŒ
ìÀ‡‚Ó˜ÍËÌî ¬ËÍÚÓ ’‡ÚÓ‚
ŸÂ ‚ÎÂÁÂ ÎË –ÛÒËˇ ‚ ÚÓÈÍ‡Ú‡
Ì‡ ÎË‰ÂËÚÂ Ì‡ ŒÎËÏÔË‡‰‡Ú‡?
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Общество
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Датата

Да подкрепим
железничарите

МАЯ
ЙОВАНОВСКА

Бойко лъжата

МАРИН
МИЛАШКИ

СВЕТОВЕН ДЕН ЗА ЗАЩИТА НА МОРСКИТЕ
КОСТЕНУРКИ. Обе-

лязва се от 2000 г. Ко-
стенурките са едни от
най-старите животни на
планетата, съществува-
щи още от ерата на ди-
нозаврите. Те са влечу-
ги от разред Testudines
(костенурки), наричан
също Chelonia и имат характерна черупка. Раз-
пространени са навсякъде с изключение на Ан-
тарктика. Има изцяло сухоземни видове, обита-
ващи дори пустинни области, както и водни пред-
ставители, срещащи се в солени или сладки
води. Размерите варират от 11,5 см до 180 см,
съответно с тегло от няколко десетки грама до
590 кг.

ПРАЗНИК НА НАЦИОНАЛНАТА РАЗУЗНА-
ВАТЕЛНА СЛУЖ-

БА. На този ден през
1947 г. се създава
българското задгра-
нично разузнаване, ко-
ето функционира до
края на 1989 г. като
структура в МВР. С
указ на Държавния съвет от 5 февруари 1990 г.
се създава Национална разузнавателна служ-
ба. Със Закона за отбраната и въоръжените сили,
приет от 37-ото НС (в сила от 28 февруари 1996
г.), НРС е включена в състава на въоръжените
сили. През 2002 г. с промени в закона НРС е
извадена от състава на въоръжените сили.

1848 - РАЖДА СЕ ОТО ЛИЛИЕНТАЛ, НЕМ-
СКИ АВИАТОР И ИЗОБРЕТАТЕЛ (УМИРА
1896 Г.). Първият

човек, извършил
многократно полети
с летателен апарат,
по-тежък от възду-
ха. Осъществява
над 2000 полета със
собствени планери.
На 9 август 1896 г.,
при внезапен порив
на вятъра, крилото на планера му се чупи на 17
м височина и при падането Ото си счупва гръбна-
ка. Умира на следващия ден с думите: “Трябва
да бъдат правени някои малки жертви!” Запис-
ките на Ото Лилиентал служат за начална осно-
ва на експериментите на братя Райт, извършили
първия в историята на човечеството контроли-
ран полет с моторен летателен апарат, по-тежък
от въздуха.

1906 - УМИРА ХЕНРИК ЮХАН ИБСЕН, НОР-
ВЕЖКИ ДРАМАТУРГ (Р. 1828 Г.). Наричан

“баща на съвременната дра-
ма”. Смятан за най-големия
норвежки автор и един от най-
значимите драматурзи на
всички времена. Той е най-че-
сто поставяният класически
драматург след Уилям Шекс-
пир. Сред най-популярните му
творби са “Стълбовете на об-
ществото”, “Куклен дом”
(“Нора”), “Призраци”, “Обществен враг” и др.

1912 - В ЛОМ СЕ РАЖДА ЯНА ЯЗОВА, ПО-
ЕТЕСА И ПИСАТЕЛКА (УМИРА 1974 Г.). Рож-

деното й име е Люба Тодорова
Ганчева. Наречена е “дете чудо
на българската литература”. Ав-
торка на стихосбирките “Язове”,
“Бунт”, “Кръстове”; на романите
“Ана Дюлгерова”, “Капитан”; на
историческата драма “Последни-
ят езичник” и др. Историческата
й трилогия “Балкани”, включва-
ща романите “Левски”, “Бенков-
ски” и “Шипка”, е широко епично
платно на националноосвободителното движе-
ние. Писателката нарича своя роман “Левски”
“моята Библия”.

1944 - ЗАГИВА ДИЧО ПЕТРОВ, ОФИЦЕР (Р.
1919 Г.). Родени-

ят в родопското с.
Проглед поручик от
армията преминава
на страната на пар-
тизаните по време
на съпротивително-
то движение. Става
командир на Вой-
нишкия партизан-
ски батальон “Христо Ботев”. Убит е при обкръ-
жаването и разгрома на отряда в битката при с.
Батулия. Посмъртно след Девети септември е
повишен във военно звание полковник.

Лъсна поредната
лъжа на премиера Бойко
Борисов. Той показа, че
не спира да лъже
българския народ, този
път в една от любимите
си сфери - футбола. Ми-
налата есен министър-
председателят обяви, че
“сам” ще дава пари за тв
правата и феновете ще
могат да гледат мачове-
те. Да, но...

Борисов обеща да
преведе 1,8 млн. лв. на
БНТ за мачовете, но от-
пусна едва 600 000 лв.
Останалите 1,2 млн.
потънаха. С което дока-
за правотата на пого-
ворката “Обещаното не
е като даденото”. Зато-
ва притежателят на

търговските права Ва-
лентин Михов скъса до-
говора с телевизията
майка и предостави
мача на сезона Лудого-
рец - ЦСКА на ТВ7. Бив-
шият президент на
ЦСКА, БФС и Професи-
оналната лига бе лъган
цяла пролет, че ще си
вземе парите, за да ги
даде на футболните от-
бори. Няма как да ги по-
лучи от човек като Бой-
ко, който вече не помни
какво на кого е обеща-
вал. Михов предостави
битката за титлата в “А”
група на ТВ7, единстве-
но за да покаже на уп-
равляващия, че не може
да лъже постоянно.
Само с приказки нищо
не се постига, необходи-
ми са и действия.

Първенството свър-
шва, ще има шампион, но
истинският проблем е как-
во ще стане след това. До-
говорът за тв правата във
“Виктория футболно
първенство”, както т.г. се
наричаше шампионатът,
ще изтече, а отборите
няма да получат парите

си. За много от тях те са
съдбовни, защото играчи-
те им не са вземали за-
плати от месеци с обеща-
нието, че се чакат “пари-
те от Бойко”. Дълговете на
клубовете ще им попре-
чат да вземат лиценз за
следващия сезон. Така
може да се случи с Локо
Сф, Монтана, Миньор... В
Локо Сф има футболисти,
които не са получавали
заплати цяла година. Ми-
налата седмица шефът на
тима Николай Гигов им
дал по 500 лв. и им казал,
че няма повече. Няма, за-
щото само с дарения във
футбола не става. От него
трябва да се изкарват
пари, голяма част от кои-
то идват именно от тв пра-
вата. Но с човек като Бой-
ко лъжата няма как да ги
получиш, дори и от тях да
зависи бъдещето ти. Това
го усетиха и работниците
в много фирми, на които
държавата на Б.Б. е осно-
вен длъжник.

“Премиерът Борисов
каза пред цяла Бълга-
рия, финансовият ми-
нистър Дянков обеща... А

сега на мен ми текат
лихвите, защото съм га-
рант. Иначе си уволнява-
ме волейболни треньори.
Изобщо такава трагедия
никога не е била”, каза
Вальо Михов преди дни.
И е прав. Но Борисов и
Дянков не излъгаха само
футболните хора и запа-
лянковците, а цяла
България. Това пролича-
ва всяка вечер от праз-
ните хладилници в домо-
вете - напук на твърде-
нията на клакьорите, че
кризата е свършила.

Борисов с действията
си затрива и футбола,
при това показно. Хора-
та му имаха доверие, но
той ги подведе, излъга и
сега ще си патят. От
есента ще има по-малко
отбори в “А” група, за-
щото не всички имат
пари. А и за какъв фут-
бол да говорим, след
като всеки ни бие като
тъпан на банкет? Май
важното е само, че ми-
нистър-председателят
стана фаворит в анкета-
та на феновете за “Фут-
болист на годината”.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Атракцион! Да си дой-
дем на думата. Ръковод-
ството на БДЖ е на път
да постигне целта си. А тя
е да превърне железни-
цата в атракцион. След
изключително тежките
реформи за всички в
държавата - намаляване
на влаковете и огромни
съкращения на работни-
ците, жестоката истина
лъсна. Сегашните мъдри
ръководители на БДЖ
обявиха вчера, че имат
амбицията да развиват ат-
ракционните пътувания,
както и че съвсем скоро
пускат нова услуга - сват-
би в ретровлак. Само пре-
ди седмица от движение
бе изваден последният
спален вагон и сега такъв
няма, докато не започнат
да пристигат поръчаните
нови от Турция.

Сигурно строителите
на първата железопътна
линия в днешните
български земи Русе -
Варна, открита през да-
лечната 1866-а, ще се
обръщат в гробовете си,

като научат, че се връща-
ме оттам, откъдето сме
тръгнали. Първите влако-
ве са били голяма атрак-
ция за народа, ама отдав-
на сме в ХХI век. И дока-
то в развитите страни
хората се придвижват на
огромни разстояния със
свръхбързи и екологични
влакове, у нас нещо тол-
кова важно за икономи-
ка като железницата
очевидно е на път да
остане само забавление.

Ясно е, че заявената

от управляващите загри-
женост за бъдещето на
БДЖ е само една лъжа.
Лъжа, с която беше оп-
равдано изхвърлянето на
улицата на хиляди желез-
ничари. С която бе оправ-
дано намаляването под
санитарния минимум на
влаковете и така някои
населени места останаха
без железен транспорт.
Именно за да не се случи
това, миналата година же-
лезничарите протестира-
ха ефективно и спряха

влаковете. Но нищо не
постигнаха. Една от при-
чините е, че всъщност
нямат диалог с мъдрото
ръководство на железни-
цата.

Сега сценарият се по-
втаря. Готвят се поредни-
те съкращения, облечени
уж в грижа за железница-
та. А на ръководството на
БДЖ хич не му пука за
какво се пънат синдикати-
те. Те обаче заявиха, че
готвят поредните ефектив-
ни протести. Сиреч, пак

влаковете няма да се дви-
жат. Защото според тях
само така някой в държа-
вата ще им обърне внима-
ние. А за да се раздвижи
нещо и в главите на уп-
равляващите, нека под-
крепим железничарите.

Иначе ще продължим
да се “забавляваме” в ат-
ракциона на Бойко-Бори-
совото правителство. Къ-
дето цените на билетите
са двойни и тройни, а
последствията - очаквано
песимистични.
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Актуално

 Проф. Милошев, бихте ли обяснили как се е усетило
земетресението - вертикално или хоризонтално? И какво
означава, че то е на 9 км дълбочина?

- Много пъти съм обяснявал, че всяко земетресение има и
вертикална, и хоризонтална компонента. Колкото по-близо е
човек до епицентъра, толкова повече се усеща вертикалното
измерение, а с отдалечването от епицентъра се увеличава усе-
щането за хоризонтално земетресение. Вертикалното затихва
по-бързо. А 9 км дълбочина не е много. В България по принцип
земетресенията са плитки.

  Имаше някакви приказки из електронните медии през
нощта, че това бил разломът на Витоша, че едва ли не
вулканът ще се събуди. Така ли е?

- Не, земетресението няма общо с Витошкия разлом. То е на
една територия, на която преди не е имало толкова силни
земетресения, каквото е това сега. Стигало е максимум до 4,5
по Рихтер в 60-те години. Епицентърът на труса сега се намира
зад разлома на Витоша. И аз много се надявам, че то няма да
активизира този разлом. Поне засега няма никакви данни за
такова нещо, всичко е спокойно с Витошкия разлом.

 Може ли земетресението да се повтори на територи-
ята около Перник, хората от това най-много се боят?

- Мисля, че вероятността за това е малка. Първо, добре е, че
бяха регистрирани доста вторични трусове. Едва ли може да се
натрупа толкова енергия, че да предизвика нов трус. Колкото
повече време минава от момента на земетресението, толкова
по-малко вероятно е да има второ. Разбира се, сега, когато
разговаряме, са минали 10 часа от труса и още не мога да
строя стройни теории и прогнози. Но всички колеги в института
смятат, че най-вероятно няма да има втори трус.

 След 3 ч. нощес първото съобщение от Геофизичния
институт на БАН бе, че силата на земетресението е между
5 и 5,8 по Рихтер, после “Хоризонт” обяви, че е между 5,9 и
6, накрая съобщиха 5,8. Колко е всъщност силата на труса?

- Първите прогнози винаги може да варират с малко, но това
не е съществено. Ние определихме между 5,8 и 5,9 по Рихтер.

 Сутринта вчера електронни медии съобщиха много ав-
торитетно, че Американският сеизмологичен институт
казал, че силата е 5,8, в САЩ вашите данни ли ползват?

- Не. Но нашите данни ползва Европейският сеизмологичен
център, ние работим плътно с него и той работи плътно с нас.

 Вече чух някакви екстрасенси, които обясняваха, че в
края на годината идва краят на света и това земетресение
е началото на този край...

- Това е едно бла-бла-бла. Нали трябваше този край да дойде
през 2011 г., пък нещо не стана. Сега пак идва (смее се).

 Първото нещо, което цялата държава прави в случай
на земетресение, е да тича в Геофизичния институт. А
пари на БАН същата държава не дава. С каква заплата са
хората в института, които всъщност работят и ден, и
нощ?

- Средната ни заплата е около 610 лв., това е заедно с
добавките за научна степен и звание, за стаж и пр.

Трусът няма общо с Витошкия
разлом, казва директорът на
Института по геофизика, геодезия
и география при БАН

България е разделена на три
основни сеизмични района: Се-
вероизточен, Средногорски и
Рило-Родопски. Софийската кот-
ловина и околността й попадат в
Средногорския сеизмичен район.
Максималният очакван магнитуд
за земетресение в Софийската
зона е до 7,0. В този смисъл
София и нейните околности не
са в най-опасните в сеизмично
отношение части, каквито са зо-
ните Шабла и Струма (магнитуд
до 8,0) и Маришката зона (7,5).

 4 април 1818 г. Разруши-
телно земетресение, много зда-
ния и джамии попадали, водите
пресекнали.

 7/19 септември 1818 г.
 18/30 септември 1858 г. -

магнитуд 6,5, интензивност 9 сте-
пен. Разрушения.

 17 октомври 1917 г. - магни-
туд 5,2, интензивност 7-8 степен.
Значителни разрушения, проме-
ни в дебита на минералните из-
вори. Вторични трусове повече от
година.

 9 март 1980 г. - магнитуд
4,4.

 22 декември 1983 г. - маг-
нитуд 3,6.

 15 ноември 2008 г. - магни-
туд 3,2.
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Някои земетресения в София

 27 август 2010 г. - магни-
туд 2,8.

Практически
съвети при трус

 Не хуквайте да бягате на-
посоки в паника. Не напускайте
сградата, ако не можете да из-
лезете на открито до 10 секун-
ди.

 В никакъв случай не
тръгвайте да бягате с асансьора.

 Застанете на безопасно
място в помещението - под рам-
ката на вратата, близо до

вътрешна стена, колона, под
маса или легло.

 Ако сте на улицата, стойте
далеч от сгради и далекопрово-
ди.

 Ако сте в колата, спрете на
открито безопасно място и изча-
кайте.

 Ако сте в транспорта, по-
добре изчакайте края на труса
на място.

 След спирането на труса
напуснете най-бързо сградата,
като преди това изключите тока,
газта и водата. Вземете пари и
връхна дреха.

Такова силно земетресение като това в нощта
на 22 май т.г. за района на гр. Перник не е доку-
ментирано в сеизмичната история на страната,
сочат данните на Националния институт по геофи-
зика, геодезия и география при БАН.

Както е известно, силата на земетресенията се
измерва по скалата на Рихтер, а интензитетът на
усещането (разклащането) в различно отдалече-
ните от епицентъра райони се отчита по друга
скала - тази на Медведев, Шпонхойер, Карник. В
района на Перник при магнитуд 5,8 по Рихтер
интензитетът на въздействието е от максимум 8
степен по скалата на Медведев, Шпонхойер, Кар-
ник (MSK). В района на  София (западните покрай-
нини) максималната интензивност на въздействие
е 7 степен по MSK. Последното по-силно земетре-
сение в този район е с магнитуд 4.5 степен по
Рихтер през 1965 г. Досегашните сеизмични из-
следвания не свидетелстват за пряка връзка меж-
ду земетресенията по пернишката разломна сис-
тема и софийската сеизмична зона, чиято висока
активност се асоциира преди всичко с проявите
на Витошкия разлом.

България по принцип е страна, чиято терито-
рия е подложена на риск от висока сеизмична
активност - 97 на сто от територията (без Видин-
ско и района на Колзодуй) е застрашена от сеиз-
мични въздействия с различни стойности. На тери-
торията на нашата страна най-опасните сеизмич-
ни зони с риск за възможен магнитуд 7.0 по Рих-

Страница на Велиана ХРИСТОВА

Страната ни е
в силно рискова
зона на Европа

Шабла и Калиакра 7,2 март 1901
По р. Струма 7,8 април 1904
По р. Струма 6,4 октомври 1905
Горна Оряховица 7 януари 1908
Горна Оряховица 7 април 1909
Горна Оряховица 7 юни 1913
Чирпан 6,9 април 1928
Поповица 7 април 1928
Разград 7 март 1942
Вранча (Румъния) 7,2 март 1977

ЗЕМЕТРЕСЕНИЯ
У НАС С МАГНИТУД
НАД 6 ПО РИХТЕР

ЕПИЦЕНТЪР МАГНИТУД ДАТА

тер и по-висок са Кресненската, Пловдивската, Со-
фийската, Горнооряховската и Шабленската.

Системни наблюдения на земетресенията в
България започват през 1892 г., когато е основана
Сеизмологичната служба към Централната мете-
орологична станция (ЦМС) в София. За земетресе-
нията преди 1892 г. информацията не е сигурна от
научна гледна точка, основава се на лични описа-
ния, вестникарски новини или хроники.

Едно от най-силните земетресения в Европа е
било по нашите земи през април 1904 год. в до-
лината на река Струма. Неговият магнитуд е бил
7,8. Двадесет минути преди основния трус е имало
форшок с магнитуд 7,4. Селата Крупник и Симитли
са били съборени до основи. Големи разрушения
има в градовете Джумая, Банско и Разлог. Няма
подробни сведения за жертвите и разрушенията в
района на епицентъра - Кресненското дефиле, тъй
като по онова време тези български земи все още
са били в пределите на Турската империя.

Научните изследвания в тези
области се правят от 15 учени, 15
специалисти и 30 техници, рабо-
тещи в института и в регионални-
те сеизмични станции от Нацио-
налната сеизмологична мрежа
(НСМ). Съвременната НСМ се
състои от 14 сеизмични станции
и 2 локални сеизмични мрежи,
разположени по територията на
страната, както и Център за съби-
ране и обработка на информаци-
ята в института на БАН. НСМ е
единствената у нас система, оп-

Кой ни дава научните
данни за трусовете?
Секцията “Сеизмология” в геофизичня институт
при БАН работи в следните направления:
- Мониторинг и анализ на сеизмичността на територията
на страната и съседните земи;
- Макросеизмична класификация на последствията
от земетресения;
- Сеизмично райониране на Република България ;
- Физика на сеизмичните вълни и земетръсните източници;
- Строеж на земната кора и горната мантия в тектонско
активни региони;
- Някои аспекти на прогнозиране на земетресенията и др.

ределяща в реално време пара-
метрите на земетресенията в
България и околните земи. Опе-
ративната информация се предо-
ставя на няколко министерства,
на Гражданска защита, на обще-
ствеността, медиите и всички дру-
ги заинтересовани ведомства.

Съществени постижения на
секцията са картите на сеизмич-
ното райониране; публикуваните
детайлни макросеизмични файло-
ве, карти и атласи; теоретичните и
приложни изследвания в облас-

тите на: пространствено-времево-
то и магнитудно разпределение
на земетресенията, физика на се-
измичните вълни и източници,
строеж на земната кора и горна
мантия; публикуваните геодина-
мични модели на основата на фо-
калните механизми; първоначал-
ните резултати от изследванията
на някои прогностични аномалии
от електромагнитен, йоносферен
или литосферен произход.





Поради различни причини
нашият конгрес е претоварен с
очаквания. Отдавна не сме се
радвали на такъв обществен и
медиен интерес.

Всички са в напрегнато
очакване. Нашите съпартийци
и симпатизанти със затаен дъх
наблюдават дали грозно ще се
изпокараме и разединим, или
ще им вдъхнем надежда и сила.
Множеството българи - отчая-
ни от живота, обезверени от
държавата, чакат да видят дали
имаме волята да се опълчим на
властта, която ги разочарова.
През последните седмици и
дни ГЕРБ, с прякото участие на
Бойко Борисов и Цветан Цве-
танов, шумно се опитват да
зададат посоката и тона на
нашия конгрес чрез измислени
или раздути скандали. Внима-
телно се следят действията на
нашия форум и от нашите при-
ятели от европейското социа-
листическо семейство.

И страховете, и надеждите,
и дистанцираното любопитство
имат почва. В коя посока ще
тръгнем зависи от нас! Трябва
най-сетне да осъзнаем каква
отговорност е паднала на пле-
щите на всеки един от нас,
делегатите. Пред хората. Пред
партията. Пред България.

Защото Българската социа-
листическа партия днес е един-
ствената политическа сила, ко-
ято е в състояние да свали от
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За състоянието
на страната
и задачите на БСП

Политически доклад на председателя на Изпълнителното бюро
на Националния съвет на БСП Сергей Станишев

власт това арогантно управле-
ние, да върне държавата на
хората и да поведе България
към изход от кризата и към
модернизация.

48-ят конгрес се провежда в
момент, когато не само нашата
страна, но цяла Европа е на
кръстопът. Глобалната криза,
започнала като финансова,
продължила като икономичес-
ка и прераснала в остра соци-
ална криза, вече има остри
политически измерения.

Тя поставя на изпитание
общественото и държавното
устройство, подлага на ревизия
цялостното виждане за следво-
енния демократичен ред в Ев-
ропа, заплашва устойчивостта
на международните и нацио-
налните институции. Като реак-
ция на неспособността на меж-
дународните институции и на
националните правителства да
посочат справедлив път за из-
ход от кризата, сред хората
нараства неподправен гняв -
като гъби никнат радикални
популистки и дори неофашист-
ки политически движения. Тра-
диционни идеологии губят
идентичност и доверие.

Под пряка заплаха е соци-
алният характер на Европей-
ския съюз. Макар и слабо веро-
ятен, възможен е разпад на
еврозоната, краят на кризата
не се вижда. Може би дори още
не сме видели най-лошото.

Вече е ясно, че нито Бълга-
рия, нито която и да е отделно
взета страна в Европейския
съюз е способна да се справи
самостоятелно с тази криза.
Налаганата вече 3 години по-
литика на консерваторите в
Европа, която провъзгласи ре-
цептата “рестрикции, рязане,
затягане”, е в задънена улица
и се отхвърля от хората. Нужни
са солидарни усилия, смели,
комплексни и мащабни нови
решения, тъй като прилагането
на досегашното “лечение”
утежни болестта. Нужна е про-
мяна на политиката - и в Евро-
пейския съюз, и в България.
Именно затова толкова ме рад-
ва всеки успех на партиите от
нашето семейство през послед-
ните месеци - от Франция през
Белгия, Германия, Словакия, до
съседните ни Румъния и Хърва-
тия. Защото само ако имаме
достатъчно сила и възможнос-
ти, ние, социалистите, можем
да обърнем Европейския кораб
в друга посока. Иначе всеки ще
потъва поотделно.

Това е огромно предизвика-
телство и пред Партията на
европейските социалисти!
Спорът не е с налаганото кли-
ше “десните спестяват, а леви-
те харчат”. Въпросът е как, без
да рушим финансовите устои на
държавите и на Съюза, да оси-
гурим растеж, заетост и спра-
ведливост. Ако ние заедно не
предложим ясна и категорична
алтернатива, разочарованието
от традиционните десни партии
ще отиде при други.

Именно затова, като част от
своето обновление, Партията
на европейските социалисти
прие “Декларация на принци-
пите” и разработва цялостна
инвестиционна стратегия за
растеж в Европа. Тя включва
цял пакет финансови инстру-
менти от Данъка върху финан-
совите спекулации, през евро-
облигациите, проектни облига-
ции, разширяване на възмож-
ностите на Европейската инве-
стиционна банка за кредитира-
не, по-гъвкавото и бързо из-
ползване на европейски фон-
довете и много, много други.
Особен акцент поставяме върху
кампанията срещу младежката
безработица “Твоето бъдеще е
мое бъдеще” с 2 конкретни ис-
кания - насочване спешно на
10 милиарда евро от Европей-
ския социален фонд в програ-
ми срещу младежката безрабо-
тица във всяка една страна и
европейско законодателство,
което да уреди “младежката
гаранция”. Очаквам партията и
особено Младежкото обедине-
ние да бъдат изключително
активни в тази кампания и у
нас! За да видят младите хора
на България, че има и друг път,
и други възможности, и по-доб-
ро бъдеще за тях.

Казвам го, за да разберем
контекста, в който се намира-
ме. През последните години,
при това провинциално прави-
телство, което възприема Брюк-
сел като началник, а себе си
като разпоредител, някак си
обществото свикна да се варим

в собствения си сос. Но нашата
партия, другарки и другари, от
самото си начало е създадена,
както е казал Димитър Благо-
ев, като “неделима част от все-
светската социалдемокрация”!

Ситуацията в България също
е драматична. Наближава, сла-
ва Богу, краят на мандата на
ГЕРБ и резултатите от управле-
нието на тази партия вече са
налице. Не могат да бъдат
скрити. Всеки един от нас може
с часове да говори описания на
техните лъжи, провали, поли-
цейщина, некадърност, брутал-
ност и много, много други чер-
ти на управлението на ГЕРБ!

Ще перифразирам само
едно изказване на световен
политик: Какво е криза? - Кри-
за е, когато съседът ти е без
работа. Какво е стагнация? -
Стагнация е, когато и вие сте
без работа. Какво е катастро-
фа? - Втори мандат на ГЕРБ!

Една от нашите мисии днес
е да отворим очите на хората
за случващото се и цената за
тях. Да поемем дъх и да изви-
каме, колкото имаме сили:

“Събудете се! Отместете
поглед от телевизора! Замис-
лете се какво ви се случи днес!
Събудихте се с хвалбите и
лъжите на Борисов, Цветанов и
Дянков по всички канали.
Изтръпнахте от сметката за ток,
която получихте. Ако още има-
те работа, разбрахте, че запла-
тата или ще закъснее, или е
намалена, защото държавата
не е платила на фирмата за
свършена работа, затова пък
всички са луднали, защото НАП
отново прави проверка. Чухте
се с родителите ви, на които
пак са нужни животоспасяващи
лекарства, а вие нямате пари.
В училище детето ви е било
тормозено от хулигани, защото
днес само силата има автори-
тет. На връщане са ви спрели
от КАТ, ядосани, че тяхното
вещево доволство пак се бави,
с традиционния въпрос “И к’во
праим сега?” Вкъщи жена ви е
съобщила, че щели да местят
агенцията, в която работи, в
друг град. Но за разтуха, пак от
новините, научихте, че когато
премиерът завърши “Тракия”,
ще заживеем всички в рай!”

Българи, граждани, съоте-
чественици! Искате ли това да
продължи още 4 години!? Че-
тири години от живота на всеки
един от нас!

И все пак, кои са най-съще-
ствените характеристики на
тази власт?

Първо, днес в България няма
демокрация! Управлява ни оли-
гархия! Демокрацията е спра-
ведлива и защитава интереси-
те на мнозинството обикновени
граждани. Олигархията съсре-
доточава властта в ръцете на
шепа хора, в интерес на мал-
цина. Това е антидемократич-
на, авторитарна власт, която
управлява страната с недемо-
кратични средства, често и ед-
нолично. Това е власт, която
разбива целенасочено българ-
ската модерна и демократична
държавност. И трябва да раз-
берем - колкото по-слаби и
неефективни са институциите,
толкова по-добре за ГЕРБ. Те
черпят сили от слабите инсти-
туции и слабата държава. За-
щото тогава хората започват да
търсят месията и юнака на коня.

Нашият премиер е и главен
строител на републиката, и за
малко да стане почетен член
на Съюза на художниците, той
е и баща на футбола, той ре-
шава кой да е треньор на на-
ционалния отбор по волейбол,
той е най-умелият градинар,
който сади кокичета по “Мари-
ца”. Той вече дава оценки и
напътствия на повечето партии,
а с Цветанов заедно модели-
рат политическото пространст-
во. Остава само предварително
да обявяват и резултатите от
изборите. Впрочем, ние вече
сме на път.

Българският преход има
много дефекти, недъзи и, ще

Уважаеми гости,
Другарки и другари делегати,

На стр. 15
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кажа, дори престъпления. Има-
ше обаче едно огромно и цен-
но постижение - демократично-
то право на хората да гласуват
свободно, да контролират
властта, да изразяват открито
мнението си, да не се страху-
ват. Точно това завоевание на
нашия преход е на път да бъде
ликвидирано.

В най-изчистен вид това
пролича на последните прези-
дентски и местни избори, но то
изпълва ежедневието ни, гос-
подства в медиите, доминира
във всяка сфера на обществе-
ния и стопанския живот. Всеки,
който си позволи да надигне
глас срещу безобразията, сре-
щу репресиите, срещу корпора-
тивния и административния на-
тиск, изпитва на гърба си миг-
новените удари на цялата
държавна машина. Купуването
на гласове, другите форми на
контролиран вот доказаха, че
това е власт, която се стреми и
постига целите си, преследва
своите интереси на всяка цена.
Цяла България видя сцените в
зала “Универсиада” миналата
есен, когато стотици членове
на секционни комисии от раз-
лични партии дружно сканди-
раха към организаторите от
управляващите: “МАФИЯ! МА-
ФИЯ!”

Ето защо, преди още да
говорим за предизборната
платформа и предизборната
кампания, трябва да направим
всичко възможно да върнем
доверието на гражданите в из-
борната система, а оттам - и в
държавата като цяло. По този
въпрос не бива да се правят
дребни сметки и да се търсят
идеологически разногласия.
Затова се обърнах към всички
демократични партии и струк-
тури на гражданското общест-
во с протегната ръка, с предло-
жение да взаимодействаме за
организиране на масиран об-
ществен натиск върху правител-
ството и всички институции, за
да бъде гарантирано свободно-
то, демократичното и законно
провеждане на парламентарни-
те избори. Да не им позволим
да ни откраднат и това право!

Второ, това е власт, която
осъзнато утвърждава държав-
но-монополистичен капита-
лизъм! Над 60 “лобистки” или,

просто казано, корупционни
закона! Зад всеки стоят кон-
кретни икономически интереси
и конкретни облагодетелствани
по високите етажи на властта!
Държавата участва на пазара.
Но не като справедлив регула-
тор, а като рекетьор в полза на

монополите и избраните от
ГЕРБ фирми. Управлението
произвежда икономическа сре-
да, която отблъсква инвестито-
рите, без висока заетост, без
развитие на производството,
без високи технологии, без сти-
мули за образование. Това се
случва във всеки отрасъл в на-
шата икономика - в производ-
ството, търговията и услугите.
Умишлено се задушава дей-
ността на останалите дребни и
средни предприятия, за да се
разчисти конкуренцията.

Трябва ли да се учудваме,
че прогнозата за икономичес-
ки растеж за тази година е
0,5%, външните инвестиции са
спаднали пет пъти от 2008 до
2011 г., а през тази година

клонят към нулата? Не разби-
раме ли връзката между мач-
кането на дребния и средния
бизнес и това, че около 600
хиляди българи са безработни
или “обезсърчени”?

Зад тази хладна статистика
стои съдбата на огромен брой

хора и техните близки. Още по-
страшно е, че младежката без-
работица е близо една трета!
За какво бъдеще на страната
изобщо говорим?!

Трето, това е власт, макар и
популистка, крайно дясна и
антисоциална. Всички пробле-
ми на бюджета се прехвърлят
върху гърба на обикновения
гражданин. Замразяват доходи-
те, режат социалните придо-
бивки. Удари се нанасят чрез
отнети придобивки и социални
помощи и това го понасят хо-
рата с увреждания, майките,
младите семейства, учениците
и студентите, етническите гру-
пи, особено ромите.

Четвърто, това е власт, не-
способна да защити, да отстои

националните интереси. Тя е
удобна за част от външните
фактори, симпатична на между-
народните финансови институ-
ции, раболепна пред банковия
и спекулативния капитал. Най-
драстичният пример е случило-
то се с проекта “Белене” - най-

значимият, а може би и единст-
вен за последния четвърт век
голям индустриален и високо-
технологичен български про-
ект. Под мотото за борба за
енергийна независимост черта-
ят бъдеще на страната, която
ще е зависима от вноса на еле-
ктроенергия. Без “Белене”
сметките за ток и на домакин-
ствата, и на икономиката ще
станат много, много по-солени.

Но дори това не е най-важ-
ното. Най-важното е, че Бълга-
рия е на път да се раздели
завинаги с идеята, че ще бъде
член на ядрения клуб - нещо,
което караше редица междуна-
родни фактори досега, ако не
да ни уважават, да се съобра-
зяват с българската държава. И
ще чакаме да станем модерна
страна. Как, питам?! Като са-
дим картофи, които внасяме от
Франция? Или само със смет-
ки-писти и влекове, подарени
на приближени на премиера?
Няма да стане.

Пето, това е очевадно не-
компетентна власт. Едната
страна на монетата са безкрай-
ните кадрили в държавната ад-
министрация. Четирима дирек-
тори на Фонд “Земеделие”,
четирима министри на здраве-
опазването, петима директори
на Агенцията за аквакултури и
т.н., и т.н. Сега ще разквартиру-
ват държавната администрация
в различни градове. Кой би
работил в такава обстановка?
Държавата е блокирана. Адми-
нистрацията е блокирана.
Задръстена е.

Вижте какво е състоянието
на държавната хазна. ГЕРБ са
като скакалци! Откъдето минат,
трева не расте. Пропиляха над
половината от уж лошото на-
следство от 8 милиарда и 200
милиона лева, които им оста-
вихме; взеха нови заеми за 2
милиарда; готвят нови заеми
сега - за още 2, а може би и 3
милиарда. И възможно е, ува-
жаеми другарки и другари,
сметката за всички нас от ман-
дата на ГЕРБ да възлезе на
минус 8-10 милиарда лева. Това
е равносметката.

Шесто. Най-ужасното е, че
ГЕРБ разлагат самото ни обще-
ство, неговата материя, и го
превръщат в сбор от оцелява-
щи поотделно индивиди. Раз-
граждат усещането за общност,
за солидарност. Разделят, за да
владеят. “Лошите” лекари сре-
щу пациентите. “Алчните” фер-
мери с бентлитата срещу потре-
бителите. “Продажните” еколо-

зи, които са се опълчили на
шистовия газ, срещу тези, кои-
то искат по-ниски цени на енер-
гията. И така до безкрай. Ре-
зултатът е, че никой никому не
вярва, всеки протест е задуша-
ван и дискредитиран. Медиите
са под денонощно наблюдение.
А пък опозицията да седи в
ъгъла и да мълчи!

Целта е ясна - да се втълпи
на хората, че алтернатива няма
и не може да има. Че ГЕРБ са
на власт и ще бъдат на власт.
Всеки да си прави сметката.

Това ще оставят след себе
си - празна хазна, разнебитена
държава, нефункциониращи ин-
ституции, масова бедност, раз-
руха в икономиката, нов
външен дълг, огромни социал-
ни напрежения. За разлика от
приказките за нашето наслед-
ство, дясното, уви, ще бъде една
действително мрачна реалност.

Другарки и другари,

Кое ни дава основание от-
ново да претендираме за дове-
рието на хората и да се готвим
за управлението на страната?
Първо, защото сме длъжни,
имаме отговорност към хората.
Второ, защото ние устояхме на
безпрецедентен натиск и поли-
тическата репресия, защото
бяхме принципни, твърди и по-
следователни. Ако последните
избори бяха и честни, аз съм
убеден, щяхме да бъдем в мно-
го по-добро представителство в
местната власт и, убеден съм,
щяхме да имаме отново прези-
дент. Защото мащабът на фал-
шификациите, на купения, на
контролирания вот, на корпора-
тивния вот беше много по-го-
лям от онези 5 процента, с ко-
ито нашият кандидат остана на
втора позиция. И най-важното -
защото по никакъв начин и под
никакъв предлог не влязохме в
диалог с ГЕРБ. Вижте какво се
случи със Синята коалиция.
Къде са днес “Атака”, РЗС и
другите? В нищото. И нека не
плачем на чуждия гроб, защо-
то такава участ е приготвена и
на нас. От нас зависи. От нас
зависи дали ще влезем в тех-
ния сценарий.

Нашият капитал е нашата
безкомпромисност. Ние нямаме
разговор с ГЕРБ - нито в името
на “националното съгласие”,
нито под какъвто и да е друг
предлог. Не го казвам, защото
не умеем да водим диалог.
Напротив, показахме, че мо-
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жем - в името на истински на-
ционални интереси. Диалогът с
ГЕРБ, другарки и другари, би
бил фалшив. Защото те търсят
съгласие само когато са слаби,
никога в друг случай, никога! И
е добре да го помним. Сближа-
ването с тази партия ще бъде
краят на БСП. Защото мантали-
тетът на ГЕРБ е заразен. С все-
ки компромис неволно, стъпка
по стъпка ще се превърнем в
част от тяхното статукво.

Другарки и другари,

Възможно ли е да спечелим
парламентарните избори? Хо-
рата, включително и в партия-
та, дават различен отговор на
този въпрос. В интерес на исти-
ната преобладават скептиците.
Не мога да ги упрекна: ГЕРБ и
лично неговият лидер
продължават да удържат срав-
нително висок рейтинг, макар
да са далеч под онова, което
бяха през 2008, 2009 и на из-
борите през 2009 г., и много
по-ниско от това, което имаха в
началото на мандата.

От друга страна, някои, кои-
то вярват в нашата победа,
смятат, че можем да ги побе-
дим на техен терен - в лидер-
ска битка. Образно казано, ло-
гиката е проста: ако победим
Борисов, побеждаваме ГЕРБ.
Това е илюзия, това е
невъзможно. Управляващите са
много сплотена група от хора,
обединена от изключително
силен мотив - властта и иконо-
мическия интерес. Който под-
ценява организираността и мо-
нолитността на ГЕРБ, това, че
срещу нас играе изключително
дисциплиниран и добре моти-
виран противник,  греши. По-
следните избори не бяха “из-
работени” и спечелени от ха-

ризмата на Борисов, а от вое-
низираната партийна полицей-
ска машина, изградена от Цве-
танов.

Можем ли да спечелим?
Моят отговор е “да”, но има
няколко условия. Ще ги посоча
набързо, после ще развия по-
подробно мнението си по всяко
от тях.

Първо, воля за победа и
единство на партията.

Второ, платформа за ради-
кален завой в политиката и нов
път за развитие на страната.

Трето, екип и организация.
Четвърто, адекватна коали-

ционна политика.
Пето, ясни и изпълними пре-

дизборни ангажименти.
Ще добавя и още едно,

шесто, честни избори. Ако не
ги осигурим, можем да спече-
лим доверието, но да ни изва-
дят други резултати.

В подреждането, което
предлагам, според мен има
дълбок смисъл. Ако не демон-
стрираме воля за победа, ако
не излезем единни и обедине-
ни около платформа, всичко
останало, дори и да го
надхвърлим, няма да ни стигне
за победа. Аз тази воля я видях
с очите си, почувствах я с ко-
жата си миналата есен. Хиляди
и хиляди смели хора имаха ку-
ража да се изправят срещу
страха и гербаджийските “из-
борни технологии” и дадоха
всичко от себе си за победата
на нашите кандидати. Кой
твърди, че партията не беше
във възход и не повярва в себе
си на тези избори? Ако има
такъв, просто не е участвал в
тези избори. Затова искрено се
ядосвам, уважаеми другарки и
другари, че през последните
месеци пилеем толкова енер-
гия не срещу безпрецедентно
силния и коварен противник, не
в дискусии за политиката, а във
вътрешни надпревари и дори
кавги.

Убеден съм, че БСП е и ще
остане партия идейна, програм-
на и колективна. Това е извор и
на силата, и на устойчивостта
на българските социалисти. Не
лидерска, в която председате-
лят стои над конгреса и над
националния съвет.

За политическата платфор-

ма. Не е достатъчно да кажем
“искаме да свалим ГЕРБ от
властта”. Не е достатъчно. Тряб-
ва да осъзнаем, че уникалната
възможност е, отстранявайки
ГЕРБ от властта, да излезем от
прехода и да насочим страната
по пътя на промените, които се
очертават в Европа.

За мен ГЕРБ са еманация
на българския преход, но по-
литиката на прехода се прова-

ли. Ние също сме част от този
провал и ако ще предлагаме
на българските граждани про-
грами само защото сме убеде-
ни, че сме по-компетентни от
ГЕРБ, по-ефективни, ще ги реа-
лизираме по-добре, ще управ-
ляваме отново за малко, след
което ще ни отхвърлят. Големи-
ят дефицит на българската пре-
ходна политика е, че тя изко-
пира и пренесе по особено
уродлив начин икономическия
и политическия модел на За-
пада, който сам по себе си сега
търпи провал и се нужда е от

принципни промени.
Навсякъде по света социал-

ното напрежение породи необ-
ходимостта от реставрация на
автентичността на политичес-
ките алтернативи. Ще оцелеят
тези традиционни партии, кои-
то съумеят да напуснат свое-
временно неолибералния кон-
сенсус между лявото и дясното,
размил границите и обезличил
политиката. Европейската ле-

вица вече се събужда за тази
идейна дискусия, нямаме пра-
во ние в България да изостава-
ме от нея.

В конгресната дискусия
трябва да стигнем до нашия
отговор каква е вярната амал-
гама между “ляво” и “национал-
но”, за да бъде левицата истин-
ска алтернатива за скъсване с
прехода, за излизане от криза-
та и за модернизация на стра-
ната.

За да дадем верен отговор,
трябва да преодолеем редица
“табута” и стереотипи на пре-
ход. Например, че “по-малко
държава” е задължително доб-
ре; че пазарът решава всичко
и който много се труди, обеза-
телно ще успее, няма как да не
успее; че регулациите вредят;
че държавната и обществена
собственост е “лоша” по дефи-
ниция; че колкото по-малко се
преразпределя през бюджета,
толкова по-бързо се развиваме.
Само така, другарки и другари,
ще водим наистина освободе-

на дискусия.
Но наред с тези идеологи-

чески и управленски теми тряб-
ва да отхвърлим и преходния
“задкулисен” модел на правене
на политика. В него едно се
говори, друго се прави. Реше-
нията се вземат зад сцената. В
кръчми и на тайни срещи. Пре-
разпределят се влияния и ин-
тереси. Публичната политика
отстъпва на схемите. При този
модел хората всъщност не зна-
ят какво се случва, получават
крайния продукт, не участват в
истинските процеси. И в край-
на сметка ощетени от този мо-
дел са огромното мнозинство
българи, а печеливши са мал-
цина.

Разбира се, успехът и на
най-добрата политика зависи
от личностите, които я олице-
творяват, и от добрата органи-
зация. Тук трябва да призная,
че имаме немалко трудности с
нашата политическа дееспо-
собност. Не приемам внушени-
ята, че партията е едва ли не в
разпад. Те звучат в нашето
пространство. Изборите обаче
показаха, че нашият противник
ни превъзхожда в тяхната тех-
нология, особено в деня на гла-
суването и броенето. И това е
важна и тежка поука за нас.
Нашите интелигентни и почте-
ни представители в множество
случаи се оказаха безпомощни
пред наглия натиск и манипу-
лации на здрави напористи
момчета. Поуката не е да ста-
нем като тях! Поуката е неза-
бавно след конгреса изгражда-

не на постоянно действащ На-
ционален предизборен щаб и
областни щабове. В централа-
та на партията е подготвена
система за обучение на нашия
изборен актив, през която тряб-
ва да минат през следващите
месеци и година поне 20 хиля-
ди души - истинска армия от
активисти, представители в сек-
циите и застъпници. Нужни са
ни и текущи ясни и резултатни
кампании. Две от тях са най-
актуални в момента - събира-
нето на подписите за референ-
дум за “Белене” и срещу мла-
дежката безработица. И призо-
вавам всички след приключва-
нето на конгреса действително
да съсредоточим сили, енергия
и организация за постигане на
конкретни резултати в тези две
кампании. Защото това ще бъде
тест за Българската социалис-
тическа партия.

Коалиционната политика,
въпросът за “съюзника” е от
памтивека любима тема на все-
ки наш форум. Пробвали сме

какви ли не формати - от екзо-
тични коалиции с партии като
“Ера-3”, през класическа чер-
вено-зелено-оранжева коали-
ция през 1994 г., до широка
ляво-патриотично-гражданска
формула в “Коалиция за Бълга-
рия”. Успехите са били различ-
ни. И това е обяснимо. Впро-
чем, тъй като се наслушах на
много спекулации, ще трябва
да припомня, че трето място
БСП е заемала само веднъж -
на парламентарните избори
през 2001 г., когато в нашата
коалиция участваха 15 партии
и организации. Това ще рече,
че е важно не количеството, а
качеството.

И най-вече качеството,
съдържанието и достоверност-
та на посланията на водещата
конструкция в левицата - БСП.
Винаги съм уважавал и съм бил
коректен към нашите партньо-
ри от Коалиция за България. Не
се е променило моето отноше-
ние и сега. Не можем лекомис-
лено да отхвърляме организа-
ции, с които заедно сме
извървели дълъг път. Това оба-
че не отменя изискването всич-
ки да имат реален принос към
нашата кауза. След конгреса
предстои отговорен и откровен
разговор за нашите координи-
рани планове за парламентар-
ните избори.

Трябва ясно да заявим: коа-
лиционната политика за нас
отдавна не е форма за маски-
ране на БСП, не е декорация
вътре и навън. Този период е в

За състоянието
на страната...
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миналото. Ние не се срамуваме
от нашата партия. Ние сме
Българска социалистическа
партия и се гордеем с това!

Сред нашите партньорства,
коалиции, на първо място есте-
ствено са нашите партньори от
левия и патриотичен спектър.
Сред тях са и сегашните ни
съюзници, и тракийците, и дру-
ги по-леви партии. Готови сме
да говорим и взаимодействаме
за конкретни цели и политики,
но не под формата на пазарлък
и за сметка и на гърба на БСП
и нашите активисти.

На второ място са синдика-
тите. Ние сме от една страна
на социалната барикада и има-
ме обща кауза в отстояване на
интересите на хората на труда,
на младите, на едните, на хо-
рата в неравностойно положе-
ние.

Трето, това са широк кръг
партии и граждански организа-
ции от целия политически
спектър, с които сме готови да
сътрудничим в името на демо-
крацията, честните избори и
възстановяването на живота по
правила.  Убеден съм, другар-
ки и другари, че тази голяма
кауза е не само технически
въпрос за честните избори.
Тази кауза създава и ще създа-
ва нови мостове на доверие.

Четвърто, зелени и еколо-
гични движения и сдружения,
чийто глас все повече се чува
сред младите в България. През
последните 2 години имаме
доста успешно взаимодействие
с тях по такива национални
теми като спирането на генно-
модифицираните организми,
забраната за проучвания и до-
бив на шистов газ, опазването
на българските гори и много
други. Този диалог сме длъжни
да разширим.

Да не забравим обаче два
основни източника за разширя-
ване на нашето влияние и из-
борен резултат. Това са: 1. Мно-
жеството леви хора, които за
22 години преход бяха изтлас-
кани, обидени или се разоча-
роваха от нас. На мнозина от
тях, започвайки от “списъците
на виновниците” през 1990 г.
(някои ги помнят), дължим из-
винение и им казваме: “Просте-
те за обидите. Каузата ни е
голяма. Имаме нужда от вас!” 2.
Огромен брой българи, които
искат реална промяна в обще-
ството и се оглеждат за нейния
носител. И през есента видяха
в БСП инструмент за такава
промяна или най-малкото, ин-

струмент за възпиране на ГЕРБ.
Те също ни гледат сега.

Що се отнася да следизбор-
ните коалиции, тук трябва да
формулираме предварително
нашите “червени линии” на ос-
новата на нашата визия, изра-
ботена на конгреса и след него
в Националния съвет, за необ-
ходимите за страната полити-
ки. Те трябва да са публични и
предвидими. На първо място са
националният интерес и соци-
алната ангажираност. В името
на това могат да се правят и
някои компромиси.

Искам, другарки и другари,
да споделя и моя личен опит от

Тройната коалиция. През 2005
г. ние реално не бяхме подгот-
вени за истинско коалиционно
управление. Единият ни парт-
ньор беше предварително
провъзгласен и това ни огра-
ничи изборната победа. Други-
ят не искаше нас, пък и ние не

бяхме ентусиазирани. Смятам,
че натрупахме безценен опит -
и положителен, и отрицателен
от работа в реална коалиция.
Искам да благодаря на лиде-
рите на НДСВ и на ДПС - г-н
Сакскобургготски и г-н Доган,
за нужното доверие, предска-
зуемост и коректност и за уро-
ците, които научих от тях. Сред
поуките е необходимостта
съдържанието на политически-
те и управленските спорове да
бъде публично огласявано, пе-
риодично да се преглежда
изпълнението на управленска-
та програма, да отстояваме
много по-открито нашите виж-

дания и да се научим на по-
добра и категорична кадрова
политика на основата на про-
фесионалните качества. И все
пак имам самочувствието на
човек, който е ръководил най-
сложните коалиция и правител-
ство в съвременната ни исто-

рия, при това, смятам, успешно
за страната.

Пред нас стои големият
въпрос как нашата политика и
послания да достигнат не само
до умовете, но и до сърцата на
хората. Как да пробием глухо-
тата към нашите цялостни раз-
работки, тежки и експертно
много солидни управленски
платформи. Те са важни, но
опитът показва, че с тях не
можем да печелим избори.
Интересът е вял, няма чувае-
мост за идеите, които развива-
ме в тях.

Нужен ни е приоритетен
подход с два до три предизбор-

ни ангажимента за радикални
реформи в ключови сфери. Ос-
вен това предизборните ни по-
слания трябва да очертават
ясен времеви хоризонт за
изпълнение. За да не се случи
така, както стана с нашия анга-
жимент през 2005 г. за увели-
чаване на доходите с 20%, кой-
то многократно надхвърлихме,
но хората го очакваха още в
деня след изборите да го на-
правим.

Това означава, че трябва да
имаме: 1. Дългосрочен проект
за България, част от който е
нашият управленски мандат. 2.
Програма за действия - спешни
и приложими мерки за първите
100 дни; 3. План за първата
година от управлението.

Тази работа, заедно с оста-
налата част от подготовката за
парламентарните избори, също
трябва да започне незабавно
след конгреса.

С какво да започнем, кое е
първото условие, за да се слу-
чи всичко в останалото немно-
го време до изборите? А не
трябва нито за миг да изпуска-
ме от внимание, че може да ни
се наложи да работим в изклю-
чително съкратени срокове, ако
нашият противник ни изненада
с решение за предсрочни из-
бори.

Смятам, че това, от което
трябва да тръгнем, е да пред-
ложим на българските избира-
тели нашия модерен превод на
идеята за равенството и спра-
ведливостта.

И за двете наши ключови
ценности има огромен глад в
обществото и ние, другарки и
другари, не сме го задоволили!
Ще цитирам Васил Левски -
Апостола, който каза за спра-
ведливостта: всекиму своето! И
ако говорим в неговия дух за
нашето предначертание като

партия, то това днес е да
възстановим усещането за
справедливост!

Днес хората не вярват в
държавата именно защото виж-
дат, че тя им е открадната, а
ГЕРБ  доведоха този процес до
тотално господство на произво-
ла, до погазване на всички
правила, до тотален диктат на
силата и парите като всеобщ
измерител на правотата! Резул-
татът е, че хората отказват да
плащат здравни осигуровки, не
се обаждат в полицията, когато
ги оберат, бизнесът се изтегля
в сивата икономика и изнася
капитали и много, много други

примери.
Точно това сме длъжни да

променим! Трябва да върнем
държавата на хората! Няма да
стане изведнъж, ще бъде труд-
но, болезнено и за нас самите,
но с последователност и упо-
ритост можем да го направим.

Сред водещите задачи е
възстановяването на демокра-
тичните структури и механизми
на обществото, които работят
днес под натиск. Нужен е реа-
лен диалог между институции-
те, нужен е реален диалог меж-
ду институциите и гражданско-
то общество, чуваемост към
проблемите на хората.

Ние трябва да се явим пред
избирателя с цялостно и изчи-
стено от гледна точка на наша-
та лява идентичност разбиране
за икономическия ред и иконо-
мическата организация на
българското общество. Това се
отнася в много голяма степен и
за данъчната система.

Когато през 2005 г. поехме
в съучастие с две други партии
от центристкия и десноцентри-
сткия спектър управлението на
страната, си поставихме за цел
от финансова стабилност да
преминем към растеж; да раз-
крием стотици хиляди нови ра-
ботни места; да увеличим дохо-
дите; да създадем стимули за
привличане на инвестиции, осо-
бено чужди; да осветлим голя-
ма част от сивия сектор; да
намалим държавния дълг; да
увеличим данъчната събирае-
мост; да разпределяме по-голя-
мата част и от бюджета, и от
излишъците за социални нуж-
ди. Всичко това, другарки и
другари, беше постигнато. Бих
казал, че дори и резултатът
значително надхвърли нашите
очаквания.

Грешка ли беше плоският

От стр. 16
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данък? От гледна точка на по-
ставените от нас цели - не. Той
донесе значителни постъпле-
ния в бюджета, изсветли ико-
номиката. Ние обаче подцених-
ме две неща: първо, че плоски-
ят данък засили усещането за
неравенство и несправедливост.
Не само сред бедните, но и
сред средната класа, която спе-
чели много пари, но се сравня-
ваше с по-богатите, които спе-
челиха още повече. Не разче-
тохме, че в ръцете на дясна
партия, каквато е ГЕРБ, този
инструмент може да се окаже
средство за неприемливо раз-
тваряне на ножицата между
бедни и богати, което толкова
крещящо, че е непоносимо в
България. Да не говорим, че в
условия на криза е неморално
най-състоятелните да не носят
солидарно тежестта от криза-
та.

Връщайки се към този де-
бат, а ние вече го направихме
в документите на Националния
партиен съвет, трябва да пред-
ложим данъчно законодателст-
во, което да започва от нула за
най-бедните, да запази ниско-
то облагане за трудещите се и
“средната класа” и да облага
много повече най-богатите.
Заблуда е, че инвестициите са
били огромни в нашия мандат
единствено заради ниското
данъчно облагане. Защото ние
виждаме, че при ГЕРБ данъци-
те пак са си ниски, само че
инвестиции няма, няма ги и ще
бъдат още по-малко. Очевидно
е, че инвеститорите прииждат
или бягат не само заради
данъчното облагане, но и за-
ради икономическата среда,
предсказуемостта, заради до-
верието в институциите и в
съдебната система, заради рав-
ните правила спрямо бизнеса.
А всичко това днес се руши, или
най-малкото, се разклаща.

Чрез законите, които ще
разработим, чрез начините и

За състоянието
на страната...

инструментите, с които ще ги
прилагаме, трябва да убедим и
българския, и чуждестранния
бизнес, че правилата се завръ-
щат, че са незаобиколими и че
се прилагат. Не е лесно.

От ключово значение в на-
шата политическа и икономи-
ческа програма е ограничава-
нето на монополите и картели-
те и защитата на свободната
конкуренция, на дребния и
средния бизнес и най-вече, на
потребителите. Те са на коле-
не, буквално! Смачкани и под-
ложени на тотално обезправя-
ване и унижение. Абсурдно е,
другарки и другари, да получа-
ваш наготово естествен моно-
пол, било то в природен, било
изграден от предишни поколе-
ния българи и от българската
държава, да получаваш този
обществен ресурс и твоите
задължения да не бъдат ясно
очертавани и изпълнявани.
Промяната в посока на повече
регулация и контрол в тази
сфера е справедлива и необхо-
дима.

Защо говоря за това? Защо-
то първото условие за спечел-
ване на изборите е да започ-
нем разговор за онова, което
тормози ежедневно всеки
гражданин. Ние умеем да гово-
рим за проекта като цяло, за
световното благо със силни,
красиви думи, но много често
не достигаме до ежедневните,
сегашни проблеми за обикно-
вения българин. На практика
тук, при нас, се води война,
война за оцеляване на пенсио-
нерите, болните, безработните,
война между дребния и едрия
бизнес, война между селските
стопани и прекупвачите, между
търговците и спекулантите. Но,
другарки и другари, ние не
можем да стоим безучастни,
трябва да вземем страна.

Първият ни управленски
приоритет, разбира се, остава
икономиката. Без инвестиции,
силна икономика, основана на

правила и справедлив ред, не
може да се преодолее най-
страшният бич на България -
бедността! Това е най-страшни-
ят бич!

Важно е обаче да кажем и
каква икономика. И като алтер-
натива на смешните импрови-
зации на премиера ту за износ
на специалисти, ту за ролята на

доматите в просперитета, ту за
ски-пистите, отговорността на
БСП е да формулира индустри-
ална политика с механизми за
развитие на приоритетни отрас-
ли. Редица от нашите проекти -
за държавната компания за
индустриални зони, за съвме-
стното предприятие с IBM, за
създаване на Бултрейд като
част от експортната стратегия
на България, бяха спрени и
ликвидирани от ГЕРБ. Закрити
бяха Агенцията за икономичес-
ки анализи и прогнози, Аген-
цията за подпомагане на мал-
ките и средни предприятия. Те
направиха и много други пора-
зии. Тези идейни проекти тряб-
ва да бъдат рестартирани. Го-
лям неизползван потенциал
има Българската банка за раз-
витие, за която имаме конкрет-
ни планове.

За един мандат, другарки и
другари, трябва да направим
реални стъпки към индустриал-
на интеграция на България с
водещи световни компании, да
направим много други концен-
трирани усилия, да привлечем
поне едно-две мащабни и ви-
сокотехнологични производст-
ва на краен продукт с висока
добавена стойност.

В проекта “Съвременната
криза и България утре” са фор-
мулирани ясно отраслите, в
които имаме конкурентни пре-
димства - енергетиката като
носеща конструкция на иконо-
миката, земеделието, модерна-
та инфраструктура. Всеки един
от тях се нуждае от сериозна
промяна в държавната полити-
ка.

Смятам, че имаме особен
дълг към земеделието, което е
не само поминък за една
четвърт от българите, но и с
огромен неизползван, разпи-
лян потенциал за просперитет
и балансирано регионално раз-
витие. Затова предлагаме
създаване на Агенция за земя-
та като инструмент за управле-
ние на това огромно национал-
но богатство, организиране на
държавни и частни инвестиции
в напоителни системи. Като
приоритетен инструмент за раз-
витие на селските райони виж-
даме подкрепата от държавата
на всички форми на коопери-
ране - от производствените до
потребителските. Тук, уважаеми
другарки и другари, трябва да
признаем, че досега подцених-
ме потенциала им - и икономи-
чески, и социален, и политиче-

ски. Защото кооперациите
създават дух на солидарност,
на съпричастност. Това е леви-
ят дух.

Вторият ни приоритет тряб-
ва да бъдат инвестициите в
човешките ресурси. Изправени
сме пред перспектива за ги-
гантски демографски срив. Ако
данните за България бяха
идентични с данните за която и
да е от съседните страни,
държавният глава вече щеше
да е обявил, че има военно
положение.

Ето защо първата ни грижа
е да постигнем обрат в полити-
ката на здравеопазване и об-
разование.

Третият приоритет - това са
инвестициите в бъдещето, в
политиката за младежта.

Накратко казано, насоките
за разработка на нашата пре-
дизборна платформа трябва да
се формулират в няколко точ-
ки:

1. Данъчна реформа, пре-
движдаща замяна на пропор-
ционалното с прогресивно об-
лагане при определен праг за
освобождаване от данък на
най-ниските доходи.

2. Обсъждане на цялостна
промяна на здравния модел.
Въвеждане на данъчен модел
за финансиране на системата
на здравеопазване.

3. Отмяна на пенсионната
реформа и връщане на предиш-
ните норми за възраст при пен-
сиониране.

4. Държавно участие в инве-
стициите за създаване и при-
вличане на високотехнологич-
ни производства.

5. Програма за възраждане
и насърчаване на земеделски-
те, трудово-производителните и
потребителските кооперации.

6. Финансови стимули за
учение и първа работа на
завършилите образованието
си.

7. Програма за приоритетно
развитие на науката и висшето
образование.

8. Ускорено въвеждане на
електронни публичните услуги
и сериозна административна
реформа.

9. Насърчаване и стимули-
ране на предприятия за откри-
ване на нови работни места.

10. Рестартиране на проек-
та “АЕЦ Белене”.

Когато говорим за приори-

От стр. 17
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тети, ни трябват конкретни раз-
работки, обозначаващи посока-
та на политиката, която ще ни
представи като безспорна ал-
тернатива не само на ГЕРБ, но
и на всичко правено в години-
те на прехода. По-конкретно:

Първо, големият дебат, кой-
то досега не се е състоял в
нашето общество, е за дела на
брутния вътрешен продукт, кой-
то се преразпределя през бюд-
жета. Днес България прераз-
пределя 35%, докато в повече-
то европейски държави той е
над 40%, и дори над 50%, сти-
га се до 55% и по-високо. Не
можем да избягаме и от темата
за съотношението между кос-
вените и преките данъци. Сега
само поставям въпросите, за-
щото в тази сфера трябва да се
подхожда много внимателно с
оглед стабилността на бюджет-
ните постъпления. И решаване-
то им не може да се намери
извън другата тема - за ефек-
тивността на бюджетните раз-
ходи, за администрацията, за
институциите, в това число
съдебната система. Защото,
другарки и другари, в Швеция
или в Дания хората дисципли-
нирано плащат изключително
високи данъци, но те ги раз-
глеждат като инвестиция в себе
си и знаят какво получават на-
среща. Знаят, че тези пари няма
да бъдат откраднати, няма да
бъдат похарчени неразумно.

Второ, в разходната част на
бюджета увеличаване на дела
от брутния вътрешен продукт,
който ще се преразпределя от
държавата не само за социал-
ни нужди, но и за наука, инова-
ции, перспективни инвестиции
в човешките ресурси, духов-
ността и културата. Когато го-
ворим за това обаче, трябва да
сме наясно какви трудни стъпки
са това, ще се иска много вни-
мателен преглед на разходите
на бюджета, за да постигнем
тези цели и също така сериоз-
ни реформи, за да може тези
приоритети да се развиват.

Трето, българското здраве-
опазване се нуждае вече не от
реформи, които да подобряват
действащия модел, а от прила-
гане на спешен спасителен
план. Ние разбираме ли изоб-
що какво означават 600-700
милиона лева задължения на
болниците?! Та това вече е

катастрофа на цялата здравна
система! Тя засяга всеки един
човек. Неприемлив е сегашни-
ят статут на държавните болни-
ци като търговски дружества. те
са във фалит. Всяка една почти
може утре да бъде фалирана
от някой, на който дължи пари.
Какво правим? Трябва да се
промени статутът и държавата
да се намеси. Спешната помощ
се нуждае от здраво финанси-
ране и сериозна реорганиза-
ция. Ще кажа повече - самият
модел е необходимо да бъде
преосмислен. Сега 1 милион и
200 хиляди граждани носят ця-
лата система. Къде е солидар-
ността?! На дневен ред е
обсъждането на преминаване
от здравно осигурителен модел
и неговото развитие и допълва-
не с данъчна система на целе-
ви постъпления за здравеопаз-
ване и гарантиране от държа-
вата на основния пакет здрав-
ни услуги. Без сериозна промя-
на няма да решим тези пробле-
ми.

Четвърто, цялостен, ком-
плексен подход към младежка-
та политика. Той трябва да за-
почва от грижите за майчинст-
вото през профилактиката на
децата, държавното гарантира-
не на всеобщото средно обра-
зование с реформа на профе-
сионалното, до ясни ангажи-
менти за първото работно мяс-
то, стажовете и подкрепа на
младите семейства. И това да
върви във времето, разположе-
но в различни държавни поли-
тики хоризонтално. Този при-
оритет е един от най-важните
за БСП, ако искаме да бъдем
партия на бъдещето.

Уважаеми другарки и дру-
гари,

В хода на приключилата
отчетно-изборна кампания
една от най-оживените диску-
сии беше за състоянието на
партията. Данните за количест-
вения състав, посочени в отче-
та на Националния съвет, са
тревожни. Изводите варират в
някои изказвания от “партията
умира, на изчезване е” до “Ус-
тавът е сбъркан”.

Лансират се и някои екстра-
вагантни, а в някои случаи спо-
ред мен изключително вредни
идеи и предложения за нов
начин на изборност на органи-
те, в частност на лидера на

партията, и за отказ от делеги-
раното представителство. Ня-
мам нищо против да водим и
такава дискусия, но призовавам
делегатите тя да не е водеща
днес и да не е водеща преди
парламентарните избори. Във
време, когато всяка минута е
ценна, когато трябва в кратки
срокове да се организираме, да
се мобилизираме за спечелва-
не на изборите, когато имаме
толкова много задачи, които са
пред нас, това ще бъде разпи-
ляване на енергия. Хвърлят се
в пространството и идеи, които
вече са реализирани. Като тази
за децентрализация на субси-
дията. Тя е факт и всеки общин-
ски председател го знае, но

трябва, разбира се, да се отчи-
тат водещите задачи на БСП
като национална партия, а не
като конфедерация от 298 ме-
стни организации - общински и
районни.

Уважаеми другарки и дру-

гари, аз съм дълбок демократ,
по убеждение и по начин на
мислене. Винаги приветствам
свободни дискусии, приемам
всякакви критики, различни
мнения, но аз демокрацията я
разбирам така - спорим, съпос-
тавяме аргументи, вземаме ре-
шения по легитимен начин и
после всички ги изпълняваме.
Поне аз така съм правил. Ина-
че, извинявайте, в нашата пар-
тия понякога цари един такъв
дух, че много хора като че ли
имат усещането, че имат само
права и никакви отговорности.
Виждали сме го в много кампа-
нии, в това число с паралелни-
те кандидатури - слава Богу,
там поне вече имаме ред, и

който се кандидатира алтерна-
тивно, да си ходи. Той сам ще
си ходи, няма какво да прави
тук.

В тази отчетно-изборна кам-
пания видях на много места и
случаи на, бих казал, грозно
отношение и към ръководство-
то на партията. И от местни
лидери и представители, кои-
то, когато им се обърне внима-
ние върху реални проблеми,
жалби, други неща, реагират
едва ли не с ехидна усмивка и
си правят своето. Другарки и
другари, в нашата партия - и
това смятам да правя, ако бъда
избран за председател на На-
ционалния съвет - трябва наред
с демокрацията, свободата на
дискусиите, да има и малко
повече ред.

Искам да кажа обаче, че
наред с тревожните данни, се
вижда, че равнището на нашия
качествен състав е добро: ние
запазваме високо ниво на об-
разованост и експертност - по-
тенциал, който, ако бъде из-
ползван правилно, е изключи-
телно ценен за производство и
правене на политики - и на
местно, и на национално ниво.

В провежданата от няколко
години организационно-устав-
на реформа са заложени реди-
ца нови и смели идеи. Акцентът
на работата по места постепен-
но се пренася от кварталните
организации към клубовете по
интереси и клубовете за елек-
тронно участие.

Ние подходихме внимател-
но и с разбиране при въвежда-
нето на част от новите уставни
форми, като например ограни-
ченията при съвместяването на
партийни и публични длъжнос-
ти, ограничаването на броя на
мандатите за заемане на ръко-
водни партийни постове и дру-
ги. Защото една реформа тряб-
ва да се прави с разум, да не
предизвиква сътресения, да не
се разруши нещо, което функ-

ционира.
Повече от година функцио-

нира пълноценно и Единният
регистър на членовете и орга-
низациите в БСП, членските
карти на повече от 15 хиляди
партийни членове са подмене-
ни. Но това не е достатъчно.

Прочее, когато говорим за
регистъра, следва да подчер-
тая оценката на Изпълнително-
то бюро, че ако бяхме положи-
ли усилия да довършим рабо-
тата по подмяната на членски-
те карти до конгреса, щяхме да
си спестим много спорове в
някои организации на общин-
ско ниво, за делегатското пред-
ставителство, нямаше да се сти-
га до повторно насрочване на
няколко отчетно-изборни кон-
ференции. Много показателно
е, че това се случи тъкмо на
места, където общинските пар-
тийни организации са в не бле-
стяща позиция по изпълнение-
то на тази задача. Може би е
добре да помислим и в бъдеще
дали няма да е целесъобразно
текстовете от Правилника на
Националния съвет за регист-
рацията на членове и органи-
зации в БСП да станат част от
уставните задължения.

Всичко това е в движение, в
ход. Макар и да не протича
равномерно и безпроблемно в
отделни организации, а в ня-
кои случаи среща и неразби-
ране, и пасивност, дори откри-
та съпротива, върви в желаната
посока и води до позитивни
промени, които се виждат и
признават.

Най-важната задача според
мен е подмладяването на пар-
тията, привличането към орга-
низационна и партийна работа
на млади хора и хора в активна
възраст. На изпълнението на
тази задача не може да се гле-
да опростено - да приемаме
повече младежи и да поставя-
ме план за увеличаване числе-
ността на Младежкото обеди-
нение, защото само по себе си
количественото разширяване,
ако не е с активни, ангажирани
хора, е лишено от смисъл.

През всички години като
лидер на партията съм човекът,
който е поемал рискове и по-
някога силово съм налагал мла-
ди хора на високи позиции в
партията и на местно, и на на-
ционално ниво. Аз съм убеден,
че ние не можем да следваме
максимата “бъдещето ви при-
надлежи”, говорейки към и за
младите хора, и едновременно
срамежливо премълчавайки
“но никога настоящето”. Допус-
кал съм и грешки, защото да-
леч не всички от младите хора
устояха на бързото възнасяне
на постове и си повярваха, че
са готови и стават за всичко.
През последните години не
само създадохме, но и по вся-
какъв начин подкрепихме Мла-
дежкото обединение. Убеден
съм, че в предстоящите избори
именно младите хора трябва да
са на предни позиции не само
в кампанията, но и в листите, и
в управленските екипи, които
готвим на национално и на
местно ниво.

Искам да кажа, че още с
приемането си в партията, един
партиен член следва да очаква
да поеме конкретни отговорно-
сти, по което ще се оценява
неговата организационна ра-
бота и неговата активността.
Това трябва да се прави еже-
годно от основните партийни
организации и за останалите
партийни членове. Нека не го
наричаме с демодирания израз
“партийни поръчения”, но ако
на някого му звучи по-модер-
но, нека го наричаме атеста-
ция на кадрите. Следва да по-
мислим дали атестационните
оценки за дейността и актив-
ността на партийните членове
да не станат част от информа-
цията, която се поддържа в
Единния регистър. Но това е
важно. Иначе много пъти съм
се сблъсквал със следния фе-
номен. Някои хора изчезват и
когато наближим избори, се
появяват и веднага са кандида-

От стр. 18
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ти. И с хубави изказвания, с
ярки изречения, които трогват
нашите конференции, из-
веднъж изскачат нагоре, за
сметка на много други, които
ежедневно работят в партията.
Тоест ние този модел трябва да
го променим.

Наше слабо звено в органи-
зационна дейност са техноло-
гиите на взаимодействие с дру-
ги организации, особено със
структурите на гражданското
общество. Трябва да го кажем
откровено. Най-често практика-
та е такава, че в диалог и общи
действия нашите структури вли-
зат предимно по време на из-
борни кампании или по цент-
рални указания, по специални
поводи. През останалото време
много малко се прави. Обръщам
внимание на нашите организа-
ции в тази посока.

Натрупахме много ценен
опит за взаимодействие с не-
правителствения сектор при
работата над управленските
проекти, но няма нагласа към
постоянни практики на съвме-
стни дискусии и разработки,
особено в общини, в които сме
сравнително по-добре предста-
вени в местната власт. На мно-
го от тези места нашите струк-
тури или проявяват ревност към
чуждо участие, или се чувстват
самодостатъчни да решават
сами въпросите.

Този подход решително
трябва да бъде променен и
далеч преди изборите следва
да се изграждат широки плат-
форми, местни в това число, за
включване на неправителстве-
ни и други организации, на
граждани и експерти в разра-
ботването на програмите и на-
меренията за управлението.
Националният съвет вече рабо-
ти по този начин. Това трябва
да се разпространи и да обхва-
не цялата партия. Защото, дру-
гарки и другари, това има и пряк
изборен ефект. ГЕРБ се
превърнаха в последните годи-
ни - това е част от тяхната сила
- в социален асансьор. Само че
като правило те издигат не ка-
чествените хора, не добрите
специалисти, а просто партий-
ните си послушковци, които
изпълняват тяхната воля. Ние
трябва да кажем - всеки добър
професионалист е добре дошъл
в и с БСП! Не всички искат да
бъдат в листите, но искат да
видят професионално развитие.

Правете списъци, говорете с тях
сега, поемайте ангажименти. Те
носят авторитет за партията, но-
сят и гласове на избори.

Ние, разбира се, имаме
нужда и от разговор за разши-
ряване на формите на пряката
вътрешнопартийна демокра-
ция. Това беше направено за
първи път с новия Устав. Напра-
вихме, впрочем, и много по-
демократично обсъждането на
нашите номинации за кметове,
за листи съветници, в пъти раз-
ширихме форматите, които взе-
мат съответните решения и но-
сят отговорността. И това мис-
ля, че е добра практика.

Стои на дневен ред и
въпросът за прекия избор и на
други нива в партията. Аз смя-
там, че има голям потенциал в
това, но има едно важно усло-
вие, предусловие, бих казал -
ефективен регистър. Да знаем
колко сме, да знаем кои реал-
но имат право да гласуват, а не
да се превърнем в копие на
сегашните български нацио-
нални избори. Няма да стане
така.

Що се отнася до начина на
избор на партийните ръковод-
ства, моето мнение е, че тряб-
ва да съхраним колективния и
екипния стил на работа и не е
редно чрез избора на лидер на
партията или лидер на която и
да е общинска организация да
се поставя над колективните
органи.

Смятам, че следва да се
обединим и около положител-
на оценка за дейността на хо-
ризонталните структури на пар-
тията - нашите дискусионни
клубове, обединения, че из-
граждането на обединенията
на жените, на ветераните, на
младежите дават допълнител-
на енергия и сила на нашата
организационна работа. Обид-
но и  грубо е да се твърди, че
чрез делегираното представи-
телство създаваме партийна
аристокрация, особено за пред-
ставителите на Младежкото
обединение.

Другарки и другари, деле-
гатите на конгреса много доб-
ре осъзнавате, че ако не бяхме
въвели гаранции за делегира-
но представителство, и регио-
ните щяха да са по-зле пред-
ставени в националното ръко-
водство, но особено щяхме да
имаме много по-малко млади
хора, много по-малко жени в
нашите органи.

От друга страна, трябва да
се посочи, че дейността на
хоризонталните структури е
форма за единодействие. Поня-
кога се сблъскваме с другия
феномен - стремежът, особено
на младежите, малко да из-
граждат отделни основни орга-
низации, да се самозатварят и
често се създава напрежение
и конфликти между различните
поколения в партията. Това
трябва да го преодоляваме за-
едно. Нали тъкмо затова създа-
дохме Младежкото обедине-
ние, за да могат генерациите
да си общуват по-добре.

От реформа се нуждаят и
формите на вътрешнопартийно
обучение и такава вече е раз-
работена от Националния по-
литически институт.

С какво да започнем? Смя-
там за правилно на първо вре-
ме да профилираме формите на
обучение и политическо обра-
зование. Сега ние обучаваме
всички и за всичко. По този
начин често на изхода получа-
ваме произведен елитарен
кръг от резервни кадри, които
смятат, че стават за всичко и
очакват да го получат незабав-
но. Нашите форми трябва, ос-
вен обема от информация и
знания, да дават и преценка на
преподавателите и препоръка
към партията по кое направле-
ние да се развива съответният
обучаван - дали по организа-
ционна линия, защото има ка-
чества за работа в структурите
на партията, дали за изпълни-
телските нива, дали за работа
в публичната администрация,
за кампании или за други дей-
ности.

Освен това трябва да имаме
и тясно профилирани организа-
ционни школи, в които най-вече
младите хора да изучават еле-
ментарни, бих казал, и прости
организационни технологии -
как се организира събрание
или масово мероприятие, как се
ръководи заседание, как се
подготвя дневен ред и проект
за решение, и така нататък.
Може да ви звучи дребнаво, но
съм виждал много комични кар-
тини как наши млади кадри не
успяват да проведат и едно по-
широко събрание.

Има остра необходимост от
привличане на допълнителни
ресурси и подпомагане на дей-
ността на аналитичните цент-
рове и издателската дейност на
партията. Следва да се погри-
жим разработките на тези цен-
трове да се популяризират по-
широко при използване на мо-
дерните форми на комуникация
- дискусионни сайтове в интер-
нет, по електронната поща, за
да достигат до всяка една пар-
тийна структура. Защото поня-
кога и нашите местни органи-
зации и ръководство не знам
какво чакат. Залива се реално
с много информация централа-
та и няма обратната връзка,
няма действието, няма реакци-
ята.

Другарки и другари,

Говорейки за състоянието
на партията, държа да поставя
един въпрос, който витае във
въздуха от дълги години - как-

во означава да си ляв по убеж-
дения днес, във време, когато
много хора са уверени, че па-
рите решават всичко и, че жаж-
дата за власт е стремеж към
лично обогатяване. Нашите
членове, симпатизанти и изби-
ратели са изключително чувст-
вителни към този проблем по
един специфичен начин, за
разлика от привържениците на
десните партии не само защо-
то голяма част от тях едва
свързват двата края, а защото
очакват от дейците на социа-
листическата партия да са от-
дадени на каузата, на нашата
идея.

Тук изобщо не става дума
за това, че ние обявяваме вой-
на на богатите. Ние не воюва-
ме с богатите, а се борим за
това в България да няма бед-
ни. Искаме от богатите само
едно: да бъдат съпричастни
към страданията на бедните и
нуждаещите се, да помагат с
богатството си на обществото,
да си плащат данъците, разби-
ра се.

Когато обаче говорим за
дейците на социалистическата
партия, въпросът става още по-
чувствителен.

Ние не можем да отричаме
приноса, включително и мате-
риалния, и финансов принос на
нашите членове и симпатизан-
ти, които имат успешен бизнес
или по-високи доходи. Ние сме
благодарни за тяхната помощ,
за всичко, което според сили-
те и възможностите си правят
в потвърждение на левите си
убеждения за каузата на на-
шата партия. Няма как да за-
черкнем от историята на ляво-
то движение приноса на Ен-
гелс и неговото богатство за
раждането на най-значимото
ляво философско учение на 19
и 20 век, създадено от Маркс.
Не можем да омаловажаваме
факта, че учредителите на пар-
тията са били доста заможни
хора, че в нелегалния период,
когато партията е била забра-
нена и преследвана, крупни
фабриканти и банкери с леви
убеждения са финансирали
нашата съпротива.

Не става дума за това. Не
бива този разговор да ни пра-
ща в полето на левия попу-
лизъм и да ставаме жертви на
сиромахомилството. Става
дума за това, че нашите чле-
нове и симпатизанти стават

От стр. 19
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чувствителни към проблема за
участието на парите в полити-
ката, когато виждат как ръко-
водни партийни постове се
заемат понякога благодарение
на парите; когато заради пари
номинираме личности, които
имат малък шанс за успех и
всяка организация и партията
като цяло трябва да направи
своите изводи и да води тези
разговори по един открит и
почтен начин.

Ние не можем да отлагаме
този разговор. Длъжни сме да
го върнем в полето на ценнос-
тите и морала, ако вярваме и
очакваме хората с леви убеж-
дения, каквито според мен са
мнозина в България, да ни
възприемат по един достове-
рен начин. И не става дума

отново за това дали един
състоятелен човек може да
бъде на ръководна позиция в
БСП. Може. Острият проблем е
дали който и да е от нас, с по-
ниски, със средни или с по-
високи доходи, участва в поли-
тиката, в ръководни органи на
БСП, в листите ни за каузата
или за да заеме власт и после
да се обогати. Това е големият
проблем, по който ние трябва
да говорим. Но този въпрос е
частичен. Големият наистина
въпрос - това е за ролята на
парите в българската полити-
ка като цяло. Защото тези, ко-
ито открито заявяват своите
политически позиции и прист-
растия, са ясни. Те са иденти-
фицируеми от гражданите. И
когато има съмнение за някак-
ви конфликти, могат да бъдат

проверени от обществото. Но
има голям брой хора от бизне-
са, които желаят и влияят върху
политиката, но го правят
съвсем популистки. Аз съм
привърженик на това, и се рад-
вам, че в нашия мандат напра-
вихме сериозни законодател-
ни промени, партиите да се
финансират солидно от държа-
вата, от данъкоплатците. Това
е много по-почтено, много по-
почтено към хората, отколкото
неясното финансиране, когато
неизбежно всеки ръководител,
за да прави политическа дей-
ност, на местно и национално
ниво, ще попадне в капан на
услуги, които ще трябва да
връща, за пари, които са необ-
ходими за политическа дей-
ност.

Въпросът за парите стои и

по отношение на медийното
пространство. Ние трябва да
сме инициатори на промени в
законодателството, които да
гарантират плуралистично ме-
дийно пространство, свободни
дискусии, с различни гледни
точки, особено по време на из-
борните кампании. Защото ние,
левите, социалистите, никога
няма да бъдем конкурентни с
десницата по този въпрос. Те
защитават интересите на капи-
тала, ние защитаваме интере-
сите на обикновените хора.

Другарки и другари,

Знам, че ви изморих, доста
дълга беше речта ми, но има-
ше много неща, които държах
да споделя пред конгреса на
партията. Много по политичес-

ки тези, според мен, нови
възможности.

Този път, въпреки традиция-
та, която съм създал, няма да
правя опит за философски обоб-
щения или да се изразявам ме-
тафорично чрез притчи. Би
било политически неуместно в
една напрегната гражданска и
вътрешнопартийна атмосфера.
Не си мислете, че не съм по-
чувствал напрежението, което
витае в партията през послед-
ните месеци.

Обръщам се към вас с един
много прост призив. Дайте да
си свършим работата, за която
сме се събрали. Да изработим
политическа платформа, която
действително да изведе Бълга-
рия от разрухата и безпътица-
та и да даде надежда на хора-
та за по-добър живот!

От стр. 20
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Уважаеми другарки и дру-
гари делегати на конгреса,

Драги гости,
Приятели,
Хайде да се събудим, както

би казал председателят. Хайде
да погледнем проблемите в
тяхната истинска същност и
дълбочина, защото конгресът
отминава. След малко ще гла-
суваме, ще се преброим и имам
опасението, че на утринта ще
останем твърде малко в зала-
та, както често се е случвало и
по мое време.

Първо, бих искал да започ-
на с нещо, което прочетох в
документите на конгреса. Вяр-
вам, че всички внимателно сме
ги чели и сме си отбелязали
най-значимите оценки и пред-
ложения.

Аз очаквах този конгрес
впрочем да отговори на въпро-
са, който стоеше по времето на
цялата отчетно-изборна кампа-
ния и който сега стои с особе-
на простота - как печелим, не
символично, не просто морал-
на победа, а реална победа на
предстоящите избори на На-
родно събрание?

Питам, защото в отчета на
Националния съвет на партия-
та резултатите от последните
избори са оценени като “добро
постижение - цитирам - морал-
на и дори - забележете - реал-
на победа на БСП”.

Първо, бих оспорил най-
вече моралната победа, защо-
то виждам как 3 години ние
търпим тежки морални пораже-
ния в резултат на случилото се
от 2009 г. насам, преди всичко
морални поражения.

Второ, ако ние сме съглас-
ни с тази оценка - питам, защо-
то, слушайки внимателно поли-
тическия доклад, не успях да
разбера каква е нашата цел
оттук до изборите - 2013 г., и
след това за мандата на целия
този състав на конгреса.

Аз не чух в политическия

Голямата битка с ГЕРБ е
на територията на морала
Изказване на Георги ПЪРВАНОВ

доклад думата “победа”, може
би не съм бил внимателен, за
което се извинявам. Но дори и
да я има, за мен това не е до-
статъчно, уважаеми другарки и
другари. Впрочем аз не чух
понятието, призива “победа” и

на първомайския митинг. Но
това е друга тема.

Много важно е ние ясно,
точно да определим идеите си,
вижданията си за едно силно,
убедително, компетентно,
кадърно управление. И тук вече
аз приветствам заложените в
политическите документи идеи,

които са продукт от една, до-
колкото знам, многомесечна,
може би дългогодишна работа
в самия Национален съвет.

Но едно трябва да е ясно,
скъпи другарки и другари и
приятели, тезата, че една, вто-
ра, трета Бойкова зима ще ни
доведе автоматично до промя-
ната, че ще ни върнат на върха,

ще ни върнат във властта, оче-
видно вече не работи. И теза-
та, че тя ще се изхаби иконо-
мически, социално не е убеди-
телна. Ние не сме скачени
съдове. И не вярвам някой в
залата вече да мисли така. От-
ливът от ГЕРБ няма да носи
прилив към БСП.

И една теза, която чух у
един от ораторите, може би
само у един, а това трябваше
да бъде тема във всяко едно
изказване, да бъде ключова
тема в документите на конгре-
са - голямата битка с ГЕРБ, с
Борисов и Цветанов е битка на
територията на морала. И ние
трябва да си дадем сметка има-

ме ли лидери, които с чисто
лице, които с чисти ръце могат
да се изправят и да водят тази
битка. Това е въпросът на
въпросите. Дали ние можем
чрез тези лидери, чрез тези
свои морални и нравствени
позиции да излъчваме сила и
да наложим, без съмнение,

добрите ни, обосновани, профе-
сионално защитими управлен-
ски идеи.

Често сме казвали - и сега
звуча тук неколкократно, - че
ние не сме лидерска партия.
Няма съмнение, през ум не
може да му мине на някого в
залата, че ние сме лидерска
партия от типа на Борисов,
“Атака” и т. н.

Все ми се струва обаче, че
го казваме, за да прикрием
липсата на лидерство в парти-
ята. (Ръкопляскания.) Та нали,
уважаеми другарки и другари,
имахме 5 поредни кампании,
които по всички правила, кри-
терии на пиара, бяха открове-
но лидерски кампании? Ако не
искате да връщате лентата чак
толкова назад, спомнете си
нощта с пресконференцията на
кандидатите за президент и
вицепрезидент. Не се чу гласът
на нашите кандидати.

Истината е, и трябва да си
го кажем, ние губим тежко пре-
ди всичко не идейния, не ал-
тернативния, а лидерския дву-
бой с ГЕРБ. И това е не един-
ствената, но една от основните
причини за загубите.

От историята знам, че в ле-
вицата винаги е съществувал
проблемът за лоялността към
ръководителя. Но аз питам -
впрочем, за да бъда честен,
прочел съм го в някой от за-
падните автори - ако е фрапи-
ращо ясно, че той, ръководите-
лят, води партията в погрешна
посока, към непрекъснати за-
губи, лоялността към партията
не изисква ли да назовеш на
висок глас проблема и да
търсиш решението? (Ръкопляс-
кания.)

Казах ви го преди 3 месеца.
Вие запушвате партията, дру-
гарю председател. (Ръкопляс-
кания.) Години наред вие не
давате добавена стойност към
резултатите на Българската
социалистическа партия, към
доверието на БСП.

За съжаление със завист
гледам как Борисов от 2009 г.
тегли като локомотив ГЕРБ.
Нека да си кажем как е при
нас. Не го приемайте като лич-
на заявка. Ще чуете моето мне-
ние в дебата, когато се
обсъждат кандидатурите. Едно
трябва да е ясно, ако не днес,
все някога ще трябва да стане
ясно, че левицата има своя
шанс, ако заложи на автенти-
чен, но силен лидер. Ако събе-
ре под знамената най-силните,
най-добрите, независимо от
идейните различия, независи-
мо от разправиите и караници-
те, които сме имали през тези
години. В това беше смисълът
и на моето послание за съгла-
сие, за единство. По политики-
те ние можем да спорим. И пак
ще повторя казаното преди 3
месеца. Един от нас ще надде-
лее, един от нас, многобройни-
те кандидати, може би близо
30. Няма полза от това, ако този
лидер има своите 50 и няколко
процента и ако я няма консоли-
дацията зад него, ако го няма
този позитивен изход от кон-
греса, който аз помня в 1990 г.,
помня 1996 г., декември, помня
2001 г. И сега е още по-нало-
жително, предвид на ситуация-
та, в която се намираме, и на
противника, който стои срещу
нас.

Аз развих своите виждания
и по партийните проблеми, и
по идеите за управленски ак-
центи и приоритети в отделна
своя книга, която вероятно все-
ки един от вас може да си на-
бави. Ние се разминаваме се-
риозно по темата за организа-

На стр. 23
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ционната реформа. Аз предло-
жих един набор, може би дузи-
на, идеи, започвайки от децен-
трализацията на ресурси, на
кадри, но и на отговорности,
минавайки през засилването на
пряката демокрация, не само-
целно, а защото това е начин
да съживим партийните си ор-
ганизации, уважаеми другарки
и другари, да ги накараме да
се почувстват съпричастни към
значимите неща - дали ще е
плоският данък, дали ще е из-
бор на председател на партия-
та, това не е най-важното. Но
хората трябва да разберат, че
са част от процеса на форми-
ране на партийната политика.

И още нещо, което се нуж-
дае от пояснение. Казах може
би тежки думи към апарата, към
апаратната идея и практика.
Дължа извинение на онези мои
приятели и другари, през 1996
- 2001 г., които без да получат
в продължение на месеци нито
лев, не избягаха, обикаляха
всеотдайно, те са тук. Нека да
кажат имало ли е случай някой
от тях да бъде ангажиран в
реална конкуренция, когато
става дума за избор на предсе-
дател или някакъв друг тип ка-
дрово решение. Не се е случ-
вало.

И сега това, което виждам,
не ми харесва, другари. Нека
да кажа още веднъж, апаратът
е на партията, а не партията на
апарата. Отишли сте твърде
далеч. Наистина докато ГЕРБ
правеше машина за избори,
ние си правим машина за кон-
греси и после се чудим защо
резултатът е такъв. Затова каз-
вам - разхвърляйте ресурсите и
отговорностите по места. Не
може в Кирково партийният
лидер години наред да не е
получила 1 стотинка, намирай-
ки се в един стратегически и за
партията, и за държавата реги-
он. Да ме извини Бойка, че я
цитирам персонално, ще й
създам проблеми. Но истината
е, и ще се опитам да го кажа
малко по-наукообразно, че до-
като в Европа намалява тежест-
та на платения партиен функ-
ционер, при нас става точно
обратното.

И ако аз роптая срещу това,
че има прекалено много слу-
жебни делегати, то не е защо-
то не ценя труда на народните
представители. Аз съм сигурен,
че Корнелия или Мая ще бъдат
избрани с акламации, ще бъдат
изнесени на ръце при едно
гласуване вътре в партийните
организации. Но защо създава-

ме двоен стандарт? Защо
създаваме - добре, сигурно е
силна думата - партийна арис-
токрация, хора, които служеб-
но отиват на конгреса? Може
би защото те трябва да дадат и
някакъв служебен резултат. Не
искам апаратът да бъде криво-
то огледалце на председателя.
(Ръкопляскания.)

Няколко думи по коалици-
онната политика. Не със задо-
волство, Илияна, с болка каз-
вам, че сме в изолация. Никога
не сме били толкова в ъгъла и
сами се затваряме допълнител-
но. (ГЛАС: Кога сме се затваря-
ли?) Добре, ако не ви харесва,
ще питам - колко партии е днес
“Коалиция за България”? (Час-
тични ръкопляскания.)

Ако не ви харесва, ще ви

попитам, уважаеми другарки и
другари, колко от протестира-
щите отряди - синдикати, тютю-
нопроизводители, зърнопроиз-
водители и всякакви други -
дойдоха при нас, на “Позита-
но”, за да поискат политическа
подкрепа и да кажат - станете
изразители на нашите искания
в парламента?

Не ни харесва това, но това
е самата истина. Ние трябва да
направим силна коалиция, с
ново качество, разбира се, не
да повторим под индиго “Коа-
лиция за България”. Не можем
да си позволим високомерие
към онези партии, които имат
своите 20-30 хиляди гласа, за-
щото техният механичен сбор
ще вдигне нашия процент, на-
шия брой гласове толкова, че

вече можем
да претенди-
раме за побе-
дата в избори-
те. Но по-важ-
ното е, че си-
лата на една
коалиция не е
в математиче-
ския сбор, а е
в излъчването
на мощта, коя-
то има.

И твърде сме закъснели - и
с това завършвам - с формира-
нето на тази политика. Стана
дума за случая с АЕЦ “Белене”,
за подписката. Това е нацио-
нална кауза. Това беше шанс,
и е все още, какъвто опозиция-
та няма да има в следващите
месеци и години. Ние реагирах-
ме мудно в дни за размисъл.
Не успяхме да придадем ши-
рок обществено-политически
характер на тази подписка. И
тук си говорим за подписката и
за референдума, и за “Белене”
като за нещо партийно. Грешно
е, другари.

Произволен е примерът, но
ще ви припомня юговойната. Ус-
пяхме, защото това стана наци-
онална кауза, и това обърна тен-
денцията в полза на БСП и на
левицата. И най-малкото, което
можем да кажем, е, че това беше
тест за организационни качест-
ва. По-лошото, че ние изтървах-
ме момента да станем притега-
телният център на всички онези
гневни, недоволни, бедни, про-
тестиращи, тези, които искат да
има друго управление.

И накрая, може би не на
място, защото накрая трябва да
имаме емоция, а пък аз ще
завърша с нещо, което звучи

аналитично и принципно. При-
емайки, адмирирайки мотото за
нова, социална България, аз
искам да обърна внимание, че
Европа ври и кипи в дебати по
идеята за превантивната  соци-
ална държава. Тоест държава-
та, която идентифицира ясно
проблема и отива по-далеч от
онова, което и другарят Пирин-
ски обърна внимание, да го из-
лекуваме. Да, това е нашата по-
литика. Лечение да, но можем
ли да потърсим идентификаци-
ята на проблема и да инвести-
раме в предприемчивите, в ак-
тивните слоеве на население-
то, без обаче да забравяме
бедните, пенсионерите, млади-
те, онези, които винаги са раз-
читали на нас?

И съвсем накрая, моята фор-
мула за победата на БСП ми-
нава през дълбоката, необра-
тима, бърза и радикална про-
мяна, през реалното единодей-
ствие, разбирано не като еди-
номислие. Всички сме така.
Когато се изработи решението,
когато се приеме, заставаме в
единен строй, без значение кой
е генералът (ръкопляскания).
Промяна плюс единство прави
сила и перспектива. Това е нуж-
но на БСП.

От стр. 22
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Ляво на борд и
пълен напред!

Изказване на Янаки СТОИЛОВ

Уважаеми делегати
и гости,
ще говоря откровено и отго-

ворно, както съм го правил до-
сега, въпреки че думите, които
напоследък девалвират, са
само лицето на политиката, а
действията са нейната душа.

Не подценявам организаци-
онните проблеми, които има
нашата партия, но за мен на
първо място са политическите,
защото подобряването на на-
шата организация ще бъде мо-
тивирано от целите, които си
поставяме, от политиката, коя-
то предлагаме на българските
граждани.

От години аз отстоявам ле-
вия курс на Българската соци-
алистическа партия. Правил-
ността на тази позиция се
потвърди от последните избо-
ри в редица европейски стра-
ни. Световната финансово-ико-
номическа криза и съкруши-
телните последици на българ-
ския преход създават условия
за възраждане на социалисти-
ческите идеи.

Преди три години, като на-
роден представител от най-
бедния регион на Европа и на
България - Северозапада, за-
явих необходимостта от наци-
онална и регионална полити-
ка, която да оживи икономиче-
ски такива райони и да пре-
одолее дълбоките социални
неравенства. Преди последни-
те местни избори предложих
харта за лявата политика в
местната власт и минимални
социални стандарти за всяка
община. Това са насоките на
нашата политика. С тях тя тряб-
ва да стане не само управлен-
ска, но и обществена алтерна-
тива на ГЕРБ.

Ние не можем повече да
печелим като по-малкото зло.
Не е достатъчно просто да уп-
равляваме по-компетентно, да
злоупотребяваме по-малко с
властта и малко да подобрим
социалното положение, трябва
да покажем, че сме различни.
Това изисква да се разделим
със социаллиберализма и дяс-
ната социалдемокрация. Да не
се плашим. Това не означава
да отхвърлим техните носите-
ли, защото всеки има право на
промяна.

Не бива обаче едни да ни
дърпат назад с комплекси от
миналото, други във финалния
спринт към конгреса вече се
опитват да ни изпреварят отля-
во с псевдореволюционна фра-
зеология. Ние се нуждаем от
социалистическа политика в

съвременните капиталистичес-
ки условия.

Сергей Станишев днес гово-
ри за радикален завой в наша-
та политика. Възможната и не-
обходима политика в тези усло-
вия аз определям като радика-
лен ляв реформизъм. Става дума
за политика по европейски де-
мократични стандарти, насоче-
на не към миналото, а към на-
стоящето и бъдещето през 21
век. Тя се корени във взаимната
зависимост на левите ценности
- свобода и равенство, в борба-
та за преодоляване на бедност-
та и експлоатацията. Тази поли-
тика изисква финансовата сис-
тема да работи в интерес на
гражданите и производителите,
изисква публично регулиране и
контрол върху финансовия капи-
тал, изисква здравеопазване и
образование, освободени от ко-
мерсиализацията. Изисква да
създадем социална Европа и
мирен свят.

В името на всичко това ни е
нужна победа, но не само сре-
щу ГЕРБ. Надявам се все пове-
че от нас да са разбрали - не
можем да бъдем и с народа, и
с олигархията! (Ръкопляска-
ния.) Затова аз днес смятам, че
ние ще поемем такъв решите-
лен курс. Синдикатите, граж-
данските организации могат
да имат претенции към нас, но
и ние трябва да предявим сво-
ите претенции към тези орга-
низации, защото тяхната роля
не е да бъдат балансьори меж-
ду труда и капитала, а да за-
станат твърдо на позициите на
труда, на трудовата класа в
България! (Продължителни
ръкопляскания.)

Основните ни противници са
неравенството, бедността,
престъпността и корупцията.
Защото неравенството поляри-
зира обществото, бедността уг-
нетява, а престъпността и ко-
рупцията ограбват. Основните
ни задачи са постигане на рас-
теж и висока заетост, добри
доходи и социална сигурност, с
особено внимание към младеж-
ката безработица и тежкото
положение на пенсионерите.

Основният принцип за из-
разходване на обществените
средства за социални цели е
следният: обществените пари
за обществени нужди, предим-
но в обществени институции. По
този принцип трябва да се уст-
роят образователната и здрав-
ната система. По-конкретно,
тези лечебни заведения, които
искат да ползват пари от Наци-
оналната здравна каса, няма да

вземат пари от пациентите. Да
се намалят студентските такси
в университетите за сметка на
увеличаване на държавното
финансиране, но в същото вре-
ме държавната образователна
политика трябва да отговаря на
икономическите и социалните
потребности на страната.

Основното средство за реа-
лизиране на нашата политика
е активната социална държава
и нейните европейски проек-
ции. Основните изисквания към
нас са ясни ангажименти, по-
литическа последователност и
почтеност. Ние трябва да поста-
вяме конкретни критерии за
собствената ни работа.

Аз предлагам следващите
два месеца, в които ние трябва
да съберем неколкостотин хи-
ляди, близо един милион под-
писа, за да поискаме провеж-
дането на референдум за АЕЦ
“Белене”, да бъдат тест за ор-
ганизационната и политическа
състоятелност на всяка наша
общинска организация. По това
те да бъдат оценени, по това
да им се дадат предимства, или
по това да покажем, че ние не
приемаме състоянието, в което
се намират. Ето това е реални-
ят тест за нашата работа. (Ръко-

пляскания.)
Левицата е призвана да

защити демокрацията, да я за-
щити не само от тези, които
политически я застрашават, а
от капитализма, който я роди,
но вече я убива. Държавата не
бива да действа под диктата на
пазара, а да регулира и кон-
тролира в интерес на общест-
вото. Това означава да нацио-
нализираме политиката в инте-
рес на гражданите, включител-
но собствената си партийна
политика. Само така ние ще
бъдем на страната на мнозин-
ството от българския народ.

Крайно време е лявата по-
литика, за която настояват мно-
зина от нас, да се превърне в
политика на цялата партия. Та-
кава политика подхожда на
председателя на Партията на
европейските социалисти. Така-
ва политика ние изискваме и от
председателя на Българската
социалистическа партия. Не е
логично между двамата да има
противоречие. (Ръкопляскания.)

Време е БСП да се освобо-
ди от хронично заболяване -
лява в опозиция, в управление-
то - както дойде. Затова днес
решително да заявим: Сбогом
на плоския данък! (Ръкопляска-
ния.) Това трябва да стане една
от червените линии, от които
няма да отстъпим и в коалици-
онната политика.

Ние сме прогресивна пар-
тия, партия на социалната
справедливост. Така ще бъдем
достоверен изразител на поли-
тиката, заради която съществу-
ваме. Така ще си върнем разо-
чарованите, ще привлечем ко-
лебаещите се и ще сплотим
недоволните от пагубното уп-
равление. Тогава да разсъжда-
ваме за нашата коалиционна
политика. Но преди това тряб-
ва да оздравим партията на
всички нива. Казано по библей-
ски - да си кажем истината, за
да станем свободни. Да осво-
бодим БСП от страха да при-
знае грешките и слабостите от
последните години, от финан-
сово-икономически зависимос-
ти, от сервилност към външни
интереси, от феодализиране и
затваряне на цели организа-
ции, от лидеромания и нарци-
сизъм. Така ще освободим

българския народ от олигархи-
ята, от полицейщината и про-
стащината на днешната авто-
ритарна власт. (Ръкопляскания.)
Ние или ще изведем България
от дълбокия и кален коловоз на
прехода, или ще затънем като
партия на прехода. Това е ди-
лемата, пред която сме изпра-
вени.

Да, ние се променяме, но
понякога по-бавно, отколкото
динамиката на времето изиск-
ва. За да бъдем водеща пар-
тия, ние трябва да променяме
обществото.

Добре е, че на този конгрес
ще има изборни кабини, но по-
важно е да не се увлечем по
изборни комбини. (Ръкопляска-
ния.) За мен е важно какво ще
стане на конгреса, но още по-
важно е какво ще стане след
това. Тогава е по-трудното и по-
важното. Надявам се, че няма
да стигнем до апокалипсиса
“The day after tomorrow”. Това
обаче не означава да останем
в плен на постоянни компроми-
си, на търсене баланси и про-
ява на нерешителност.

Този конгрес ще избере
председател. Искам той да оли-
цетвори Българската социали-
стическа партия като лява со-
циалистическа, европейски
ориентирана партия, която от-
стоява националните интереси.
Това е необходимо, но недо-
статъчно. Конгресът трябва да
избере истински леви полити-
ци за членове на Националния
съвет. Понякога избираме не
най-способните и най-достой-
ните, а удобните. Конгресът
трябва да излъчи личности,
които със своя авторитет пови-
шават авторитета на партията,
а не отнемат от него.

Очевидно в Европа се нади-
га протестна вълна. Тя идва
предимно отляво. Да не допус-
нем тази вълна да ни подмине.
Да не се бавим повече в поли-
тическото блато на българския
преход. Няма откъде да дойдат
нови спасители. Много опити
бяха правени, много илюзии се
разрушиха.

Затова, другари, да стягаме
платната, да вдигнем котвата и
да поемаме - ляво на борд и
пълен напред! (Продължителни
ръкопляскания.)
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Конгресът

Уважаеми другарки и другари, ува-
жаеми приятели, хора, които цял ден
стояха тук и слушаха речи, много се из-
морихме от тях, много хубави неща чух-
ме, много верни и много неверни неща.

Аз изпадам за втори път в ситуация,
в която има много кандидати. Първия
път беше през 2009 г., като кандидат за
кмет на София - първи път, когато от 12
номинации имаше 11 изтеглени и оста-
нах само аз. Сега е нещо подобно - от
29 или 27 останахме трима. Надявам се,
че Драго няма да се откаже.

През 2009 г., ако си спомняте, вед-
нага след изборите, или малко след
това, направихме заседание на конгре-
са, в което нямаше за дневен ред избор
на председател. В самия ден на конгре-
са взехме решение за такава извънред-
на точка и аз се отказах да участвам в
този избор, защото считах, че така не
се прави избор на председател. Не може
кандидатите да бягат между редовете и
в рамките на 5 минути да събират по 50
подписа. Сега съжалявам, че тогава не
участвах, защото човек не трябва да
пропуска битките в живота си.

Аз ще започна оттам какви са про-
блемите в БСП, които виждам, за да
стигна до логиката защо се кандидати-
рам. Защото най-лесното е да се каже,
и съм сигурен, че някои от вас го казват
- този се кандидатира за всичко, нека
се кандидатира и сега.

Първи проблем на БСП, който виж-
дам, и той е чисто организационен, ге-
нерационен, статистически - ние губим
членове. Аз знам наизуст числата за
градската организация в София. За по-
следните 3 години - от 1 януари 2009 до
1 януари 2012 г., сме загубили 24% от
членовете си. Горе-долу такава е карти-
ната и в цялата страна. От 5000 членове
приблизително, които сме загубили в
София, имаме приети нови малко под
500 членове. Едно към 10. От всички
тези 15 000 членове, които останаха,
70% са над 60 години и само 30% са
във възрастта до 60, като са разпреде-
лени поравно - 15% до 35 години и 15%
в най-плодотворната възраст - между 35
и 60.

Най-големият провал на всички
ръководства на БСП беше липсата на
подмладяване на партията, липсата на
нова, свежа кръв. И това е за последни-
те 20 години. И ако тази тенденция
продължава, само след 8 години наша-
та партия ще е намаляла наполовина
като членски състав и ще бъде вероят-
но с доста по-висока средна възраст.

Как се правят избори с хора, които
са верни на партията, отдали живота си,
но все пак трудно подвижни и неготови
да отделят кой знае колко време за една
кампания, на мен ми е трудно да си
представя. Аз мисля, че ние бавно се
мумифицираме. На външен вид изглеж-
даме добре - най-голямата опозицион-
на партия, но вътре в тялото жизнените
сокове започват да изтичат.

Втори проблем - капсулирането на
партията. Изключително трудно не само
привличаме нови хора, но изключител-
но трудно ги допускаме до някакво раз-
витие. Аз имах шанса донякъде и късме-
та да ми бъде даден такъв шанс през
2005 г., възползвах се от него и оттам
нататък бавно и методично, с помощта
на вас съм изработвал своята кариера,
без да бягам от избори, без да се стра-
хувам от тях.

И третият проблем - ние забравихме
да работим. Видях го по време на пре-
дизборната кампания, последната, коя-
то беше 1 година, не ден, не два, не три.
Ами аз видях не повече от 50, максимум
70 младежи, които работиха в тази кам-
пания. Ние отчитаме в София сигурно
1000 младежи до 35 години, от които
примерно 600-700 са членове на Мла-
дежкото обединение. Аз видях открива-
не, на което имаше не повече от 400-
500 човека, при положение, че имаме
15 000 души организация.

Аз видях райони, които отказаха да
отделят дори и по 1 ден от живота си, за
да направим една силна кампания.

Знам, че с много от вас влязох в
конфликти. Знам, че понякога пристъ-
пих границата, но винаги съм го правил
с една-единствена цел - да постигнем
победата. Ако трябва кръв да тече от
дланите ни, но да не се оставяме на
ГЕРБ да ни бие. Бил съм абсолютно
честен, искрен в желанието си за побе-
да. Може да ме обвинявате за всичко

Промяна трябва да има
Изказване на Георги КАДИЕВ

друго, но не и за това, че не съм вложил
максимума от усилието, което трябваше
да се вложи.

Четвърти проблем - освен че забра-
вихме да работим, ние забравихме да
поемаме и отговорности. Ако през 2009
г. Сергей Станишев беше подал остав-
ката си, БСП днес щеше да бъде в мно-
го по-добра кондиция, считам аз. Това
беше една лична победа за Сергей Ста-
нишев и според мен една политическа
загуба за БСП.

Избирането в ПЕС - огромен личен
проблем за Сергей Станишев. Но аз бих
го заменил за една ето такава, малка
политическа победа тук, вътре в Бълга-
рия.

Забелязвам през последните години
много спечелени лични битки и много
загубени победи, включително и днес -
на избора на делегирани представите-
ли. Ами половината Изпълнително бюро

останаха делегирани представители в
Националния съвет. Председателят на
Градската организация в София стана
делегиран представител. На какво при-
лича това нещо? (Ръкопляскания.)

Уважаеми другарки и другари, това
са лидерите на тази организация, те
трябва да дават пример, те трябва да са
първите в борбата. Какво правим? Уча-
стваме в нагласени мачове. Вкарваме
ги през задния вход. Защо?

Ами ти, ако не си готов всеки ден да
искаш доверието на собствената си
партия и на избирателите, никога няма
да спечелиш избори, никога!

И петото нещо - саможертвата. Все-
ки един от вас трябва да си даде сметка
готов ли е да направи някаква само-
жертва, да плати някаква лична цена,
ама лична, не цената на неговата орга-
низация, не цената на някой друг до
него, личната цена за участието в избо-
ри и за победата на БСП в тези избори.

Аз няма да се откажа от тази номи-
нация, благодаря на 9-те организации
от страната, които са ме номинирали,
без абсолютно никаква интервенция от
моя страна. Ако исках интервенция, в
София поне един от 24-те района щеше
да ме номинира. Благодаря им искрено.
Всяка тяхна подкрепа - на всяка една от
тези 9 организации, за мен е равно-
значна и има тежестта на чувал злато.
Защото те са го направили без интер-
венция, знаейки, виждайки нещо в мен,
преценявайки, че има нещо, което мога
да дам на тази партия.

Ако човек иска да е лидер на една
партия, първото нещо, което трябва да
прави той, е да дава пример със себе
си. Аз съм гледал винаги на политиците
като на хора, които са някаква мечта за
мен, някакъв, какъвто аз искам да бъда,
нещо възвишено. Хора, които са със
здрави морални устои, добри семейст-
ва, добро образование, доказали се в

професията си, в работата си. Никога не
съм гледал на тях като на хора, които
участват в далавери, в купуване на гла-
сове, в договаряне на избори.

Слушах много внимателно разгово-
ра на Мартин Славов час и половина.
Доста неща ми направиха впечатление
освен обичайните лакардии, мъжки при-
казки - аз на тоя това ще му направя, аз
на оня  онова ще му направя. Но през
целия разговор, час и половина, не ста-
на нито дума как да се направи нещо в
Сливен, което да спечели гласове. Ето
това ме впечатли. Всичко беше как да
хакнем софтуера на ОИК, как да вземем
циганските гласове, как да отидем при
този, как да намерим ресурс, как това,
как онова.

Ето къде е разминаването между нас
и обществото. Ние вече живеем в някак-
ва отделна вселена. Ние станахме като
другите партии. Ние започнахме да пе-

челим избори не по начина, по който
трябва, а по начина, по който те го
правят. Трябва ли да го правим това
нещо? Да, добре, те създават правила-
та, каза другарят Първанов. Аз не искам
да играя по техните правила. Нямам
никакво намерение нито да хаквам соф-
туера на ОИК, нито да купувам гласове,
нито пък да участвам в някакво разпре-
деление на гласове в Националния
съвет с листчета.

БСП от партия, която печелеше из-
бори, наистина се превърна в апаратна
партия, в партия, която започва да пе-
чели конгреси, партия на листчета, на
есемеси, но не и на това с честното си
отношение, със саможертвата всеки ден
да искаш доверието на избирателя -
това е, което печели изборите.

Има две качества, които аз много
уважавам в хората.

Първото качество е благодарността.
Защото хората, които са неблагодарни,
стават предатели. Всеки от вас е стра-
дал от предатели. Затова и винаги ще
пазя моята благодарност към тези от
вас, които са ми помагали, които са ми
оказвали някакво доверие, пускали са
ме в битката, подкрепяли са ме.

Второто качество е последовател-
ността. Всеки от нас се е люшкал някъ-
де в живота си, променял си е позици-
ята, променял си е работата, променял
е града, в който живее, някои са си
променяли политическите партии. За-
мислете се за собствения си живот. Най-
големите успехи сте постигали тогава,
когато сте били последователни. И това
е нещо, което аз искам да демонстри-
рам и с моята  кандидатура. Бил съм
последователен, последните 4 години
не съм избягал от нито един избор и
няма да позволя тези малки победи,
които съм постигал, да ми бъдат отне-
мани с лека ръка.

Не е леко да победиш Иван Костов

в 23 МИР в мажоритарни избори. Ако
някой си мисли, че е леко, моля. След-
ващите избори са след една година. Не
е леко да се изправиш срещу ГЕРБ 3
месеца след тежко загубени парламен-
тарни избори. Нито Синя коалиция се
яви, нито НДСВ се яви, нито “Атака” се
яви. Имаше огромната опасност и ние
да не се явим, демонстрирайки какво?
Че ни е страх.

Не, ние демонстрирахме, че не ни е
страх. Да, загубихме тежко, с резултат
2:1 приблизително, но показахме, че
имаме характер.

Същото нещо - на отминалите мест-
ни избори. Да, загубихме, но показах-
ме, че имаме характер, направихме кам-
пания, която според мен се помни. Хо-
рата видяха, усетиха искреното ни же-
лание да спечелим тези избори на вся-
ка цена, с всички средства, с огромната
саможертва на всеки един от нас.

Когато човек се кандида-
тира за дадена позиция, той
трябва да си направи ясната
сметка - какво иска да постиг-
не, с кого иска да го постигне
и каква лична цена е готов да
плати за това нещо.

Аз искам да постигна про-
мяната в БСП и промяната в
България. И тази промяна не е
просто смяна на председате-
ля. Най-малкото е това. Тази
промяна е, първо, вътрешната
промяна във всеки един от нас.
Готовността да дадеш нещо.
Защото замислете се, ние за-
почнахме вместо да наливаме
нашите качества в БСП, да
взимаме недостатъците на
БСП вътре в себе си. Започ-
нахме да участваме в същите
тези игри с листчета, същите
тези игри с купуване на гласо-
ве, същите тези игри с лобита,
надцаквания, надпреварвания,
апаратни игри и какви ли не
други неща. Нямам абсолютно
никакво намерение да участ-
вам в това нещо.

Уважаеми другарки и дру-
гари, не знам колко гласа ще
спечеля. Може да са 2, може
да са 20, може да са 200, но
аз участвам в този избор с аб-
солютната искреност и убеде-
ност, че нужда от промяна има.

Тук днес чух думите - стига
толкова промяна, 20 години
все се променяме. Не, напро-

тив, промяна винаги трябва да има.
Светът е друг. XXI век е друг. Европа е
друга за последните 2 години. Как така
ние няма да се променим? Чух и думите
след това - сега не е моментът, битката
е загубена. Няма такова нещо. Битката
не е загубена. Точно сега е моментът.
Всеки път, когато произнасяме думите
“сега не е моментът, отлагаме го за
следващия път”, всеки път ние дърпаме
политическата си партия назад, ние
дърпаме БСП назад.

Аз искам на тези от вас, които ме
подкрепят, тези, които са видели нещо
в моите думи, което някак си ги е трог-
нало вътрешно, по някакъв начин се е
пресякло с тяхното мнение, с техните
виждания за развитието на БСП и на
България, да кажа - няма значение дали
ще гласувате за мен, обадете ми се
след този конгрес, намерете начин да
се свържете с мен. Нека се видим, нека
се чуем. Има много неща, които можем
да си кажем. Аз не съм от лагера на
Сергей Станишев, не съм от лагера на
Георги Първанов, не съм от лагера на
Румен Овчаров, макар че той беше
първият човек, който ми подаде ръка в
БСП, и считам, че е крайно време ние
да престанем да бъдем от лагерите.
Считам, че е крайно време да преста-
нем да правим “изкуствено осеменява-
не”, изкуствено изграждане на лидери,
стискане на ръце в името на мантри от
типа на единството, единство за какво?
Да бъда единен с хора, които използват
партията за параван, за да постигнат
личните си цели? Аз не искам да бъда
единен с тези хора. (Ръкопляскания.)

Напротив. Аз искам да бъда единен
само и единствено с хората, които са
готови да жертват личния си успех за
общия политически успех на БСП.

Благодаря ви.
Бъдете верни на себе си! Обичайте

БСП и обичайте България!
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Уважаеми другари
и другарки,
Уважаеми гости,

Искам да започна с думи на
благодарност и признателност
към всеки един от делегатите
на 48-ия конгрес на нашата
партия - за чувството за отго-
ворност, с което всички ние се
отнесохме към най-висшия фо-
рум на нашата партия, разби-
райки, че тази отговорност не
е само към нашите членове и
симпатизанти, а и към хората
на България, към държавата.

Главният извод, който аз си
правя от дискусията на конгре-
са, е, че той опроверга някои
много мрачни прогнози и вну-
шения, които витаеха, и пре-
одоля едно напрежение, което
беше нагнетявано в продълже-
ние на последните месеци.
Очакваше се да се изпокара-
ме, да има скандали и разцеп-
ление в партията, да затънем в
спорове по уставни и органи-
зационни въпроси, акцентът да
бъде най-вече върху избора на
ръководните органи, в това чис-
ло и на председател. И ви бла-
годаря, че истинският акцент
беше върху това какво искаме
да направим в България - за
хората, за бъдещето на стра-
ната - това е смисълът на поли-
тиката.

Искам да благодаря за до-
верието на делегатите, подкре-
пили моята кандидатура. Повяр-
вайте, приемам го най-вече
като огромна отговорност, коя-
то ще ми тежи всеки един ден
като председател на НС, която
ще се постарая, няма да пожа-
ля сили, да оправдая. Много
добре осъзнавам, че никой не
е съвършен. И аз съм допускал
не една и не две грешки и съм
чул немалко от критиките, уп-
реците, които бяха отправени
към мен като председател на
НС.

Искам да поздравя новоиз-
браните членове на НС и на
ОПКК, да поздравя Мая Мано-
лова, председателя на Контрол-
ната комисия на партията, за

Край на разприте!
Време е да правим
политика
Заключително слово на
Сергей Станишев пред конгреса

доверието, което получиха от
делегатите. Моля ви, да се от-
несете към това не като пост,
позиция, трамплин за реализа-
ция на лични амбиции, а отно-
во като към отговорност. Защо-
то да бъдеш член на НС и на
Централната контролна коми-
сия на партията е огромна от-
говорност пред 150 000 хиляди
наши членове, които са ни дали
шанса, мандата да покажем, че
тяхното доверие ще бъде оп-
равдано.

Нека се постараем новият
НС да работи действително ди-
намично, съдържателно и да не
затъва, както се случваше с
предишния състав, в дребни
игри, сметки, задкулисни про-
цедури. Да правим политика!
Да правим политика - това
очакват хората от нас, нищо
друго. Да отговорим как те ще
живеят по-хубаво, как ще имат
работа, как ще имат доходи, за
да си плащат сметките, как ще
могат да помагат да своите
родители за тяхното лечение,
как ще дадат образование и
шанс в живота на своите деца
и най-вече - какъв проект пред-
лагаме ние на България.

За мен е изключително важ-
но това, че в дискусията про-
звуча много ясно и широко раз-
биране за нуждата от промяна
на политиката, защото ние в мо-
мента като страна, като държа-
ва се намираме на кръстопът.
Или ще продължим да се вла-
чим в коловоза на един модел,
който беше наложен в начало-
то на 90-те - българския пре-
ход с всичките му дефекти,
грозни страни и провали, или
ще се опитаме и ще генерира-
ме обществена енергия,  дис-
кусия за насочване към друг
модел, който може да върне на
България перспективата. Да
даде стимул, смисъл на хората
да живеят в нашата страна, а
не да бягат в чужбина. Това е
огромна задача. Направихме
само първите стъпки в тази по-
сока, но все пак много важни
стъпки, защото ясно прозвуча
разбирането, че наслагването

на световната, икономическа,
социална и политическа криза,
която е криза на модела, с де-
фектите на български преход,
неговото наследство и управле-
нието на ГЕРБ, като модел
създава чудовище. Създава
чудовище, в което хората не
могат да живеят достойно, в
което няма справедливост, в
което единствено парите и си-
лата са измерители на успеха,
те са и главният критерий за
всичко. Ние като социалисти не
можем да приемем този модел.
Това ясно прозвуча и ние има-
ме отговорността - и от опита
на България, и нашия собствен
опит, и от нашите грешки за
тези 23 години - да опитаме да
направим крачка отвъд този
модел.

Основните неща, които смя-
там да правя като председател
на НС, се опитах да формули-

рам и в политическия доклад.
Имаме действително добра ос-
нова - и като управленски про-
екти, и като решения, които взе
конгресът, особено документа
“Съвременната криза и Бълга-
рия утре” - нашият отговор.

На тази база трябва дейст-
вително незабавно след кон-
греса, освен традиционните
неща - структуриране на
ръководство, съвети, комисии
на НС - да се захванем на
работа с тези направления,
как да ги конкретизираме и
прецизираме. Защото общо е
усещането - аз съм правил
десетки, стотици срещи в пар-
тията - че имаме прекрасни
документи и не е вярно, че пи-
шем едва ли не едно и също и
се преписваме от 90-та годи-
на досега, те са много различ-
ни по съдържание, по акцен-
ти. Важното е да ги направим
разбираеми за хората и това
не е лесна задача, защото
цялото това многообразие на
управленски идеи и то много
смислени, трябва да ги сведем
до нещо хомогенно, което е
балансирано - икономически,
бюджетно, по съдържание. На
тази база следващата година,
максимум до изборите, да има-
ме конкретен план за първите
сто дни и програма за първа-
та година, които обаче да
стъпват на по-дългосрочна
визия. Защото нека бъдем че-
стни - 23 години инерция в
един коловоз не могат да
бъдат пречупени, преодолени
само за един мандат.

Първо, трябва да го кажем
ясно и не бива да обещаваме
чудеса изведнъж. Второ, от
гледна точка на нашата кон-
кретна дейност, трябва ведна-
га да преминем на изборна
вълна.

Другарки и другари, четири
месеца похабихме много енер-
гия вътре в себе си. Честно
казано, вчера като слушах ня-
кои от изказванията, в това
число при отводите - ние ако
бяхме толкова силни не само
на думи, ами и на действия, ако
толкова енергия хвърляхме сре-

щу нашия опонент, щяхме да
бъдем много по-успешни като
опозиция. Това е стар дефект,
може би слабост на БСП, на
левицата, не само в България.
Нека се постараем да го пре-
одолеем. Това означава бързо
сформиране на Национален
предизборен щаб, сформиране
на областни предизборни ща-
бове, реализиране на тази про-
грама за обучения, за която
споменах на нашия изборен
актив. Това означава местните
ни ръководства да започнат
веднага подготовката по под-
биране на подходящите хора за
обученията. Защото трябва да
се готвим за изборите и да не
изключваме тяхното ускорено
случване. Не е по нашите сили
да кажем кога ще бъдат, да го
прогнозираме.

Трето, много пъти говорим
за това дали излъчваме сила,
за това дали сме действена
партия, или сме клубове за
дискусии. Защото в нашия кръг
правим революции, гигантски
промени, но важното е какво
трябва да се случи в малките,
реални стъпки. Да, не сме пер-
фектни, далеч сме от перфект-
ното и организационното състо-
яние на партията е различно в
различните региони. Много е
различно - от община на общи-
на и трябва или да надгражда-
ме там, където имаме добра
основа и да разширяваме, да
санираме, да лекуваме там,
където има болни организации,
където има вътрешно разделе-
ние и сблъсъци, или където има
бездействие и слабости. И това
е отговорност и на национал-
ното ръководство.

И, разбира се, необходимо
е да показваме действеност.
Имаме две кампании, които са
пред нас. Те се случват. Едната
е за АЕЦ “Белене”. Аз приемам
някои критики, че вървим пре-
калено бавно със събирането
на подписите. Много добре раз-
бирам, че в последните две-три
седмици преди конгреса, при
този брой конференции не бе
възможно партията да хвърли

На стр. 27
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Преди 23 години българските граж-
дани решиха свободно да избират сво-
ите управници и представителни орга-
ни, които да изразяват техните инте-
реси.

През тези 23 години българските
граждани постоянно искат България да
бъде демократична, социална и право-
ва държава. Както е в Конституцията.

Днес има опасност българският на-
род да стане плячка на мними автори-
тети. Това е път за никъде. Зад завеса-
та на фалшив парламентаризъм и при-
казки за справедливост, у нас властва
диктатура!

Свободният избор се превръща в
зависим избор. Зависим социално, за-
висим икономически и финансово, за-
висим психически. Така се подменя
свободната воля на българина.

Отнемането на свободния избор е
отнемане на всякакъв избор.

Формирането на държавна власт с
нечестни избори е създаване на зави-
сима власт. Нищо друго.

сили и усилия натам, но са пра-
ви и тези, които казват, че това
ще бъде тест за нашата конди-
ция.

Другарки и другари, имаме
малко време - два месеца, еди-
ният от които е юли, да събе-
рем огромен брой подписи. Не
само ние, но най-вече е анга-
жимент на БСП. И това, между
другото, ще бъде много серио-
зен тест за състоянието и го-
товността на всяка местна
структура на партията, за това
имаме ли достъп до хората,
можем ли да ги убеждаваме за
каузи, които не са наши, те са
национални.

Втората е за младежката
безработица. Това е общоевро-
пейска кампания и аз много се
радвам, че едновременно със
стартирането й в Брюксел, тя
започна и във Видин. Благода-
ря ви - вие сте първенци не само
в България, но и в Европа.

Тази кампания не е просто
да обявим - ние сме против
младежката безработица. “Го-
ляма работа”, ще кажат млади-
те хора - “Какво предлагате?”
Днес стоят две конкретни пред-
ложения на европейско равни-
ще, които трябва да доведем до
младото поколение в България,
защото ситуацията е ужасява-
ща. 1/3 от младите хора са без
работа. Какво очакваме като
бъдеще? Проекти ще пишем,
но няма кой да ги реализира.
Няма да има кой да живее в
нашата страна и това, което ка-
зах вчера в десетте основни
приоритета, които смятам, че са
база в нашите политики - мла-
дежката политика, която тряб-
ва да е хоризонтална, да мина-
ва през работата на много ми-
нистерства и действително
трябва да е наш основен при-
оритет, ако ние като партия ис-
каме да имаме бъдеше и да
сме свързани с бъдещето на
България. Това е голяма отго-
ворност.

Само ще маркирам другите
приоритети, които посочих, и
които вие гласувахте. Данъчна
реформа - в това число преми-
наване от пропорционално към
прогресивно облагане. Обсъж-
дане на цялостна промяна на
здравния модел, който е абсо-
лютно задръстен в момента и
има разпад на системата. От-
мяна на пенсионната реформа
на ГЕРБ. Държавно участие в

инвестиционни проекти и оку-
ражаване на производствени
инвестиции, в това число с ви-
сокотехнологични компании.
Програма за възраждане на
земеделието и особено сери-
озна работа, нека го направим
този път, за кооперациите - те
имат значителен потенциал -
и икономически, и социален, и
политически. Ние сме в дълг.
Особено внимание към стиму-
лите за учение и за първо ра-
ботно място, програма за при-
оритетно развитие на науката
и висшето обра-
зование - държав-
ното висше обра-
зование, защото
сега има фокус
към частното. Ус-
корено въвежда-
не на електронни-
те публични услу-
ги и администра-
тивна реформа, но
истинска, а не
като тази, която
се имитира.
Насърчаване и
стимулиране на
предприятия и от-
криване на нови
работни места. И
ако е такава во-
лята на българ-
ския народ, чрез
референдума -
рестартиране на
проекта “Белене”.
Това са много се-
риозни ангажи-
менти и трябва
Н а ц и о н а л н и я т
съвет да ги разра-
боти много балан-
сирано, отговорно
и ефективно като
конкретика - как
да станат, за да
бъдат опората,
конструкцията на
нашата управлен-
ска програма.

Уважаеми дру-
гарки и другари,
ние показахме и
зрялост, и
мъдрост, като
висш форум на
партията. Смятам,
че не разочаро-
вахме десетките
хиляди социалис-
ти, които ни из-
пратиха тук, но
недейте да се за-
блуждавате - раз-

личията не сме ги изчистили,
напрежението все още витае
помежду ни. Защото това, кое-
то се случи в последните сед-
мици, нанесе рани, създаде
разделителни линии. Това ще
трябва да лекуваме.

Ние трябва да забравим раз-
менените и обиди, и обвинения,
защото, убеден съм, имаме от-
говорности, които са далеч-да-
леч над тях. Искам да кажа - не
на реваншизма, на реваншиз-
ма на “победителите” и на “по-
бедените”. Защото аз не виж-

дам победители и победени -
ние сме членове на една пар-
тия, на БСП - най-старата, най-
националната, най-социалната
партия. Това обаче не означа-
ва, че нещата ще тръгнат от
само себе си.

Искам да ви уверя, че като
председател на НС ще се по-
старая този дух на отговорност
и консолидация да се
прехвърли на НС. Конгресът ни
е към своя финал, той по съще-
ство свърши. Искам да призова
всички вас и всички членове на

От стр. 26
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П Р И З И В на 48-ия конгрес на БСП
към гражданите и техните организации, които са за честни избори,

към партиите, които наричат себе си демократични
Упорито се опитват да ни внушат,

че има власт, а законът няма стойност,
че гражданинът е без значение.

Сблъсъкът на идеи в медиите беше
заменен от търсене на медийна мани-
пулация и покорни купени медии.

Бруталност и посредственост погаз-
ват демократичните принципи. Основ-
ни права стават жертва на фалшиви
битки с миналото и с престъпността. И
на реални битки с различни социални
групи.

Управляващите от ГЕРБ знаят за-
лога на следващите избори. Спечел-
ването им не е само въпрос на поли-
тическо оцеляване. Те няма да се по-
свенят да подменят вота на избирате-
лите.

Ние - българските социалисти,
съзнаваме своята отговорност за га-
рантиране на честни и демократични
избори. Ето защо:

Ще инициираме законодателни
промени, защитаващи свободния и
честен вот;

Ще потърсим широко политическо

и гражданско съгласие с партиите по
законите, провеждането и контрола на
изборния процес;

Ще призовем кръг международни
наблюдатели за контрол;

Ще се противопоставим категорич-
но на нарушенията, фалшификациите
и манипулациите на изборите.

Нека заявим различията си, но да
сме заедно в отстояването на правото
на свободни и честни избори.

Настояваме за промени в из-
борното законодателство, за да
върнем правата на хората.

С общи усилия да противодейства-
ме на контролирания вот и на избор-
ните измами.

Уважаеми съграждани,
българи,
Ако искаме страната да се управ-

лява по обща воля - да участваме в
изборите, да изразим свободно нашия
глас. Да бъдем силни и решителни.

Няма място за безразличие и ма-
лодушие. Не се поддавайте на натиск

и не се поставяйте в зависимост. От
честния избор зависи животът ни и
животът на децата ни.

Не позволявайте да бъдат купени
гласът ви, съвестта ви, бъдещето ви.
Гласувайте свободно!

Призоваваме политическите пар-
тии:

Да върнем политиката към състеза-
нието на идеи и платформи!

Да върнем политиката в интерес на
гражданите - колкото по-бързо, толко-
ва по-добре! Колкото по-силно, толко-
ва по-добре!

Не допускайте да бъдете купени
като стока!

Нека всички, които милеем за
България, да направим така, че пред-
стоящите избори да се проведат по
волята на гражданите!

От нас зависи.

(Приет с решение на 48-ия
конгрес на БСП

19 и 20 май 2012 г.)

БСП - нека го продължим по
начина, по който го проведох-
ме, а не по начина, по който
стигнахме до него.

Отново искам да ви благо-
даря за вашето отношение.
Чака ни много работа и ако
досега в началото на конгреса
казах, че цяла България нас
гледа, оттук нататък ще ни гле-
да още по-внимателно. И нека
се постараем това, което каз-
ваме, да го превърнем в реал-
ни позиции и действия. Само
тогава ще ни повярват.
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1. Демократичната промяна в
България е неотложна.

Новите социални и политически ус-
ловия днес все по-категорично налагат
БСП да поеме отново отговорността си
като партия на промяната. Неотложна е
демократична промяна в управлението
на страната, промяна за излизане от
кризата, за възстановяване и развитие
на България като единна и национална,
демократична, социална и правова
държава съгласно Конституцията на
Република България.

Управлението на ГЕРБ със своята
антидемократична, антисоциална и ан-
тинационална политика изостря запла-
хите и рисковете пред страната. Разсло-
енията и неравенствата добиват безпре-
цедентни измерения и водят до разпад
на държавността, на социалните връзки
и деморализация на обществото. Нали-
це е процес на все по-голямо изключва-
не на цели социални слоеве. Налагат
се нови разделителни линии - полити-
чески, икономически, културни, етниче-
ски и териториални.

Управляващите провеждат открове-
на политика в интерес на едрия капи-
тал, популистка политика, която подко-
пава социалните основи на демокраци-
ята. Реалност са корпоративният и ма-
нипулираният вот, които правят избори-
те нечестни и недемократични. Грубо се
погазват основни конституционни пра-
ва и свободи на българските граждани.
ГЕРБ превърна Народното събрание в
безгласен гумен печат, “легитимиращ”
неговата авторитарна власт. Несигур-
ността за утрешния ден и насажданото
усещане за безалтернатив-
ност водят до апатия и не-
доверие към институциите,
към политиката и полити-
ците.

България се нуждае от
радикална промяна на об-
ществено-политическия
живот, на социалната и
икономическата политика,
от стриктно спазване на
конституционните норми и
демократичните принципи
и механизми.

Необходима е действе-
на БСП, която да стане
основен фактор за тази
демократична промяна в
името на България и
българските граждани.

2. БСП - с отговорност
за демократичната промя-
на.

БСП участва активно в
създаване на конституцион-
ните основи за развитие на
България като демократич-
на, социална и правова
държава. Но в годините на
прехода допуснахме слабо-
сти, грешки и отклонения от
заявената политика и наме-
рения, които ерозират до-
верието на гражданите към
алтернативата на левицата:

- отслабват позициите и
влиянието в селата и в по-
малките градове;

- недостатъчно е пред-
ставителството на партията сред младе-
жите и хората в активна възраст;

- позициите и посланията на парти-
ята не намират по-широка публична
подкрепа от водещи личности в обще-
ството.

Днес ни е необходим трезв, откро-
вен и реалистичен поглед към състоя-
нието и проблемите, пред които пар-
тията е изправена. Не можем да
премълчаваме, че се развиват нега-
тивни тенденции, които ограничават
позициите и влиянието на БСП в об-
ществото:

- задълбочават се промените във
възрастовата структура;

- налице са сепаративни тенденции
на общинско и регионално ниво в ре-
зултат на капсулиране на партийните
структури;

- ограничават се експертният потен-
циал, капацитетът и ресурсите на пар-
тията на различни нива;

Действена БСП - за
демократична промяна
Политическа резолюция на 48-ия конгрес на БСП

- допуска се заобикаляне и неспаз-
ване на уставни правила и норми на
партиен живот;

- продължава практиката на
прехвърляне на политически отговорно-
сти на по-горни равнища;

- нарушават се жизнените връзки и
отношения между ръководни структури
и членовете и симпатизантите на пар-
тията.

За да направим БСП по-действена,
по-ефективна и по-убедителна в поли-
тиката, трябва да подемем с нова реши-
телност промяната и обновлението.

Необходима ни е промяна в подхода
при изработването и провеждането на
политика, която:

- изразява непосредствено и после-
дователно интересите на хората на тру-
да, социално слабите и беззащитните
въз основа на единството между про-
грамни цели и намерения и реалната
политика;

- разширява диалога и взаимодейст-
вието с други партийни формации и
граждански структури в интерес на по-
стигане на национално съгласие за за-
щита на демокрацията и на правата на
хората;

- създава нова мотивация и по-широ-
ко участие на социалистите и гражда-
ните още в процеса на формиране на
политиката.

Необходима ни е предизборна плат-
форма, която мотивира разочарованите
избиратели, българските граждани,
върху които падна най-голямата тежест
на прехода и кризата.

Необходима ни е платформа, която

отговаря на очакванията за промяна в
политиката, която да е достатъчно
съдържателна, ясна и разбираема за
всеки български гражданин.

Необходими са ни идеи и политики
за днешния и утрешния ден, които да
отговорят на потребностите и стреме-
жите на хората за по-добър живот и по-
добро бъдеще.

3. Действена БСП - средства и ме-
ханизми за промяна и обновление.

Необходима ни е промяна в мотиви-
те за участие в партийната дейност и в
политическия процес. Пред големите
предизвикателства на времето и криза-
та, пред реалностите и опасностите за
демокрацията вследствие на това вред-
но за страната управление сме длъжни:

- да изведем и предложим кауза,
която да обединява, а не да разделя
нацията и обществото;

- да утвърждаваме политическия
морал като водещ в поведението и дей-

ствията на нашите представители в пуб-
личната власт;

- да отстояваме разбирането идей-
ните мотиви, а не стремежите към лич-
но облагодетелстване да бъдат опреде-
лящи за всеки, който се ангажира с
лявата политика;

- да създадем нов истински дневен
ред в дейността на ОПО, който съвпада
с проблемите на територията и на про-
фесионалната общност.

За да преодолеем кризата на поли-
тическото представителство, която се
задълбочава през последните години,
е необходимо:

- да издигаме кандидати, които из-
разяват и могат да отстояват демокра-
тичните ценности и социалните интере-
си на хората, заложени в политиката на
левицата;

- да утвърждаваме политически дей-
ци с авторитет, позиции и влияние в
обществото, доказали своя политичес-
ки морал и професионализъм;

- да развием системата за номини-
ране на кандидатите за публични
длъжности, за да не допуснем проявите
на псевдодемокрация;

- да изведем на ново равнище рабо-
тата за постигане на равнопоставеност
между половете и приемственост между
поколенията.

Необходимо е решително да проти-
водействаме на частните и корпоратив-
ните интереси, за да не допуснем опити
за дирижиране на обществено-полити-
ческия живот чрез влияние на извънпуб-
личните фактори и структури. Длъжни
сме да не допуснем:

- обвързването и провеждането на
политика, която противоречи на нашите
ценности и идентичност;

- налагането на кадрови решения
както във вътрешнопартиен план, така
и за публични длъжности, които не из-
разяват необходимото политическо
представителство;

- влияние върху изборния процес,
което подменя волята на избирателите;

- финансиране в нарушение на нор-
мативната уредба и политическия мо-
рал.

Трябва да насърчим промяната и
обновлението в партията. За целта е не-
обходимо:

- обновление и приемственост на
партийните ръководства на местно, ре-
гионално и национално ниво;

- приемът на нови членове да стане
осъзнат и постоянен, а не конюнктурен
и кампаниен процес;

- Младежкото и Женското обедине-

ние и Движението на ветераните да се
развиват като структури за влияние и
позиции в обществото, а не за вътреш-
нопартийна употреба;

- утвърждаване на откритостта и пуб-
личността при провеждане на партий-
ната политика в новата медийна среда;

- прилагане на нови механизми за
работа и комуникация в социалните
мрежи.

Трябва да продължим организацион-
ната реформа в партията, като:

- развиваме демократичните принци-
пи и процедури чрез утвърждаване на
вътрешнопартийни избори, референду-
ми и допитвания, които да станат воде-
щи и да се превърнат в постоянна прак-
тика;

- повишаваме равнището на контрол
по отношение на функциониране на
партийните органи и на взетите реше-
ния на всички равнища по вертикала и
хоризонтала;

- създадем федерации, обединения
и клубове на местно и национално ниво,
които могат да обединят и значително
да повишат нашия политически и про-
фесионален потенциал;

- прилагаме и развиваме статута на
съратниците и симпатизантите, за да
разширяваме позициите и влиянието на
партията.

Грубите нарушения на закона и мо-
рала при последните избори и свърза-
ните с тях опасности за демокрацията
изискват съсредоточаване на усилията
на БСП към провеждане на свободни и
честни избори. Връщането на доверие-
то на избирателите към алтернативата

на левицата се нуждае не
от манипулации, а от сво-
боден израз на волята на
гражданите. Това налага
БСП решително да засили
своята предизборна подго-
товка и участието си в из-
борния процес. За тази цел
е нужно:

- да формираме предиз-
борни структури, подчине-
ни на ефективността, а не
на политическата целесъо-
бразност;

- да наложим за наши
представители в изборните
структури членове и симпа-
тизанти, които няма да до-
пуснат нарушения в избор-
ния процес, противореча-
щи на закона;

- да разширим значи-
телно мрежата на преките
и активните участници в из-
борния процес - наблюда-
тели, застъпници, съмишле-
ници, симпатизанти;

- да повишим рязко ак-
тивността на партийните
органи и структури в избор-
ния процес;

- да подготвим, органи-
зираме и проведем предиз-
борна кампания на високо
политическо и професио-
нално ниво в съответствие
с новите условия и реално-
сти;

- да активизираме рабо-
тата в изборния ден като кулминация в
изборния процес, осигурявайки макси-
мална мотивация, ангажираност и кон-
трол.

БСП е носител на традиция, кауза и
воля да защити демокрацията. Това не
е тяснопартийна задача, а залог за
бъдещето на България.

Вграждаме тази съдбовна за стра-
ната задача като същностна страна на
политическата кауза, с която днес ка-
тегорично се ангажираме пред обще-
ството:

БЪЛГАРИЯ - НОВА
СОЦИАЛНА ДЪРЖАВА!

Да докажем, че сме партия на реши-
телните действия, на солидарността и
справедливостта в кризата, сила в де-
мократичната промяна!

(Приета с решение на
48-ия конгрес на БСП
19 и 20 май 2012 г.)
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На фокус

По-нататък пише, че нама-
лението в прогнозирания темп
на растеж с 1,8 процентни
пункта от есента на 2011 г. до
пролетта на 2012 г. се дължи
на “низходящите промени в
икономическите перспективи
на ЕС и техните ефекти върху
българската икономика чрез
търговския канал, а също и по-
ниското доверие, което влияе
върху инвестициите и потреб-
лението”. В това има частица
истина, но не е главната исти-
на. Влияние по търговския ка-
нал има, но то не поражда та-
кава съществена корекция.
Причината е в недостатъчната
прецизност на авторите на про-
гнозата. През есента на 2011 г.
беше ясно, че не може да се

Твърд бюджет - беден
народ и слаба държава
Тежко на тези, които слугуват
на борсови котировки, рейтингови
агенции и консервативни
брюкселски чиновници

П

Проф. Иван
АНГЕЛОВ,
член-кор.
на БАН

оследната прогноза
на Европейската ко-
мисия (ЕК) от 11 май
2012 г. съдържа и раз-
дел за България. Там

Свиването на строителния сектор се дължи на ограниченото вътрешно търсене,
рязкото намаление на държавните инвестиции и на орязаните капиталови разходи

на общините в името на по-ниския бюджетен дефицит

Източник: European Commission, European Economic Forecast,
May 2012, p. 59

Пояснение: Всички показатели са в % към предходната
година, с изключение на бюджетен баланс и държавен дълг,
които са в % към БВП, и безработицата - в % от икономи-
чески активното население

МАКРОИКОНОМИЧЕСКА
ПРОГНОЗА ЗА БЪЛГАРИЯ

обясняват, че слабият растеж
през 2010-2011 г. се дължи на
износа, “докато вътрешното
търсене остана стагниращо по-
ради дисбаланси в частния сек-
тор”. Освен че не е ясно за какви
дисбаланси става дума, това
твърдение не е вярно.

Главната причина за слабия
растеж е рестриктивната полити-
ка, която потиска вътрешното
търсене. По данни на статистика-
та за 2011 г. индивидуалното по-
требление на домакинствата е
59% от БВП, държавното потреб-
ление - 16%, бруто капиталооб-
разуването - 24%, и нетният екс-
порт - 1%. Очевидно е, че
вътрешното потребление създа-
ва БВП. Неговото потискане оз-
начава потискане на растежа. Не
виждам какви дисбаланси в част-
ния сектор ограничават вътреш-
ното потребление.

За някои най-важни макро-
икономически показатели през
последните две години и прогно-
зираните от ЕК за следващите
две години виж таблицата.

разчита на растеж през 2012 г.
Само Дянков очакваше 2,9%
растеж и ЕК - 2,3%. Г-н Прохаз-
ки настояваше за 2,3% дори в
началото на февруари 2012 г.
Моята прогноза от 16 ноември
2011 г. в ДУМА беше: “Спад на
БВП от 0,5 до 1,0% и в най-
добрия случай - нулев растеж.”
И тя ще се потвърди. Сега е
ясно, че не е възможен растеж
на БВП и на вътрешното по-
требление през 2013 г., но ЕК
го очаква. Тя пак греши.

След това четем: “Възстано-
вяването (на производството и
заетостта - б.а.) се затруднява
главно от слабостите на пазара
на труда, продължаващото на-
маляване на задлъжнялостта на
корпоративния сектор и свива-
нето на строителния сектор. При
съществуващата регионална
икономическа несигурност при-
токът на ПЧИ се стабилизира на
по-ниско ниво и не даде забе-
лежим тласък на растежа, за
разлика от предишното десети-
летие... Икономиката също пе-
чели от сравнително силните
публични финанси...” Тази част
на прогнозата гъмжи от неточ-
ности и погрешни оценки. Отно-
во се премълчава главната при-
чина - потиснатото вътрешно
домакинско, държавно и инвес-
тиционно търсене.

Главната слабост на пазара
на труда е рязкото увеличение
на безработните поради нама-
лената стопанска активност.
Това се признава няколко пара-
графа по-долу, където четем:
“Влиянието на кризата върху
заетостта беше силно и
продължително. Заетостта спад-

на кумулативно с 12% между
2009 и 2011 г., което е едно от
най-дълбоките в ЕС. Свиването
на заетостта се очаква да се
стабилизира през 2012 и 2013
г.” Странно е, ако в Брюксел има
такива очаквания! Тук виждаме
по-добре истината и очаквания-
та ни са обратни на брюксел-
ските анализатори.

Експертите на ЕК пишат, че
възстановяването се затруднява
от “продължаващото намалява-
не на задлъжнялостта на кор-
поративния сектор”. С това те
признават, че производството,
заетостта и доходите на хората
се жертват пред олтара на ми-
тичната финансова стабилност
(намаляването на дълга), вмес-
то да се търси разумен компро-

мис между тях. Човекът тук не
струва нищо. Ето това противо-
поставяне на финансовите и со-
циалните аспекти е пагубно за
развитието на Европа. То я вка-
ра в сегашната криза и я тика
все по-дълбоко в нея.

Споменават и за свиването
на строителния сектор. Но нали
и то се дължи на ограниченото
вътрешно търсене, рязкото на-
маление на държавните инвес-
тиции и на орязаните капита-
лови разходи на общините в
името на по-ниския бюджетен
дефицит. Вярно е, че сложната
ситуация в Гърция хвърля сянка
на недоверие върху страните в
нашия регион, но твърде пре-
силено е да се твърди, че “при-
токът на ПЧИ се стабилизира
на по-ниско ниво”. Няма стаби-
лизация, а тотален срив, който
се дължи както на неблагопри-
ятната ситуация в Европа, така
и на непривлекателността на
България. Ниските данъци не са
достатъчни за привличане на
чужди инвестиции, защото
всички други условия са отблъ-
скващи.

Записано е, че “икономика-
та печели от сравнително сил-
ните публични финанси”. Точно
обратното - силно рестриктив-
ната бюджетна политика огра-
ничава домакинското, държав-
ното и инвестиционното потреб-
ление. Замразените от три го-
дини пенсии на 2,2 млн. души и
на заплатите на около 400 хил.
души в държавния сектор; оряз-
ването на субсидиите за здра-
ве, образование, наука, инфра-
структура; неиздължаването на
правителството и общините към
бизнеса със стотици милиони
лева за извършени работи и
забавеното възстановяване на
ДДС в името на по-ниския бюд-
жетен дефицит затрудняват
допълнително излизането от
кризата. Икономиката само губи
от бруталната рестриктивна бю-
джетна политика. Жалко е, че
брюкселските чиновници не го
виждат!

Изненадва ме твърдението,
че “заедно с очакваното
възстановяване в ЕС през вто-
рата половина на 2012 г. ще се
подобрят възможностите за ек-

спортните сектори”. Всички се-
риозни анализатори по света и
в Европа твърдят, че не се
очаква оживление в ЕС през
втората половина на 2012 и
през 2013 г. Рецесията може
дори да се задълбочи при на-
растващата несигурност пора-
ди напрежението в Гърция и
проблемите на Испания, Пор-
тугалия, Италия, Унгария. На 19
май 2012 г. Пол Кругман пре-
дупреди, че на Европа предстои
да загуби едно десетилетие.
Допускат се и още по-черни
сценарии.

По-нататък четем: “Търсене-
то на домакинствата ще допри-
несе повече за растежа през
2013 г., особено след очаквана-
та стабилизация на пазара на
труда, а и домакинствата се
очаква да намалят сегашните си
предпазни спестявания”. И това
не е вярно. Няма основания да
се очаква повишение на потре-
бителското търсене при силно
ограничените доходи. Нито ста-
билизация на пазара на труда.
Обратно - безработицата ще
расте. При повишената неста-
билност в Европа чувството на
несигурност у гражданите за ут-
решния ден се засилва и ще
расте склонността към пестене
на бели пари за черни дни от
все по-скромните реални дохо-
ди.

В анализа се отбелязва, че
“даже при слабата заетост сред-
ните заплати продължават да
растат в резултат на структурни
промени в пазара на труда и
избелване на икономиката”.
Формулировката е толкова
обща, че не подсказва нищо. А
истината е следната: в Бълга-
рия стават странни неща. Едно-
временно намалява заетостта и
нараства средната заплата, при
намаляваща обща маса на за-
платите. Защото уволняват нис-
ко и средно квалифицирани ра-
ботници (с ниски и средни за-
плати) и остават по-квалифици-
раните с по-високи заплати, но
с по-малка обща маса на запла-
тите. Това личи и от намалени-
ето на дела на компенсациите
на наетите лица в БВП, който
през 2010 г. е бил 38,48%, а
през 2011 г. - 37,16%, при 50 и

повече процента в западноев-
ропейските страни. Тази късог-
леда политика затруднява
възпроизводството на работна-
та сила и ограничава потреби-
телското търсене.

Като чете частта за т.нар.
фискална консолидация, човек
може да се просълзи от възторг.
“Бюджетната дисциплина дове-
ла до по-нататъшно подобрение
на фискалната позиция в 2011 г.
По-добрите от очакваните ре-
зултати се дължат главно на по-
ниските капиталови разходи, за-
мразяването на пенсиите и за-
платите в държавния сектор за
три поредни години, намаление
на субсидиите... Бюджетът за
2012 г. предполага леко рест-
риктивна фискална позиция. Де-
фицитът на консолидирания бю-
джет се очаква да бъде подоб-
рен до 1,9% от БВП в 2012 и
1,7% в 2013 г.” И тази част е
пълна с неверни твърдения.
Странно е да хвалиш най-бед-
ната страна в ЕС, че намалява
капиталовите разходи и реал-
ните заплати, за да снижи бюд-
жетния дефицит по време на
криза! Това противоречи на
здравия разум.

Разбирам необходимостта от
разумни ограничения на бюд-
жетния дефицит и държавния
дълг, когато застрашават финан-
совата стабилност, както е в
Гърция. Не разбирам обаче
възторга на брюкселските чи-
новници от намаляването на бю-
джетния дефицит в България до
1,7% и по-ниско, при очакван
3,6% в ЕС за 2012 г., а също и
да насърчаваш поддържането
на държавен дълг около 16-18%
у нас, при очакван 86,2% в ЕС.
Това ни води към още по-голя-
ма стагнация, безработица и
бедност.

Прогнозата на ЕК за Бълга-
рия за 2012-2013 г. е повърхно-
стна и нереална. Особено за
растежа на БВП, за частното,
публичното и инвестиционното
потребление, приноса на нет-
ния експорт за растежа, ком-
пенсацията на заетите, бюджет-
ния дефицит и държавния дълг.
От такава формална, напудрена
и променяща се всеки месец
прогноза едва ли има полза!
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1. София, май
2002 г.

Папа Йоан-Павел
II: “Аз никога не съм
вярвал в “българска-
та следа”. Това беше
една инсинуация”.
Тези думи българ-
ският народ чакаше
повече от 20 години
след атентата на

Велислава
ДЪРЕВА

България - това е най-важното, което даде
на Русия кръщението.”

Тези думи са на акад. Дмитрий Лиха-
чов - самотният апостол на истината, са-
мотният кръстител в истината. Самотен
доскоро. Покръстването в истината ста-
ва бавно и продължава дълго.

7. А светилникът, що свети в мрака и
осветява пътя на “ония, които влизат”, е
мъченическата Българска православна
църква. Мнозина се почудиха, а други
се разгневиха, задето руският архипас-
тир дойде в България сега, а не подир
5-6 години, “прескочи” Грузия, Сърбия и
Румъния и “наруши” подредбата на
църквите според свещените диптиси.

Обяснението е явно за знаещите и
очевидно за виждащите: “Подобно на
верните и мъдри мироносици, Светата
Българска Църква - най-древната сред
славянските Църкви  - повече от хиляда
години води своя верен народ към Хри-
ста. Именно тази Църква изпрати в Ки-
евска Рус духовенство, монаси, книжни-
ци заедно с богослужебни книги, стана-
ли първите свещени текстове, с които
се запознава новопокръстения руски на-
род”, каза патриарх Кирил.

8. България е първата духовна, хрис-
тиянска крепост на славянския свят. Една
държава на духа с писменост, книжов-
ност и култура - универсални за всички
славяни; с литература - изумителна по
своята широта, откритост и щедрост към
света; с национално самосъзнание и по-
знание за своите длъжности в подредба-
та на историята, и с нравствената убеж-
деност за своята вселенска мисия; с
държавници - мъдри, просветени, просвет-
лени; с независима Църква и Патриарх.

Българската православна църква е не
само най-древната славянска църква. Тя е
сред първите пет най-древни църкви в
света: след Константинополската, Алексан-
дрийската, Антиохийската и Йерусалим-
ската. И преди Грузинската, Сръбската,
Руската, Румънската. Така е исторически.

Днес нашата църква е на девето мяс-
то. Заради “превратностите на съдбата”,
казват. В тази куха фраза кънтят и отекват
интереси, които нямат нищо общо с лю-
бовта към истината, нито към Бога. И този
екот не заглъхва цяло хилядолетие...

9. Кратко житие на Църквата и
Държавата:

855 г. - светите братя Кирил и Мето-
дий създават славянската писменост.

865 г. - България приема Правосла-
вието.

870 г. - Българската православна
църква е автономна.

917 г. - Българската православна
църква е автокефална (Грузинската е ав-
токефална от 1010 г., Сръбската - от 1246
г., Руската - от 1448 г.,  Румънската - от
1925 г.).

1018 г. - Византийско владичество.
Българската патриаршия е заличена
противоканонично. За 167 години.

1185 г. - българската държавност е
възстановена, автокефалността на
църквата и патриаршеското достойнство
- възвърнати.

ХIII-ХIV в. - един град е наречен “Тре-
ти Рим”. И това е Търновград, единстве-
на столица, останала вярна на Право-
славието.

1393 г. - турско робство. За втори път
държавата и църква са заличени, сул-
тански ферман овластява Цариградската
патриаршия да се разпорежда с право-
славните в пределите на Османската им-
перия, а обитателите на Фенер не смя-
тат това за брутално и противоканонич-
но, напротив. България е превърната в
тъмница, държавата на духа - в пленник.
България не можаха да изличат, държа-
вата на духа не можаха да погубят.

1860 г., Българският Великден - епи-
скоп Иларион Макариополски не споме-
нава името на цариградския патриарх.

1870 г. - учредена е Българската ек-
зархия  - точно хиляда години след раж-
дането на българската църква.

1872 г. - Цариградската патриаршия
незабавно наказва българската църква и
я обявява за схизматична. Понеже
загърбила своята душеспасителна мисия
заради народоспасителната. Как, прочее,
можеш да спасиш душата на един народ,
ако той е роб? Свободата не може нито
без Екзарх, нито без Караджата; нито без
Дякона, нито без Апостола. Тя, свободата,
е единна в своята същност и цялост.

Малко по-късно и току-що освободе-
ната българска държава ще бъде нака-
зана, задето е вече свободна и ще бъде
разпарчетосана на Берлинския конгрес.
За да не пречи на “установения ред” и
за удобство на великите сили.

1945 г., 19 февруари - една седмица
след Ялтенската конференция схизмата,
тази “аномалия в тялото на Св. Право-
славна църква...”, е свалена. На 22 фев-
руари  Вселенският патриарх издава спе-
циален “томос”: “Ние благославяме авто-
кефалното устройство и управление на
Св. Църква в България, като определяме
тя, наричана “Св. Православна Автоке-
фална Българска Църква” и бидейки от-
сега нататък призната наша духовна
сестра, да управлява и урежда своите
работи независимо и автокефално спо-
ред реда и суверенните права...”

1953 г., 10 май - възстановено е па-
триаршеското достойнство на БПЦ - 560
години след унищожаването на Църква-
та от Османската империя в съучастие с
Цариградската патриаршия...

Така Българската православна църква
“изгубва” своето историческо място и вече
“отброяват” нейното каноническо същест-

вуване с 560 години закъснение. Църквата
не е губила нищо. Откраднали са 560 го-
дини от нейния живот. От нашия живот. От
нашата история. Все едно, че не сме били.

Така “пресмятат” и живота на Бълга-
рия - от 1908 г. В небитието “изчезват”
1227 години. От нашия живот. От наша-
та история. Все едно, че не сме били.

10. Историята е наука. Политиката е
лицемерно, напудрено чудовище.

Работата на историята е да помни.
Работата на политиката (според нейни-
те си интереси и разбирания) е да обез-
личава историята и да я изличава, да я
осакатява, преправя и пренаписва, да я
доснажда и досъчинява, да я фалшифи-
цира и измисля.

Затова истината се движи бавно,
пристига късно и побеждава трудно.
Обикновено  - заради миг невнимание и
политическа разсеяност, или когато вне-
запна досада връхлети напудреното чу-
довище, или в пристъп на (не)обяснима
искреност, или като знак за бъдещо ко-
варство. И само в изключителни случаи
- заради самата истина.

11. Патриарх Кирил произнесе исти-
ната за Светите Равноапостолни Кирил
и Методий,  възвърна историческото
място на Църквата ни и възстанови под-
редбата на времето.

Защото без Словото няма цивилиза-
ция. Кирилицата е цивилизация. Право-
славието е цивилизация. Те са нашият
генетичен код. Това е нашата славянска,
всеправославна, кирилска държава на
духа. Една всецяла държава на държа-
вите и над тях. Тъй както Православието
е всецяло, и както православната църква
е всецяла, съборна, и в нея сме заедно
- и ние, които сме днес, и тези преди нас,
и тези след нас - във всичките дни...

Защото културата не е нещо второ-
степенно, нещо вторично, нещо непо-
требно. Тя е в основата на всичко. Нача-
лото на всичко. Културата е нашата
безсмъртност. Безкултурието е краят на
всичко. Гибел и безпаметност.

Защото ние сме деца на Словото, на
Буквите. Защото без език и без писме-
ност, без азбука и без църква, без зна-
ние и без вяра, няма народ, няма нация,
няма държава, няма история, няма мина-
ло, нито бъдеще, няма литература, кул-
тура, духовност, памет няма, ни знак във
времето, нас ни няма, ние не съществу-
ваме - ние заедно и всеки един от нас.

Защото Словото е нашата вековечност.
Защото - какво щяхме да бъдем без

Словото?
“Дните на човека са като трева; като

полски цвят - тъй цъфти той: понесе се над
него вятърът, и няма го, и мястото му вече
го не познава” (псалом 102: 15, 16)...

Това щяхме да бъдем без Словото -
суха трева, подхвърляна от ветровете...

площад “Свети Петър”.
2. София, април 2012 г.
Кирил, патриарх Московски и на цяла

Русия: “Нито една национална култура не
може да съществува без своя база, без
основа. За нас това е източноправослав-
ната култура. Ние приехме от вас култур-
но-генетичния код на братята Кирил и
Методий”. Тези думи българският народ
чакаше 1157 години след просияването
на кирилските писмена, 1147 след покръ-
стването на България, 1142 години след
раждането на Светата Българска право-
славна църква. А също - 1024 години след
покръстването на Киевска Рус...

3. И какво е общото между тези две
събития, ще попитате. Общото е истина-
та. Двама духовни водачи направиха
това, за което политиците нямат ни ку-
раж, ни почтеност.

4. Блаженият папа Йоан-Павел II
отхвърли една лъжа. Една лъжа, която
десетилетия тровеше българската държа-
ва, съсипваше нейното достойнство, позо-
реше нейното име и тегнеше върху пап-
ския престол. Тази лъжа беше изобличе-
на в две кратки изречения. “Защото няма
нищо скрито, което да се не открие, и
тайно, което да се не узнае” (Матей 10:26).

5. Светейшият патриарх Кирил потвърди
една истина. Една истина, неизречена и
непризнавана 11 века поради гордост и
величие. Тази истина най-сетне беше про-
изнесена. Империите също страдат от ком-
плекси. Докачливи са те, обидчиви и не
могат да допуснат мисълта (още по-малко
- да приемат факта), че някой е направил
нещо преди тях, за тях и главно - за света.

Комплексите правят великите уязви-
ми, големите - малки, силните - неискре-
ни. И несвободни. Истината не прави
никого по-слаб, нито по-малък, нито по-
малко значим. Тя въздига всекиго до мя-
стото, което му е отредено поради него-
вите собствени усилия и въпреки усили-
ята на неговите зложелатели. Тя е като
светило - ако я сриташ под миндера, ще
ти подпали къщата. Защото “никой, като
запали светило, не го туря под одър, а го
туря на светилник, за да виждат светли-
ната ония, които влизат” (Лука 8:16).

6. Светилото го запалиха свети Ки-
рил и свети Методий, свети Климент и
свети Наум, свети Горазд, свети Сава и
свети Ангеларий, и свети княз Борис I
Покръстител. Те не запалиха светилото
само за тях си, само на тях да им свети,
не го скриха от другите славяни, не го
затвориха за света, а дадоха го на све-
та, на всички човеци и народи, и напра-
виха тъй, че всички да виждат светлина-
та, и да вървят към нея, и да влезнат в
нея, и да бъдат част от нея, и да я ум-
ножават. Тази светлина, която “в мрака
свети, и мракът я не обзе” (Йоан 1:5).

“Следвайки думите на нашия Господ
Иисус Христос - “Идете, научете всички
народи” - светите Кирил и Методий се
трудеха неуморно, за да получат наши-
те предци достъп на роден език до жи-
вителния извор, до непресъхващата
съкровищница на мъдростта - словото
Божие...”, каза патриарх Кирил.

Така говори духовникът.
А така говори ученият: “Кирил и Мето-

дий съзнаваха, че техният труд ще при-
надлежи на цялото човечество. Те пред-
видиха значението на своето дело за
бъдещето. В това е тяхното поразително
величие... На основата на българския език
те създадоха азбука и великолепен, тънък
литературен език, способен да изразява
най-сложните идеи. България даде на из-
точните славяни висшия слой на езика,
“полюса на духовността”, който им дава
нравствена сила и способност да възви-
сяват мисълта, понятията, представите,
емоциите... Културата няма начална дата.
Но началото на руската култура без
съмнение е 988 г. (покръстването на Ру-
сия). Писмеността, която ни бе дадена от

Íèå, äåöàòà íà ÑëîâîòîÍèå, äåöàòà íà ÑëîâîòîÍèå, äåöàòà íà ÑëîâîòîÍèå, äåöàòà íà ÑëîâîòîÍèå, äåöàòà íà ÑëîâîòîÍèå, äåöàòà íà Ñëîâîòî

И тъй, идете и научете всички народи

Покръстването. Манасиева хроника, ХIV в.
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Позиция Животописи

Тодор КОРУЕВ

рез девет земи в десе-
та - казано е в народ-
ните приказки. Десет
са и божите заповеди.

Десет са и съветите на Петко
Р. Славейков към журналята
и списователите.

Първият съвет е: “Да сте
кратки, защото е векът на те-
леграфите и стенографите.” А
какво да речем “ние с гайдите”
днес, като така са ни натисна-
ли телевизията и интернет, “пи-
сменият печат” се е предал,
дъх не можем да си поемем. “Краткостта е сестра на
таланта” - казал го е Чехов и го е доказал.

 Вторият гласи: “Да сте определени, сиреч да
не описувате един предмет, без да го посочите,
че е той този.” Случвало се е всекиму да чете и
да се чуди и се мае - целта на вестника дали е да
информира или да дезинформира читателя. Ста-
нахме факири да подменяме акцента, да отпра-
щаме вниманието в глух коловоз, да олекотяваме
сериозното, да го обрамчваме в клюка, да разду-
ваме незначителни факти. Днешните писачи по
вестниците наистина “са определени”, но не към
читателите,  а само към тия, които им плащат.

Третият е искането “да излагате събитията бе-
зизкуствено и безпристрастно”. Главният господ
на днешното вестникарство е copy paste, затуй
бъка от “компютърно грамотни неграмотници (из-
раз на Сашо Ангелов) и мързеливи репортери.
Пък и защо ли ще се хабят по събития, тъй като
не е важно дали една информация е вярна или
невярна, дали описаната личност е такава, каква-
то е представена, дали важността, която се при-
дава на събитието, е заслужена. Друго движи
перото - да се подложи на издателя или тия, ко-
ито стоят зад гърба му. И братята врабци и цанцу-
гери, както нарича Ботев журналистите, се про-
дават вярно не за паница леща, за много повеч-
ко, но и това не си струва.

“Да отбягвате от предисловието и да се вглъбя-
вате отведнъж в предметът, както добрий плувец
в студената вода” - е четвъртият съвет, който, както
и да го гледаме, подсказва, че дядо Петко Сла-
вейков хич не ще да е някаква дремуцащ дядка,
като е прогнозирал век преди нас днешния под-
ход към информацията - първом се съобщава глав-
ното, основното, после подробностите,  сиреч
“вглъбяваме се отведнъж в предметът”, няма уво-
ди, няма предисловия, плувецът се хвърля във
студената вода (понякога може да е гореща спо-
ред събитието).

Петата препоръка на П.Р.Славейков е: “Когато
пишете някоя фраза, която имате за изключител-
но добра, теглете под нея пръчка. Извънредното
явление привлича вниманието на всички.” Вижда-
те ли, пустият му дядо Петко още тогава е оценил
ефекта върху публиката на графичните акценти и
оформлението.

 Шестият съвет е формулиран така: “Да бъдете
кратки, сиреч се уверявате по напред, че наисти-
на имате в ума си някоя идея и тогаз да я изла-
гате в късо.” Ще добавя само законът на Стефан
Продев, който гласи: “Кратко, ясно, точно и смело!
Нищо повече и нищо по-малко!”

 Седмият съвет сякаш е продължение на шес-
тия: “Когато статиите или изложенията са ви
пълни, отсечете от тях всяко излишно говорение;
защото не е многото хубавото, но в хубавото
многото!” Още в първия брой на “Дума” на 4 ап-
рил 1990 г. обещахме да се преборим с дългите
статии. Тая битка до днес продължава, всички, от
които зависи, са убедени, че е справедлива, за-
щото и читателите искат това, но войната “да се
излагаме в късо” кой знае защо се проточи и
няма още подписано примирие, камо ли  пълна и
безусловна капитулация.

“Да правите периодите си къси, лаконизмът е
езикът на господарите и на големите мъже” - така
гласи осмото правило на дядо Славейков. Кой ли
не е разсъждавал за стила: той е “втора природа
на мисълта”, той е “забравяне на всички стилове”,
той е “дело на темперамента”, той е “като носа:
два еднакви няма”, в края на краищата “стилът -
това е човекът”.

 Деветият съвет е “Да отбягвате от всякой език
накамарен, претоварен и препълнен. Най-простий
е най-добър.” Ще добавя думите на Достоевски:
“Езикът - това е народът”. Иво Андрич ни учи да
внимаваме с думите си, те не са краткотрайни
като звука, който ги произнася. “А с течение на
времето те често оживяват и само срамни рани
парят и тровят живота.”

“Да пишете така, щото лесно да се прочита.
Йерографическият език е самият, който е наме-
рил верни читатели” - така завършват съветите на
П.Р.Славейков към журналята и списователите.

П.Р. Славейков е в правото си да ги съветва,
вътре е в занаята - списвал е много вестници.
Разказват как  новоизлюпен талант го посетил в
редакцията на “Македония” в Цариград: “Г-н Сла-
вейков, нося едно мое писание, което ще ви замо-
ля да поместите в газетата си”. И добавил: “Само
недейте пипа думите!” Редакторът му отвърнал:
“Млади момко, знайте от мен - на този свят само
лайното не се пипа!” Ето ви още един съвет.

П

деята се основава на
историческото минало,
може да се реализира
в настоящето и ще даде
своите плодове в бъде-

СъветитеСъветитеСъветитеСъветитеСъветитеХълмът на
българската
святост*
„Света гора”
винаги е пазил
Сърцето и Душата
на България

Проф. Пламен ЛЕГКОСТУП
ректор на ВТУ
“Св. св. Кирил и Методий”

* Идеята бе споделена на Осмата
световна среща на българските

медии в Букурещ (16-20 май т. г.)

от огромно значение не само за
Велико Търново, но и за Бълга-
рия. От подобна находка директ-
но могат да се черпят значими и
устойчиви във времето дивиденти
и аргументи за духовната прием-
ственост на ВТУ от един от най-
значимите книжовни, културни и
научни центрове в Югоизточна
Европа през средните векове.

 Обявяване на Национален
конкурс за изготвяне на проект за
символ “Света гора”. Смисълът на
конкурса е да ангажират най-до-
брите български архитекти, про-
ектанти, скулптори в изготвянето
на проект за знак или паметник,
който да бъде поставен на хълма
и да символизира силата, значи-
мостта, ролята на книжнината,
науката, духовността, образовани-
ето и науката в многовековната и
често драматична история на
българския народ!

Ако такъв проект бъде реали-
зиран, ако предлаганият памет-
ник бъде разположен на видимо
място, осветен през цялата нощ,
той по съвсем естествен начин ще
се превърне не просто в една от
ключовите забележителности, по
които Велико Търново ще бъде
идентифициран в публичното про-
странство. Той би станал не само
една от ключовите атракции на
града, но и източник на гордост,
надежда и упование за всички
граждани на Велико Търново и
България, едно естетически
издържано потвърждение на мяс-
тото на старата българска столи-
ца в нашата национална памет.
“Света гора” още във времето на
патриарх Евтимий свято е пазела
Сърцето и Душата на България,
въпреки превратностите на време-
то и историята.

Възможности за социализация
и интегриране на “Света гора” в
националните приоритети за раз-
витие на културата и туризма:

От много години “Света гора”
се е превърнала в своеобразен
“анклав” на различни прояви, ор-
ганизирани най-често от “нефор-
мални” общности и групи: “Джу-
лай морнинг”, фестивали на тех-
но- и рок музика, събирания на
рокери, пикници на семейства и
гости на старата столица и т.н.
Същевременно тук могат всеки
ден да бъдат срещнати спортува-
щи хора от всички възрасти, тя е
любимо място за разходка и т.н.
Всичко това ни кара да мислим,
че с партньорството на общински-
те власти и институции в град
Велико Търново, на държавата и
други организации, фондации и
фирми, вкл. на други български и
чужди университети (СУ, Спортна

академия и т.н.) биха могли срав-
нително бързо да бъдат осъщест-
вени следните по-важни дейнос-
ти:

 Панорамни площадки - мяс-
тото, откъдето най-добре се виж-
дат града, Царевец и Трапезица

 Модернизация на парковата
среда и създаване на ботаничес-
ка градина

 Изграждане на летен театър
(“открита сцена”) за различни
културни прояви (концерти, фес-
тивали, летни училища по изкуст-
вата и т.н.)

 Изложбена площ за тради-
ционно и модерно българско и
чуждестранно изкуство

 Велоалеи и други спортни
съоръжения и площадки, преди
всичко за непрофесионален
спорт, без да се влиза в конфликт
с природната среда

Лансирането на идеята за про-
учване, облагородяване и устрой-
ване на хълма “Света гора” ще
спечели изключително много по-
зитиви, защото ще бъде диамант
в короната на трите хълма, ще на-
прави града цялостен и завършен,
ще даде ентусиазъм и още едно
значимо основание за гордост и
самочувствие на всички гражда-
ни на Велико Търново и на всич-
ки българи, ще потвърди уникал-
ната роля на старата столица на
най-българския град!

Тази идея може да се
превърне в част от идеята “Вели-
ко Търново - пантеон на българ-
ската държавност”, “Велико Търно-
во - духовна столица на Бълга-
рия”, като бъде създадена “Алея
на българските царе и патриар-
си”, започваща от скалния нос
“Боруна” и паметника на Асенев-
ци, преминаваща покрай Художе-
ствената галерия и ВТУ, до върха
на хълма “Света гора”, като “се
спусне” по стъпалата обратно.

Проектът ще спечели уважени-
ето на всички, които смятат, че
Велико Търново и България заслу-
жават да имат своята “Света гора”
- още един източник на законно-
то ни самочувствие на народ, кой-
то има значим принос в изграж-
дане на общото европейско ду-
ховно пространство, на общото
европейско културно-историческо
наследство!

От 27 септември т.г. ВТУ навли-
за в своята 50-годишнина. След-
ващата - 2013, година е юбилейна
за университета. Едно от първите
събития, свързани с нея, още през
есента на тази година е да се ини-
циира кръгла маса, на която про-
фесионалистите - историци, архе-
олози, архитекти и общественици,
ще обсъдят тази идея.

И
щето.

Академичната общност на Ве-
ликотърновския университет “Св.
св. Кирил и Методий” като цяло, в
частност неговото ръководство и
настоятелството на университета,
смятат, че е дошло времето за
обявяване в националното пуб-
лично пространство на идеята за
разработване на цялостна кон-
цепция за превръщането на хълма
“Света гора” в пространство, кое-
то символизира, осмисля и показ-
ва вековните традиции и приемст-
веност в духовността, книжнината
и образованието.

Разработването на “темата” и
“терена” “Света гора” е очаквано
отдавна, тъй като това е прост-
ранството, в което през средните
векове е работила Търновската
книжовна школа, място, свързано
с бележити личности, с духовни
водачи и светци като патриарх
Евтимий Търновски и многоброй-
ните му сподвижници и ученици
(Киприан, Григорий Цамблак, Еф-
рем и др.), олицетворяващи
българското културно и духовно
излъчване в християнска Европа.

“Света гора” е един от ембле-
матичните хълмове на Търново,
който обаче, поне до момента, за
разлика от Царевец и Трапезица,
не е проучен археологически, не
е социализиран, независимо от
своите несъмнени природни даде-
ности. Идеята хълмът да бъде про-
учен, облагороден, социализиран
и превърнат в един от символите
на българската духовност е при-
ветствана както от широки обще-
ствени слоеве във Велико Търно-
во и България, така и от акаде-
мичната общност - историци, ар-
хеолози, филолози, художници,
скулптори, и от най-широк кръг от
ценители на българската история
и природа.

Възможни идеи за партньор-
ство:

 Изготвяне на комплексен про-
ект за заснемане, проучване и
комплексно осмисляне и проекти-
ране на цялостното пространство.

 Проектиране, планиране и
организиране на археологически
разкопки и проучвания на терена.
Разкриването на останките от
средновековния манастир, в кой-
то е развивала дейността си
Търновската книжовна школа, е
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Както е известно, през Рус-
ко-турската  освободителна вой-
на 1877-1878 г. в резултат на
дипломатически преговори, ди-
визията на генерал Сергей Бе-
локопитов на 6/18 юли 1878 г.
без бойни действия влиза в Шу-
мен и възвестява неговата сво-
бода. Това е “важна победа,
удържана без проливане на
кръв”, както още тогава я нарича
военният министър на Русия,
генерал-адютант Милютин.

На 20 октомври 1878 г. от
името на генерал Белокопитов
при Варненския и Преславски
митрополит Симеон пристига
делегация, която му носи скъп
подарък - икона с образите на
светите братя Методий и Кирил

“Словото е Бог и Бог
е словото”! Повече от две
хиляди години тази биб-
лейска истина свети като
чисто злато! Древните
хора са прозрели силата
и важността на словото.
Но днес нашите управни-
ци смятат, че словото,
езикът не са толкова
важни и не приемат за-
кона за езика, бавят се.
А родният ни език “ским-
ти” като изхвърлено коте
зад вратата - изоставено,
неугледно, мръсно, непо-
чистено, неизкъпано, не-
обгрижвано...

Думите! С тях ние си
общуваме, разбираме се,
караме се, обичаме се.

За пореден път фирма “Рефан” и знаменити
личности подкрепиха форум за деца аутисти.
Управителят на козметичния гигант “Рефан”
Ангел Попов преди месец дари 1000 книги на
Дома в Драгалевци за деца, лишени от роди-
телски грижи, а сега за трети пореден път
подкрепи Фондация “Стъпка за невидимите
деца на България”. Благодарение на неговото
съдействие се провежда международна обучи-
телна конференция с участието на специалис-
ти, представители на министерства и редица
държавни институции. “Изказвам огромни
благодарности към “Рефан” и лично към Ангел
Попов, за подркепата през годините, за да се
стигне до реализацията на тази толкова важна
конференция - първия семинар по приложен
поведенчески анализ. Отново изключително с
подкрепата на “Рефан” проведохме на 30
април 2011 г. в НДК и кръгла маса на високо
ниво”, изказа благодарността си Владислава

„РЕФАН” ПОДКРЕПИ
ДЕЦА, ЛИШЕНИ
ОТ РОДИТЕЛСКИ
ГРИЖИ И ТАКИВА
С УВРЕЖДАНИЯ

Ангел Попов заедно с кмета
Йорданка Фандъкова в Дома в

Драгалевци, където управителят на
“Рефан” даде старт на кампания

“Книгата в ръцете на децата”

Цолова от
фондацията.
Три дни се
обсъждаха
терапевтич-
ни подходи
и европей-
ски законо-
дателни
практики,
подпомага-
щи лицата
от аутистич-
ния спектър,
от специали-
сти и
държавници,
като инициа-
тивата бе
подкрепена
и от светски
персони
като Ники
Кънчев,
Дидо от
Д2 и Део.

Èêîíàòà
Образите на светите братя първоучители -
документ и символ за освобождението на Шумен

Димо ДИМОВ,
полковник от запаса

(с размери 54/40/3.5 см). По-
даръкът е придружен с писмо, в
което Белокопитов завещава:
“Иконата да бъде осветена и се
съхранява в черквата “Възнесе-
ние Господне” в Шумен за веч-
ното възпоменание на датата 6
юлий 1878 г.” А към долния й
край е прикована неръждаема
пластинка с надпис:

 “Тази икона посвещава за
споменъ на Церквата Вознесе-
ние Господне Сергiй Ди-
митрiевичь Белокопитовъ - На-
чалникътъ на втората пехотна
Дивизiя, която влезе въ Шуменъ
на 6-и Юлiй 1878 г.”

Чрез този надпис и писмото
иконата се превръща в един-
единствен, оригинален вещест-
вен и писмен паметник, документ
и символ за влизането на руски-
те войски в Шумен и неговото
освобождение  от турско иго на
6 юлий 1878 г.

В България тя е най-старата
икона на светите братя от Осво-
бождението, връстник на свобо-
дата, която изпълнява голямата
мисия -завет към  шуменци да
продължат и развиват делото на
Методий и Кирил, да пазят
единството между славянските
народи, както и  дружбата меж-
ду народите на България и Ру-
сия.

Шуменци не забравят пове-
лята на генерал Белокопитов.
Пример за това е инициатива на
местната интелигенция и реше-
нието на общинската власт -
майстори - шивачи и художници,
изработват “Възпоменателно
знаме”, посветено на първата
годишнина от Освобождението -
6 юли 1879 г. То било ушито от
двоен копринен плат, с морав

цвят, заобиколен от четирите
страни със шнур, с размери 173/
141 см. Лицевата страна е рису-
вана със златен бронз. В среда-
та е поставен българският
държавен герб, заобиколен с
текст, написан с алени ръкопис-
ни букви: “За въспоминанiе вли-
занieто на руските войски въ
градъ Шумень-6-и юлiй 1878 г.

 В ъглите е поставен вен-
зелът на княз Александър I, за-
обиколен от лавров венец. На

обратната страна в средата от-
ново е поставен княжеският вен-
зел, но в по-голям формат, за-
обиколен с лавров венец,
завършващ в горния край с ко-
рона, а отдолу - с лента. Цялата
страна е заобиколена с надпис
от църковнославянска калигра-
фия: “Съ нами богъ. Разумейте
язиыцы и покоряитесiя iако съ
нами богъ”. В ъглите личат осмо-
екончни кръстове.

  Шуменските граждани по-
даряват това знаме на първото
военно поделение, създадено в
Шумен след Освобождението -
19-а пеша Шуменска дружинка,
което е нейният почетен флаг до
1881 г. Същото сега се съхраня-
ва в Националния Военноисто-
рически музей в София.

  Днес, по решение на ръко-
водните органи на Шуменската
община и настоятелството на
църквата Възнесение Господне”,
от 2008 г. насам, всяка година в
Деня на Шумен - 11 май, който е
и църковен празник за Методий
и Кирил, както и на годишнини-
те от Освобождението на града
- 6-18 юли, в тържествено Ли-
тийно шествие иконата се изна-
ся на показ сред шуменци. Така
Денят на Освобождението на
Шумен става все по-популярен,
а великото делото на Кирила и
Методия - все по-велико. В това
се състои и Заветът, оставен ни
чрез иконата, подарена от рус-
ките освободители, автори на
който са двамата знаменити
мъже на Русия и на България:
генерал Белокопитов и  митро-
полит Симеон.

Иконата

Литийно шествие с иконата

Ген. С.Д. Белокопитов

Надпис върху иконата

¡˙‰ÂÚÂ ÔÂ·Î‡„ÓÒÎÓ‚ÂÌË...
Петра ТАШЕВА

Те са нашето важно
средство, нашето словес-
но оръжие. Колкото по-
богат ни е наборът от
думи, толкова по-лесно и
по-добре стигаме до ду-
шите си човешки. Езикът
ни е нашето народно,
нашето най-важно, най-
голямо, нашето велико
богатство! С хилядолетия
събирано, кътано, кипре-
но, лъскано. Бива ли сега
да го подритваме, да го
мъчим, да го изтезава-
ме? Защото точно това се
прави днес. Мъчат се
деца и възрастни, които
са чели, но не са доче-
ли, учили са, но не са
доучили и сега имат в
душите си нищожно ко-
личество от думи. С тях

те не могат да се изразя-
ват правилно, красиво и
убедително. Затова се и
заплитат в едни и същи
думи, затова остават не-
разбрани. Така измъчват
себе си, измъчват слуша-
телите си, но най-вече
измъчват милия ни роден
език. Езикът ни свещен,
езикът на нашите деди,
чийто празник е в най-
цъфналия майски ден - 24
май!

 Преди да обкичим с
цветя, с венци ликовете
на светите братя Кирил и
Методий, които ни дадо-
ха писменост, нека да си
дадем сметка колко сме
виновни пред тях. Винов-
ни сме, че не се грижим
достатъчно за езика ни,

че не продължаваме с
чест и достойнство дело-
то им свещено. Преди
нашия поклон към първо-
учителите, нека да си
обещаем, че ще браним,
ще съхраняваме езика си
български, ще го изуча-
ваме, ще го обичаме, ще
го пазим от досегателст-
ва. Той заслужава това!
Той ни е запазил като
народ, като нация! Ние
сме му длъжници!

 И днес свято и съвре-
менно звучат  думите на
Стоян Михайловски, от-
правени към цял народ
български:

С книжовността,
таз сила нова,

съдбините си ти
поднови!
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нес ще превали отново на много места в
Западна и Централна България. Повече
слънце ще има в сутрешните часове и над
Източна България. Максимални температури

- между 18° и 23°. Атмосферното налягане бавно ще
се повишава, но ще е по-ниско от средното за май.
В планините облачността ще е по-често значителна
и ще превалява дъжд, над 2500 м и сняг. Вятърът
ще е предимно от запад и ще отслабне до умерен.
Максималната температура на 1200 метра ще бъде
12°, на 2000 метра - около 6°. По Черноморието
облачността ще е променлива, по-значителна в сле-
добедните часове. На места ще превали, възможно
е да прегърми. Максимални температури - 20-23°.
Температурата на морската вода е 19°. Вълнението
на морето ще бъде 1-2 бала.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1,53398

GBP
2,42208

CHF
1,62837

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ
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развива купесто-дъждовна облачност, ще имаразвива купесто-дъждовна облачност, ще имаразвива купесто-дъждовна облачност, ще имаразвива купесто-дъждовна облачност, ще имаразвива купесто-дъждовна облачност, ще има
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ÏËÒÎËÚÂ ‚Ë Ò‡

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
¬˙ÁÏÓÊÌÓ Â ‰‡
ÔÂÍ‡‡ÚÂ ‰ÂÌˇ ÒË
ÔÓ‚Â˜Â ÓÚ ÔÂ-
Í‡ÒÌÓ. √ÓÎÂÏË

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
¬ ·ËÁÌÂÒ‡ ÒÚÂ
Ô˙‚ÂÌˆË. ÃÓÊÂ-
ÚÂ ‰‡ ÒË ÔÓÁ‚ÓÎË-
ÚÂ ‰‡ ÔÓ„ÎÂÁËÚÂ

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
¡ËıÚÂ ÏÓ„ÎË ‰‡
Ô ˙ Ú Û ‚ ‡ Ú Â .  ¿ Í Ó
ËÒÍ‡ÚÂ ‰‡ ÒÚÂ ‚
ÓÚÎË˜ÌË ÔÓÁË-

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
»Ï‡ÚÂ ÌÂ Ï‡ÎÍË
¯‡ÌÒÓ‚Â Á‡ Á‡-
·Ó„‡Úˇ‚‡ÌÂ. ÕÓ
ÌÂ Ë ÓÚ ı‡Á‡Ú.

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

“Ó‚‡ ÌˇÏ‡ ‰‡ Â ‚˙‚ ‚‡¯‡
‚Â‰‡.

Á‡‡‰Ë ˜ÛÊ‰Ë „ÂıÓ‚Â. ’Û·‡‚Ë
‚ÂÒÚË.

ıÓ‡, Ì‡ ÍÓËÚÓ ‰˙ÊËÚÂ.
œ‡Ë.

ıÓ‡, Ì‡ ÍÓËÚÓ ÒÚÂ ËÏ‡ÎË ÔÂ-
Í‡ÎÂÌÓ „ÓÎˇÏÓ ‰Ó‚ÂËÂ.

‰‡ÎÂ˜ ÓÚ ‚ÒÂÍË‰ÌÂ‚ÌËÚÂ
Á‡‰˙ÎÊÂÌËˇ.

¯‡ÌÒÓ‚Â Á‡ Î˛·Ó‚Ì‡ ÒÂ˘‡,
ÍÓˇÚÓ ÌÂ Ó˜‡Í‚‡ÚÂ.

‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ, ‡ÍÓ ÔÓˇ‚ˇÚ ËÒ-
ÍÂÌÓÒÚ.

‡ÚÂ Ò Ë‰ÂËÚÂ ÒË ÓÚÎË˜ÌÓ Ì‡
Ô‡Á‡‡.

ÒÍ˙ÔÓÚÓ ÒË Ò˙˘ÂÒÚ‚Ó.
 ˙ÒÏÂÚ.

¬ÒË˜ÍÓ Úˇ·‚‡ ‰‡ Â ˜ËÒÚÓ
ÔÂ‰ Á‡ÍÓÌ‡.

ˆËË Ò Ô‡ÚÌ¸Ó‡. »ÁÌÂ-
Ì‡‰‡.

¬ŒƒŒÀ≈…
ÃÓÊÂ ‰‡ ÔÓÒÂÚËÚÂ
ÌˇÍÓÂ ÏˇÒÚÓ, ÍÓÂÚÓ
ÌÂ ÒÚÂ ÔÓÒÂ˘‡‚‡ÎË
ÓÚ‰‡‚Ì‡. ¬ÂÓˇÚÌÓ

˘Â ÔÓÔ‡‰ÌÂÚÂ Ì‡ ÏËÒÚË˜ÌÓ
Ò˙˘ÂÒÚ‚Ó.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
- ÒÛÚÂ¯ÂÌ ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ
·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

Ò  ÛÎÚÛ‡- ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÍÛÎÚÛ‡

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ ÓÚ·ÎËÁÓ -

Ï‡„‡ÁËÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È- ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡
12.55 ÕÂ‰ÂÎˇ ı 3/Ô/- ÌÂ‰ÂÎÌÓ ÚÓÍ
13.40 ƒÌÂÒ Ë ÛÚÂ
14.05 »Ì‰Ëˇ - Î˛·Ó‚Ì‡ ËÒÚÓËˇ -

Ú‚ ÙËÎÏ /125 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
15.05 —ÂÌ “ÓÔÂ - /112 ÂÔ./Ô/
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚ ÙËÎÏ

/2984 ÂÔËÁÓ‰/
17.05 ¬ ˜‡Ò ÎË ÒË: ÃÓÂÚÓ Û˜ËÎË-

˘Â/Ô/
17.25 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
17.30 —ÚÛ‰ËÓ ì‘ÛÚ·ÓÎî
17.45 ‘ÛÚ·ÓÎ: ìÀÛ‰Ó„ÓÂˆî - ÷— ¿,

ÒÂ˘‡ ÓÚ Ô˙‚ÂÌÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡
ì¿îœ‘√ - ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
ÓÚ –‡Á„‡‰

19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ÷ÂÂÏÓÌËˇ ÔÓ ‚˙˜‚‡ÌÂ Ì‡

„Ó‰Ë¯ÌËÚÂ Ì‡„‡‰Ë Á‡ ÚÂ‡-
Ú‡ÎÌÓ ËÁÍÛÒÚ‚Ó ì¿ÒÍÂÂ
2012î - ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
ÓÚ ÚÂ‡Ú˙ ì¡˙Î„‡ÒÍ‡ ‡ÏËˇî

22.40 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡- Û·ËÍ‡

Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Òî
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ

‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ Ò ‚Ó‰Â˘ ƒÂ-
ÌËÒ –ËÁÓ‚

00.00 “ÂÚÓ ÔÓÎÛ‚ÂÏÂ

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

10.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

11.00 ìÃÂ˜Ú‡ÚÂÎËî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 221

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ì ÓÏ¯ËËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.

19
15.00 ì—˙ˆÂÚÓ ÏË Â ‚ ¿ÙË-

Í‡î - –ÓÏ‡ÌÚË˜ÂÌ, √Â-
Ï‡ÌËˇ, 2008 „., –ÂÊËÒ¸-
Ó: ƒÊÓÌ ƒÂÎ·Ë‰Ê, ¬
ÓÎËÚÂ: “‡Ìˇ ”Â‰ıÓÌ,
’‡ÌÂÎÓ ≈ÎÒÌÂ, Ã‡ÈÍ˙Î
ÃÂÌ‰ÂÎ

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ì»Á·Ó˙Ú Ì‡ À‡‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ.41
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 82
21.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -

ÒÂË‡Î, ÒÂÁÓÌ 3, ÂÔ. 12
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡

ÂÏËÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî -

‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-

Ì‡î /Ô./ - ÒÂË‡Î 8, ÂÔ.
13

00.00 ìŒÚ˜‡ˇÌË Ò˙ÔÛ„Ëî -
ÒÂË‡Î, ÒÂÁÓÌ 6, ÂÔ. 22

01.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛ-
ÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ-
‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìŸ‡ÒÚÎË‚Ë Á‡Â‰ÌÓî - ÒÂË-
ÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÕÂÁ‡·‡‚ËÏ‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ /Ô/
17.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ
21.00 ìƒ‡ ÚË Ô‡‰Ì‡Ú 100 ıËÎˇ‰Ë

ì - Ú‚ ¯ÓÛ
22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
22.30 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 12 ÒÂÁÓÌ
23.30 ì24î - 8 ÒÂÁÓÌ
00.30 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/
01.30 ì≈‚‡ ÀÛÌ‡î- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
03.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/
04.00 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡

Õ“¬ /Ô/

06.00 ì Ó‰Ó‚Ó ËÏÂ Ò˙ÒÂ‰ÒÍË
‰Âˆ‡î - ‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î

08.00 ì¡Â„ÎÂˆ˙Úî/Ô./- ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 6

09.00 ì«‡·‡‚ÂÌËÚÂî /Ô./- ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ. 7

10.00 ì¬‡‚ËÎÓÌ 5î /Ô./ - ÒÂË-
‡Î, Ò.4, ÂÔ. 16

11.00 ìƒË‡„‡Ï‡ Ì‡ ÔÂÒÚ˙ÔÎÂ-
ÌËÂÚÓî/Ô./ - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
4

12.00 ìœÓÍÛÓ˙Úî/Ô./ - ÒÂË-
‡Î, Ò.2, ÂÔ. 16

13.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

14.00 ì¬ÛÎÍ‡Ìî/Ô./ - “ËÎ˙,
≈Í¯˙Ì, —¿Ÿ, 1997 „.

16.00 ì¬‡‚ËÎÓÌ 5î - ÒÂË‡Î,
Ò.4, ÂÔ. 17

17.00 ìƒË‡„‡Ï‡ Ì‡ ÔÂÒÚ˙ÔÎÂ-
ÌËÂÚÓî- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 5

18.00 ì¡Â„ÎÂˆ˙Úî- ÒÂË‡Î, ÂÔ.
7

19.00 ì¡‡Ì‰ËÚÒÍËˇÚ œÂÚÂ·Û„î
- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 1

20.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî- ‡Í-
ÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

21.00 ì«‡·‡‚ÂÌËÚÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 8

22.00 ì¬ÓÈÌËÍî - ‘‡ÌÚ‡ÒÚËÍ‡,
≈Í¯˙Ì, ƒ‡Ï‡, —¿Ÿ,
1998 „.

00.05 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

01.00 ìƒË‡„‡Ï‡ Ì‡ ÔÂÒÚ˙ÔÎÂ-
ÌËÂÚÓî/Ô./ - ÂÔ. 5
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Имало една жена, която пушела
електронни цигари, четяла елек-
тронна книга, пиела безалкохолна
бира и... станала надуваема...

Акад. КИРИЛ ВАСИЛЕВ, философ
ЕМИЛИЯ РАДЕВА, актриса
ИВАН ИВАНОВ, общински
съветник на община Малко Търново
МАРИАНА АЛАМАНЧЕВА, актриса
ПАВЕЛ КЪРЛЕВ, гл. секретар
на Федерация на потребителите
РАДОСЛАВ КАРАБОЙКОВ, бизнесмен
САЛИ ИБРАХИМ, поетеса
и обществена деятелка
Проф. СТИЛИЯН ЙОТОВ, философ
ТАНЬО КЛИСУРОВ, поет
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23
(Отдание на Пасха)
Св. Мария Клеопова -

мироносица. Св. преподобни Михаил, епи-
скоп  Синадски († 818)

Преподобни Михаил бил свят и мъдър
йерарх, от детството си посветен в служба
на Бога. Подвизавал се заедно със св.
Теофилакт Никомидийски († ок. 832). Зара-
ди своя подвижнически и девствен живот
още млад бил избран и посветен от цари-
градския патриарх Тарасий за епископ
Синадски. Участвал в VI Вселенски събор
(787 г.). Във време на жестокия иконобор-
чески император Лъв Арменец свети Миха-
ил бил отстранен от епископската си
длъжност, загдето поддържал иконопочи-
танието, и бил пратен на заточение, където
в голяма бедност и много страдания умрял
в 818 г., като докрай останал верен на
православието.

Изложение за облекла „Простор”
събира млади български дизайнери
Изложение за облекла „Простор”
събира млади български дизайнери
Изложение за облекла „Простор”
събира млади български дизайнери
Изложение за облекла „Простор”
събира млади български дизайнери
Изложение за облекла „Простор”
събира млади български дизайнери

ово приложение в интернет ще по-
стави на изпитание скоростта, с
която четете, пишат британски
медии. Онлайн може да попадне-
те на тест, с който да проверите

Доброволци и служители
от Българското дружество за
защита на птиците (БДЗП)
построиха гнездо на царски
орел в реални размери в
двора на Софийски универ-
ситет (СУ). Инициативата на
БДЗП се изпълнява заедно
с програмата на ЕС - Лайф+,
която финансира проекти за
опазване на околната сре-
да. Целта е не само хората
да се докоснат до природа-
та, но и да се привлече по-
вече внимание върху застра-
шения вид, заяви Теодора
Петрова от Лайф+.

От царския орел у нас са
останали 23 двойки, така че
носим голяма отговорност
за опазването му не само в
България, но и в световен
мащаб, коментираха от ор-
ганизацията. Един от начи-
ните да се опази птицата от
изчезване е да се построят

алко литература във
всекидневието на
младите хора внесе
aкцията “Алея на

21 от най-големите хитове на
Кайли Миноуг, създадени по време
на нейната невероятна 25-годишна
кариера, са събрани в новия й ком-
пактдиск. Световният звукозаписен
лейбъл EMI ще издаде на 4 юни ко-
лекцията “The Best of Kylie Minogue”.
Включените песни са избрани от
феновете чрез мащабно маркетин-
гово проучване, ръководено от EMI
и проведено в края на миналата го-
дина. 18 от парчетата са били в Топ
5 на британската сингъл класация,
като сред тях има 5 номер едно хита.
В България албумът ще бъде пуснат
на датата на световната си премие-
ра от “Анимато мюзик/EMI”.

“The Best of Kylie Minogue” ще
излезе също и на специално CD/
DVD издание, като DVD дискът ще
съдържа всички видеоклипове към
включените сингли. Първият в кари-

Иван Динев-Устата пак се прояви като проду-
цент на хитова лента, която този път е с участието
на един от най-уважаваните хора в страната -
Стефан Стойчев. Спасителят от магистрала “Тра-
кия” и носителят на титлата “Мъж на годината 2011”
прие да участва в най-актуалния проект на хип-
хоп артиста, който отново влиза в ролята на сце-
нарист и продуцент. След успеха
на клиповете, продуцирани от
Устата за известна марка сладо-
леди, Иван Динев ще провокира
почитателите си с новата закач-
лива лента на Magnum Chi Chi -
уникален коктейл от ананас
и кокос, създаден специал-
но за България по рецеп-
та, разработвана в
продължение
на повече от
година. Режи-
сьор на лента-
та отново е
Люси Иларио-
нов, който не се
спря пред буря-
та и силния
дъжд, за да до-
веде снимките
на клипа до успешен край.

Стефан Стойчев с удоволствие прие поканата
на Устата и зае главно място във видеото. Клипът е
изпълнен с типичното чувство за хумор, закачливи
елементи, красиви момичета, шеговит тон и нео-
чакван край. На въпроса как оценява участието си
в клипа Стефан отговори с усмивка: “Беше ми инте-
ресно и по време на снимките много се забавлявах.
Смяхме се с хрумките на Устата и той постоянно ни
“шокираше” с неговите щури идеи.”

Благодарение на
развитието на техноло-
гиите ще можем сами
да избираме какво да
сънуваме. Съвсем бли-
зо е моментът, когато
ще е възможно да кон-
тролираме сънищата си
само с едно просто,

Ãíåçäî íà öàðñêè îðåë
ñå ïîÿâè â äâîðà íà ÑÓ
Целта на инициативата е да се привлече
вниманието върху застрашения вид

Павел ПЕНЧЕВ

изкуствени гнезда. Искаме
да покажем на младите хора
в България какво може да
се направи за съхраняване-
то на природата и опазва-
нето на околната среда.

Oт организацията неслу-
чайно са избрали вчерашния

ден за провеждането на еко-
акцията. Преди 20 години на
същата дата е приета Дирек-
тивата за местообитанията в
ЕС, която създава и Натура
2000. Оттогава Европа финан-
сира проекти за опазване на
околната среда.

България започва да
кандидатства по тази про-
грама още с влизането си в
Евросъюза през 2007 г. Про-
ектът за опазване на цар-
ския орел е първият, спече-
лен от страната ни. В момен-
та у нас се работи по 10
програми, като 6 от тях са
на БДЗП. Лайф+ действа в
цялата страна и поддържа
два природозащитни центъ-
ра. Единият e в местността
Пода, край Бургас, където
може да се види най-голя-
мото богатство на птици в
цяла Европа, а другият - в
Маджарово, Източните Ро-
допи, където живеят едни от
малкото лешояди на стария
континент.

Имаме страшно много
птици. Tова, което искаме да
правим със съдействието на
държавата и гражданите, е
да промотираме България
като дестинация за еколо-
гичен туризъм, да привле-
чем повече туристи, които
да идват в страната заради
богатата ни природа, доба-
ви Теодора Петрова.

„МЪЖ НА ГОДИНАТА”
УЧАСТВА В НОВИЯ
КЛИП НА УСТАТА

Избираме сънищата си
със специална маска

Хитове от 25-годишната кариера
на Кайли Миноуг са събрани в диск

ерата на Кайли - “Locomotion” (по-
късно преименуван от Pete
Waterman на “The Loco-Motion”), е
издаден на 28 юли 1987 г., което
означава, че се навършва точно
четвърт век от излизането му. Авст-
ралийската звезда празнува това
събитие през цялата 2012 г. с инте-
ресна и разнообразна програма,
включваща няколко музикални из-
дания, концерти, колаборации, пуб-
ликации, нов мърчъндайз, филм и
много други изненади.

Наскоро Кайли оглави прочутия
фестивал Mardi Gras в Сидни, преди
да се отправи на своето смело и
дългоочаквано турне, наречено Anti
Tour. Следващия месец тя ще пее
пред Бъкингамския дворец в чест
на юбилея на английската кралица,
а след това я очаква звездно учас-
тие в Proms in the Park.

ОНЛАЙН ТЕСТ
ИЗМЕРВА
БЪРЗИНАТА
НА ЧЕТЕНЕТО

ново устройство, из-
глеждащо като обикно-
вена маска за сън. От
вътрешната й страна
има 6 червени светоди-
ода: прекалено слаби,
за да не събудят спя-
щия, но доста видими,
за да им обърне внима-

ние мозъкът.
Създателите на ма-

ската британците
Дънкан Фрейзър и Стив
Макгигън вече са наме-
рили инвеститори в
проекта, които са гото-
ви да вложат в него по-
ловин милион долара.

Н
капацитета си на изчитане на думи в
минута. След това приложението ще срав-
ни вашия резултат със средния за стра-
ната ви. Ще видите и на какво разстояние
сте от световния рекорд за 4700 думи в
минута.

Средната скорост за възрастни е 300
думи за 60 секунди. Това означава, че
средностатистическият човек може да
прочете “Война и мир”, която има около
560 000 думи, за около 11 866 минути.

Специалистите отбелязват, че се на-
блюдава промяна в начина на четене в
миналото и сега, което се дължи главно
на интернет културата.

Павел ГОШЕВ

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Костов, Емил Кошлуков,
Ивет Лалова, Софи Марино-
ва, Магърдич Халваджиян и
др. Лидерът на БСП е
избрал да дари “Майсторът
и Маргарита” на Булгаков,
като в посланието си споде-
ля на колко много неща го
е научила книгата. Първа-
нов е дал своите три тома,
посветени на управлението
му като президент. Просвет-
ният министър Сергей
Игнатов е дарил книга за
Египет, в която е написал
послание към студентите с
йероглифи.
Импровизираният базар се
радва на голям интерес от

страна на студентите.
Търсят се млади български
автори, а томболата от
дарени книги допълнително
стимулира младежите да се
включат в четенето, твърдят
организаторите. Някои
учащи стояха на пейките с
книга в ръка, други преце-
ниха, че ще им е по-удобно
да четат в домашна обста-
новка, но всички четяха.
Район “Студентски” към
Столична община е предо-
ставил безвъзмездно
мястото за инициативата,
като единственото условие
било книгите да се прода-
ват с отстъпка.

М
книгата”, която започна на
21 май в парка пред УНСС.
Tам няколко издателства
излагат свои щандове, a
днес е последният ден, в
който студентите могат да
се възползват от големите
намаления. В шатрата на
организаторите от Дарц
нюз бяха събрани книги,
дарени от известни българи,
сред които Сергей Стани-
шев, Георги Първанов, Иван

Стефан Стойчев

Книги завладяха Студентски град
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Култура
очаквайте

итературните на-
гради на Съюза на
българските писа-
тели бяха връчени
вчера в книжарни-
ца “София прес” от

Игра на
въображението
и реалността

“От две стра-
ни - прозорецът”
е новата излож-
ба на младата ху-
дожничка Герга-
на Минкова в га-
лерия-книжарни-
ца “София прес”.
Тя е плод на
съзерцание и ра-
бота върху при-
видно обикнове-
ни сюжети, “рамкирани” в ограни-
ченото пространство на прозо-
реца. Задачата, която си поста-
вя авторката, е в сложната игра
на въображението и реалност-
та, да “улови” образа на карти-
ната. Изложбата продължава до
30 май в салона на ул. “Славянска”
29.

Младежка експозиция
в Нова Загора

За 14-ото
издание на
Международ-
ната младеж-
ка изложба в
Нова Загора
са получени
1724 творби
от Беларус,
Босна и Хер-
ц е г о в и н а ,
Б ъ л г а р и я ,
Гърция, Еги-
пет, Индия,
Иран, Испа-
ния, Йордания, Полша, Русия, Сло-
вакия, Словения, Сърбия, Турция,
Украйна, Унгария и др. Жури под
председателството на доц. Ма-
рин Добрев, директор на Художе-
ствена галерия Стара Загора, до-
пусна за участие в изложбата
431 творби на млади автори,
които получават почетния дип-
лом на изложбата. Журито удос-
тои 12 училища и формации по
изобразително изкуство с поче-
тен диплом за колекция и 30 пре-
подаватели с почетен диплом за
преподавателска работа. Поче-
тен диплом за най-добра творба
на името на проф. Стоян Стоя-
нов получава Владик Кара на 7 г.
от Лицей за изкуствата 133 в
Харков, Украйна. Почетен диплом
за най-добра колекция на името
на проф. Стоян Стоянов получа-
ва Академия за изящни изкуства,
група Шока в Техеран, Иран. По-
четен диплом за най-добър прпо-
давател на името на проф. Сто-
ян Стоянов взима Фереза Гюлха-
мади от Академията за изящни
изкуства в Иран. Изложбата се
открива на 1 юни от 19 ч. и ще
продължи до 5 юли в ХГ “Руси
Карабиберов” в Нова Загора.

Училището за
приложни изкуства в
Троян на 100 години

Националната гимназия за
приложни изкуства “Професор
Венко Колев” в град Троян от-
белязва своята 100-тна годиш-
нина с изложба, подредена на
втория етаж в галерията на
СБХ на ул. “Шипка” 6 до 30 май.
Училището е включено в сис-
темата “Училища по изкуст-
вата” към Министерството на
културата и е единственото
в България, което подготвя ху-
дожници, специалисти в об-
ластта на традиционната и
модерната керамика, както и в
областта на рекламата. Голя-
ма част от възпитаниците на
гимназията продължават сво-
ето образование във висши
учебни заведения у нас и извън
страната, стават преподава-
тели в известни колежи, уни-
верситети и академии по изку-
ствата в България, САЩ, Ка-
нада, Европа и др.

Снимка Мариета ТОМОВА

Издателства представят свои гости
на Пролетния базар на книгата в НДК
Издателства представят свои гости
на Пролетния базар на книгата в НДК
Издателства представят свои гости
на Пролетния базар на книгата в НДК
Издателства представят свои гости
на Пролетния базар на книгата в НДК
Издателства представят свои гости
на Пролетния базар на книгата в НДК

Николай Петев

Писателските
награди за 2011 г.
Писателските
награди за 2011 г.
Писателските
награди за 2011 г.
Писателските
награди за 2011 г.
Писателските
награди за 2011 г.
Председателят на СБП Николай
Петев връчи отличията в
книжарница „София прес”

ва за книгата си “Насаме с
белия свят”. Отличието за про-
за бе връчено на Петър Ис-
кренов за книгата “Да преплу-
ваш океана”. Награда за про-
за получава и Виолета Стани-
славова за книгата си “Преди
съня”. За детска литература е
отличен Кирил Назъров за
“Чудесата на децата”. Награда
за детска литература се дава
и на Панчо Панчев за книгата
“Стихотворения с панделки и
стихотворения с мустаци”. От-
личието за драматургия бе
връчено на Банко П. Банков
за книгата “Светът не е от
днес”. За публицистика е на-
граден проф. Андрей Пантев
за книгата “Исторически пара-
лели”. Наградата за мемоари-
стика взе Анжел Вагенщайн за
книгата “Преди края на света”.
На нашия колега - писателя
Тодор Коруев, бе връчена
наградата за народопсихоло-
гия за новата му книга “Овньо
льо вакал, каматан...”. Людми-

ла Григорова спечели награ-
дата за литературно-истори-
ческо изследване за “Димитър
Димов: La feme moderne.
Български и европейски пара-
лели”. За литературно-крити-
чески портрети наградата по-
лучи Христо Ганов за
“Премълчани думи и похвални
слова”. За хумор и сатира бе
отличен Георги К. Спасов за
“Записки на потърпевшия”.
Наградата на СБП за поема
бе дадена на Румен Денев за
“Люлка на Вселената”.

Националната награда
“Георги Братанов” бе присъде-
на на писателя Йордан Хад-
жиев за книгата “Наоколо
любов”. Националната литера-

турна награда “Богомил Но-
нев” за публицистика, есеис-
тика и мемоаристика бе връче-
на на Павел Писарев за кни-
гата “Подир изгубеното вре-
ме”. Националната награда на
името на Божидар Божилов бе
дадена на Красимир Петров
за стихосбирката “Светлина
над ореоли”.

Отличените писатели бла-
годариха на ръководството
на СБП за връчените награ-
ди, а Николай Петев ги поз-
драви по случай предстоящия
Празник на славянската пис-
меност и българската култу-
ра, като им пожела творчес-
ко вдъхновение и успех в
писателското поприще.

Л
председателя на съюза Нико-
лай Петев. Тази година награ-
дите са само 14. Дай Боже,
догодина да са много повече,
а цифровият им еквивалент да
не е по 5000 евро, а по 120
лева, както е сега - обърна се
шефът на писателската гил-
дия към присъстващите на
тържеството с присъщото му
чувство за хумор.

Жури под председателст-
вото на писателя Румен Бала-
банов, главен редактор на в.
“Словото днес”, е определило
наградите на СБП за различ-
ните жанрове за 2011 г. Го-
дишната награда за поезия бе
връчена на поета Георги Кон-
стантинов за стихосбирката
“Врана в снега”. Награда за
поезия получава и Петя Цоло-

цяла Русия с най-разнообразни про-
яви се чества Денят на славянската
писменост и култура. С особено зна-
чителни идеи за празника се отличи
Университетът за култура и изкуство
в старинния сибирски град Кемерово.
В центъра на тържествата там се ока-
за българският писател Никола Ин-
джов с романа си “По следите на нор-
вежеца”, преведен на руски език и
публикуван в престижното литератур-
но-художествено списание на висше-
то учебно заведение.

На 21 май от 14 до 16 ч. московско
време бе осъществен видеомост меж-
ду Никола Инджов и голяма група уни-
верситетски преподаватели, литера-
турни историци, критици и писатели,
воден от Александър Шунков - замест-
ник-ректор, и Йосиф Куралов - поет,
белетрист, публицист, заместник-пред-
седател на Съюза на руските писате-
ли в минно-индустриалния регион Куз-
бас. Участниците от руска страна спо-

Снимка К. ТАЧЕВА

Клуб “Приятели на книгата” и Детски център
към библиотеката на НЧ “Напредък 1871” в
Никопол - “Приятели на краезнанието и
пазители на историческата и културната
памет на родния край”, изграден по проект
на сдружение “Платформа АГОРА” - “Активна
граждански общности чрез читалищата в
България”, проведе викторина “Поетичното
наследство на Добри Чинтулов”. Тя е посве-
тена на 190 г. от рождението на българския
поет, композитор и педагог, роден в Сливен.
Интерес към викторината проявиха ученици
от V до ХI клас. Първенците - Едже Мехмедо-
ва, Севгюл Реджебова и Севджан Плевнали-
ева от VI клас, Рени Георгиева от V клас и
Дина Мутафова от VII клас на СОУ “Хр.
Ботев”, вчера получиха своите награди,
научи ДУМА от Николинка Христова, секре-
тар на читалището.

Поетичното наследство
на Добри Чинтулов
Поетичното наследство
на Добри Чинтулов
Поетичното наследство
на Добри Чинтулов
Поетичното наследство
на Добри Чинтулов
Поетичното наследство
на Добри Чинтулов

Никола Инджов

Роман на Никола Инджов
излезе на руски език

В делиха свои мисли върху романа на
Никола Инджов, който в отговор изра-
зи вълнението си от факта, че първото
руско издание на творбата му е в
Кемерово. Той изтъкна, че нашите сла-
вянски култури произлизат от велика-
та православна цивилизация, свърза-
ни културно-исторически от Светите
равноапостоли Кирил и Методий и
словото. Словото като средство за на-
трупване на духовен опит и съхраня-
ване на традициите в просвещението
и образованието.

Съобщено бе, че на 13 октомври
т. г. в Шчечинския университет в Пол-
ша на международна конференция за
диалога на културите с разгърнато
представяне на романа на Никола
Инджов ще участва заместник-рек-
торът Александър Шунков. В специ-
ално послание към видеомоста Ни-
кола Инджов бе поздравен и благо-
словен от Аристарх - епископ Кеме-
ровски и Кузнецки.
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43-ият международен фестивал “Со-
фийски музикални седмици” започва днес
от 19 ч. в зала “България” с концерта “Сим-
фонични вдъхновения”, посветен на 100 г.
от рождението на проф. Влади Симеонов
и 60 г. на филхармония “Пионер”. Солисти
са Ангел Станков - цигулка, Христо Танев
- виолончело, Мариана Гюркова - пиано.
Диригенти са Михаил Ангелов, Христо Иг-
натов, Стефан Линев, Рикардо Авербах,
Любомир Денев-младши, научи ДУМА от
Юлияна Караатанасова.

На 26 май от 19 ч. в камерна зала
“България” ще свирят “Майстори на камер-
ната музика”. Концертът е на трио Росен
Идеалов (кларнет), Нина Гордън  (виолон-

Международният фестивал
“Софийски музикални седмици”
доказва своята гъвкавост към
съвремието. От години към кон-
цертната програма има
съпътстващи събития, а към тях -
и кръгли маси. Дали беше от
значение, че не се състоя през
2010 г. “Риформаре - поко а поко”
- Кръгла маса по проблемите на
финансирането на музикалните
дейности? Тази година на 43-ото
издание предстоят теми, на кои-
то публиката е “добре дошла” с
мнения: “Обществено обсъждане
на сектор “Танцово изкуство” в
бъдещата Културна стратегия на
столицата”, Гьоте институт - Дис-
кусия за делегираните бюджети
съвместно с Обсерваторията за
икономика на културата, “Обще-
ствено обсъждане на изпълни-
телските изкуства в бъдещата
Културна стратегия на столица-
та”, Гьоте институт - Семинар “Зад
завесата - укрепване на социал-
ния диалог в изпълнителските
изкуства”.

Стресиращо ли е, не според
традициите по българските земи,
да се “борим” за бюджета на този
43-годишен фестивал, когато
има записани правила, с които
се съставя. Когато програмата на
участниците или на повечето от
тях е известна три-четири годи-
ни предварително, когато или
при условие, че... И започват
въпросите - как се създава тра-
диция от ценности, какво е зна-
чението и мястото на ценности-
те за живота ни, за селището,
където живеем, по какви крите-
рии се избира културна столица
на Европа и т.н., и т.н.

Защото “кризата се отрази и
на общинския  бюджет - сподели

Проф. Пламен Джуров:

Националната култура трябва да бъде отглеждана с култура и внимание
Боряна СТАТКОВА да се опитват да го подменят, са

Дамяна Иванова, която свири с Ру-
сенската филхармония великоле-
пен Владигеров, зряла цигуларка
с многообразие, Александра Боя-
нова направи предизвикателно
трудна програма само за цигулка
соло, на толкова млада възраст.
Иван Тирион - изключително кра-
сив глас, баритон, с много чувст-
веност и артистичност, и с бъде-
ще, Ангел Македонски, изявени
камерни състави, които работят в
чужбина...

- Какво бихте си пожелал за
тазгодишния фестивал?

- Когато предлагаме инфор-
мацията на медиите, на агенции-
те, на радиостанциите, на теле-
визиите, да придадат малко по-
вече въображение зад сухия ин-
формационен текст.  Не мога да
кажа лоша дума за Национално-
то радио, което записа всички
концерти. Специализираните им
музикални предавания използват
тази музика. На печатните медии
пожелавам да са по-малко про-
винциални, да придобият по-ев-
ропейски формат. Мисля, че една
нация, която се бори да се
утвърди политически, икономиче-
ски, като нация в европейските
структури, ще обърне по-сериоз-
но внимание на културата си, за-
щото това е отличителният бе-
лег. Ще ми се да имаме критика,
да имаме рецензентска дейност
на културата, да имаме изслед-
ване, да имаме журналистическо
разследване, ако трябва. Нацио-
налната култура не е фикция, тя
е реалност, тя трябва да бъде
отглеждана с култура, с внима-
ние, с интерес. В България да на-
правим връзката реална между
култура и туризъм. Защото всич-
ко това е новото, което можем да
внесем в европейската култура.

Пламен Джуров, председател,
все на обществени начала, на
фондация “МФ “Софийски музи-
кални седмици”, дни преди откри-
ването на фестивала. - Сумата,
която в общината се отдели за
43-ото издание, е от раздела
“символична”. Не смея да си мис-
ля, че това е отношение към вид
музика, която наричат “класичес-
ка”... Та тя има репертоарна амп-
литуда от ХVI век до наши дни.
По-скоро ми се струва, че общи-
нарите не могат да припознаят
“Софийски музикални седмици” и
като свое дете. Лично аз съжаля-
вам за подобна  ситуация. Петде-
сет хиляди наистина са символич-
на сума за международен фести-
вал. Така или иначе, “междуна-
родното” е символично като фи-
нансирането си...”

Тази година ще участват со-
листи и състави от девет държа-
ви. “Няма европейска столица, в
която да липсва забележим му-
зикален фестивал - продължава
маестро Джуров. - Именно музи-
кален, защото музиката е без-
проблемният международен
език, и именно “класическата
музика” е белег за уважаване,
разбиране и разпространяване
на европейското културно на-
следство. Доказателства за теза-
та, която подсказвам, са достъпни.
Достатъчно е да се замислиш, да
отвориш компютъра или поне
телевизия “Mezzo”...”

Миналогодишното издание
имаше драматургия - силното
начало с един от младите, поко-
ряващи световните сцени пианист
Евгени Божанов, изящни и ярки
изяви, изяви и от цялостната зву-
кова среда - “On Broadway” (Татя-
на Жечева-Шабсис, сопран, и
Филип Павлов, пиано), “Приказка
или реалност” (спектакъл на Ми-

лена Георгиева, сопран, и Жоел
Буфа, пиано, с творби от Майкъл
Джексън до Б. Бритън и П. Влади-
геров). И силен финал. “С камер-
ния ансамбъл “Софийски солисти”
поканихме публиката да се
обърне към себе си: Личната из-
повед “Метармофози” на Рихард
Щраус след разрухата на Герма-
ния, разрушаването на Дрезден и
изчезването на германската кул-
тура е предпоследното му произ-
ведение”. Среща с очарователна-
та музикална стихия на младия,
но “вече един от 10-имата най-
известни - Йосиф Иванов (цигул-
ка), с посвещение “110 години
организирано музикантско движе-
ние в България - припомня Пла-
мен Джуров. - Йосиф Иванов е с
музикантско потекло, син на кон-
цертмайстор на “Софийски солис-
ти”, роден в Белгия. Отдавна имам
желание да го покажа в София,
за да знаят какви българи имаме”.
“Зареждащата” изпълнението и
публиката с вдъхновяваща жизне-

Международният фестивал предлага богата програма
от класически и съвременни произведения
чело), Роберт Кент Кук (пиано), с участи-
ето на Одра Лавлент (валдхорна) - също
от САЩ. В програмата са творби на Бето-
вен, Карл Черни, Роберт Мушински, Йоха-
нес Брамс.

Софийската филхармония с главен
диригент Мартин Пантелеев ще изнесе
концерт на 27 май от 11.30 ч. в зала
“България”. Солисти са Веселина Чакъро-
ва - пиано, Чавдар Нейков - тенор, Алек-
сандър Тинков - баритон. Ще участва НФХ
“Св. Обретенов” с диригентка Люба Пеше-
ва. Публиката ще чуе произведения от
Бетовен, Пучини.

Нов български университет, ММФ “Со-
фийски музикални седмици 2012” в парт-
ньорство с Народния театър “Иван Вазов”,
сцена “Сълза и смях”, НМУ  “Любомир
Пипков” представят мултимедиен спек-
такъл “Арфата -  извор на вдъхновение” -
галаконцерт на участниците в майсторския
клас по арфа на проф. Сузана Клинчаро-
ва, на 28 май от 19 ч. в зала
“Сълза и смях”. Снощи спек-
такълът бе представен в
Университетския театър на
НБУ. Специално ще участ-
ва Сузана Клинчарова и
младата композиторка и ар-
фистка - студентка от НБУ,
Сара Костадиновска. Про-
грамата включва изпълне-
ния на Арфов ансамбъл -
Кохар Андонян, Ирина
Първанова, Росица Бодуро-
ва, Христина Сергиева, Цве-
телина Георгиева, Дина Ха-
мад, Алекс Кацарски, Еле-
на Атанасова, Яна Дойнова,
Цветан Цветков - баритон,
Васил Димитров - рецитатор.
Публиката ще чуе творби на

Джовани-Батиста Самартини (1700-1775),
Хенри Пърсел (1659-1695), Алфонс Хасел-
манс (1845-1912), Джон Томас (1826-
1913), Марсел Турние (1879-1951), Георги
Арнаудов (р. 1957) - “Псалм”, Сара Коста-
диновска (р. 1992) - “Петро льо, Петров-
ленко”, Александър Кандов (р. 1949) - “Че-
тири спомена от старите тетрадки”.

Част от силната програма на “Софий-
ски музикални седмици” ще бъде и млади-
ят проект Йоцов кларнет секстет. На 31
май от 19 ч. на сцената на “Студио 5” ем-
блематичният вече за клуба секстет ще
представи най-новите парчета от репер-
тоара си. Йоцов кларнет секстет се състои
изключително от студенти, настоящи и
завършили, на виртуозния български клар-
нетист Борислав Йоцов. Във формацията
свирят пет кларнета и един бас кларнет, а
младите таланти са Цветелина Найдено-
ва, Ангелина-Огняна Гочева, Мартин Кот-
рулев, Фарадж Акбаров, Явор Гайдов.

на музикална енергия Пламена
Мангова бе солистка на втория
концерт със “Софийски солисти”.
“И двамата солисти са от висока
проба. Пламена Мангова прави
невероятна кариера в Европа, с
над 100 концерта годишно в све-
та, и също е уникално явление.
Двамата са професори в Брюксел.
Премиерна беше творба  на До-
бринка Табакова, българка, която
е по-известна в Англия, отколкото
в София...”

Какво ви липсваше от мина-
логодишния фестивал, питам
проф. Джуров.

- Много ценни неща, качест-
вени, творческите хора останаха
затворени в рамката на залата.
Може би имаме в България изме-
стване на ценностите. Съжалявам,
че понякога нашата аудитория не
познава музикантите като лично-
сти, поради политиката на меди-
ите. Имена, които ми дават опти-
мизъм, че не може да се затрие
музикалното изкуство,  колкото и

Неизменният шести елемент, който
споява и вдъхновява групата, е, разбира
се, самият Боби Йоцов. Пиесите, които ще
бъдат изсвирени, са с аранжименти, създа-
дени специално за секстета. Публиката ще
чуе както класически произведения, така
и поп песни и авторски парчета на Христо
Йоцов и Боби Йоцов. От Бах, през Чайков-
ски до Джо Кокър и “Куин” - Йоцов клар-
нет секстет предлага нещо ново и различ-
но за родната клубна сцена. Съчетавайки
класическо с популярно в музиката, се
създава една не само качествена, а и ин-
тересна формация, и то само за кларнет.

Фестивалът продължава до 27 юни. В
следващите броеве на ДУМА ще публику-
ваме информация за други събития от
програмата.

“Ñîôèéñêè ìóçèêàëíè ñåäìèöè”
Мариана
Гюркова

Ангел
Станков

Христо
Танев

Снимки СМС

ЗапочватЗапочватЗапочватЗапочватЗапочват
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Памет
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1907-2011
дългогодишен банков служител в ДСК,

член на БКП /БСП/ от 1944 г.
До края на житейския си път тя страстно

следеше политиката, вълнуваше се за
съдбата на България и своята партия

и остана вярна на младежките си идеали.

От приятели и съидейници

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

Измина ЕДНА ГОДИНА от кончината на

Поклон пред паметта й!

От семейства Ганеви и
най-близките роднини

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

На 23 май 2012 г. се навършват
40 ДНИ от смъртта на

на 86 години
Мила Цеце, твоята скромност,

отзивчивост, доброта и
нежност

са светъл пример за всички
нас.

Затова обичта и
мъката по теб

÷¬≈“¿Õ¿
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са още по-големи.
Поклон пред светлата ти памет!

тново е 24 май, отно-
во е празник - най-
истинският, многоле-
тен, вечно млад и
само български!
Празник на българ-

Справочник

Cinema City
Мол София,
Mtel IMAX
Мол София,
Арена Младост
кв. Младост 4,
Бизнес парк
(до Технополис)

Кина в София
Арена Запад
бул. Тодор
Александров 64,
Влайкова
Адрес: София,
ул. Иван Асен II
Дом на киното
ул. Екзарх Йосиф 37

24 ìàé - ïðàçíèê, îçàðåí
îò ñèÿíèåòî íà áóêâèòå
Българите сме народ, създаден от словото

Доц. д-р ик. Иван ГАВРИЛОВ ото Народно събрание на 30
март 1990 г.

В своя труд “О писменахь”
(“За буквите”) Черноризец
Храбър посочва датата на създа-
ването на българската азбука
6363-та година от сътворението
на света, която означава 855
година от н.е. според византий-
ското летоброене, което е при-
ето и в България.

Кирил и Методий успяват в
остри спорове и непрестанни
гонения да отхвърлят съществу-
ващата тогава догма за триези-
чието и да докажат, че всеки
народ има правото да разпрост-
ранява Божието слово на своя
език и по този начин извоюват
равнопоставеността на българ-
ския език с трите езици, обявени
за свещени в християнския свят.
Това отваря пътя на Ренесанса и
за самостоятелното развитие на
славянските народи, за което
през 1981 г. светите братя Кирил
и Методий бяха въздигнати от
папа Йоан-Павел II за

съпокровители
на Европа

Този факт беше основанието
при подписването на Договора
за присъединяването на Бълга-
рия към Европейския съюз през
2005 г. българските букви да
бъдат приети за трета официал-
на азбука в ЕС, а българският
език - за един от официалните
езици на Европа. Това са факти,
бих казал, събития, с историчес-
ко значение, които трябва да се
знаят и помнят и са солидно ос-
нование за гордост от нашия
древен народ!

Има спекулации за произхо-
да на светите братя, които при-
познават и представят за визан-
тийски шпиони и т.н. Но истина-
та е, че те са българи! Например
Климент Охридски в Краткото
житие на Кирил - “Успение Ки-
рилово”, писано по повод
смъртта на Кирил, казва, че “ПО
РОД И РОЖДЕНИЕ СВ. КИРИЛ
Е БЪЛГАРИН!” Именно поради
това отлично познава както зву-
ковата, така и смисловата
същност на българския език, а
също безпримерната борба на
двамата братя за
българската кауза
за духовна самосто-
ятелност на христи-
янския свят.

Именитият наш
академик Антон
Дончев споделя: “Не
осъзнаваме колко
голямо е това, което
двамата братя са
свършили, че 250
млн. души използват
същите знаци, за да
общуват помежду
си... Ние сме народ,
създаден от словото.
НЯМАШЕ ДА ИМА
БЪЛГАРИ, АКО НЯ-
МАШЕ СЛОВО. НИЕ
СМЕ ВЪПЛЪЩЕНИЕ
НА СЛОВОТО” (к.м. -
И.Г.).

В личността и
делото на братята
първоучители всич-
ко изглежда леген-
дарно и необикнове-
но, но е и толкова
близко, вълнуващо и
познато на всеки
българин! Имената
и техният подвиг и
днес светят така
ярко, зареждайки
националната гор-
дост на поколения-
та българи. И колко-
то повече се отда-
лечаваме от време-

то на техния живот, толкова по-
величествено те сияят, защото
делото им е общочовешко и
безсмъртно.

Тази висока оценка не е само
наша, българска, национално
пристрастна. Крупният, световно
признат руски академик Дмитрий
Лихачов в своята книга “Писма
за доброто и прекрасното” на
стр. 11 пише: “Плътта на българ-
ската държава създаде Аспарух,
НЕЙНИЯТ ДУХ - КИРИЛ И МЕ-
ТОДИЙ. И чуждите завоеватели
не можаха да победят тази
ДЪРЖАВА НА ДУХА, ЗАЩОТО В
ЗАЩИТА НА БЪЛГАРСКИЯ НА-
РОД В ПЛЪТЕН СТРОЙ СТОЯХА
ЕЗИКЪТ, ПИСМЕНОСТТА, ЛИ-
ТЕРАТУРАТА!”

Винаги трябва да помним,
никога да не забравяме, че

езикът, писмеността и културата
са най-здравата основа за съхра-
нението и развитието на всеки
народ. Това е извод - мъдрост,
изкована от многовековното раз-
витие на човечеството и тя тряб-
ва да бъде фундамент в полити-
ката на всяка държава, ако уп-
равляващите са държавници и
работят за доброто настояще и
бъдеще на своя народ. Настоя-
щото наше правителство на Бой-
ко Борисов помага ли, прави ли
необходимото за образование-
то и науката? На този въпрос
най-лесно и кратко може да се
отговори като посочим, че само
3,3% от БВП е бюджетът за об-
разованието! Коментарът е из-
лишен! Общоизвестно е, че об-
разованието в развитите страни
е в центъра на вниманието и е

резултат на внимателен анализ,
докато в нашата страна се бази-
ра на стихийно финансиране.
Този проблем и много други от
днешното наше всекидневие
изискват от управляващите и от
всички нас мъдрост и активност.
От тях се нуждае българската
държава и нация.

Честването на Кирило-Мето-
диевото дело не е само форма-
лен акт, днес то ни е особено
необходимо, за да получим ку-
раж и самочувствие. В този праз-
ничен ден, и не само в него, във
всеки ден, да се замислим, защо
и какво честваме, за да бъдем
все по-достойни за Кирило-Ме-
тодиевото дело. Да се опитаме
да разчетем морала на светите
първоучители и осмислим оно-
ва, което трябва да правим, за
да изпълняваме своя дълг, при-
знателност и бъдем достойни за
делото на светите братя. Нужда-
ем се от внимателно изучаване
и осмисляне на нашето минало.
Да се връщаме към него не само
на празник!

Днес ние, българите,

нямаме основание за
ниско самочувствие

стигащо до самоунижение. В
едно свое интервю проф. Божи-
дар Димитров пише: “В средно-
вековието, в Европа и във Ви-
зантия, когато са искали да ка-
жат, че някой човек е много горд,
наричали са го “горд като бълга-
рин”.”

Вярвам и можем да твърдим,
че нашият народ, въпреки труд-
ностите на своето днешно все-
кидневие, съхранява величието
на своето минало и достойнство-
то на нацията с оглед доброто
си бъдеще.

Уважаеми сънародници, чита-
тели, ще перифразирам химна на
Полша и ще ви кажа - БЪЛГА-
РИЯ НЯМА ДА ЗАГИНЕ, ДОКАТО
Е ЖИВ ДОРИ ЕДИН БЪЛГАРИН!

От Кирило-Методиевия огън
да вземем искрица и да
поддържаме това пламъче, за да
я има България.

Честит празник - 24 май, на
всички в страната и по света,
които се чувстват българи!

Симеон - царят на Златния век за нашата култура

О
ската просвета и култура и сла-
вянската писменост. В съзнание-
то и сърцето на всеки българин
още от дете са заели трайно
място думите “Върви, народе,
възродени...”, посветени на свет-
лия свят образ на братята първо-
учители Кирил и Методий!

24 май е денят единствен,
няма друг, в който всеки бълга-
рин е толкова радостно въоду-
шевен и усмихнат. Това е денят,
в който всеки един от нас може
високо да заяви, че е горд, за-
щото принадлежи към нация,
заела стратегическо място в ис-
торията на Европа. Този българ-
ски празничен ден е символ на
достойнство, традиция и духов-
ност. Достойнство, защото този
ден свързваме със създаването
на славянското писмо от Кирил,
подпомогнат от брата си Мето-
дий (855 г., т.е. преди 1157 годи-
ни). Кирил и Методий, с група
млади ученици, пристъпват към
превода на

първите книжовни
произведения

на езика на българските славя-
ни, за които са създали азбука-
та. Традиция е, защото това е
най-дълго време честваният
празник в българската история.
А е и символ на духовност, за-
щото е празник на просветата,
науката и културата, а не на
политици и военни!

Светският празник за свети-
те братя Кирил и Методий беле-
жи началото си през Възражда-
нето и се свързва с училищните
тържества, които са били орга-
низирани на 11 май, когато
църквата отбелязва празника на
светите братя. Празникът 11 май
е честван за първи път през 1851
г. в Пловдив по инициатива на
Найден Геров. Първи известия за
празнуването на светите братя
на 11 май във възрожденската
ни книжнина намираме в “Хрис-
томатия славянского язъка” от
1852 г. на Неофит Рилски.

В средата на ХIХ век праз-
никът се чества и в Русия, и в
България. От 1863 г. 11 май се
установява като църковен праз-
ник на светите равноапостоли
Кирил и Методий. В София праз-
никът бил организиран от учите-
ля Сава Филаретов.

След Освобождението на
България той става всеучилищен
празник на славянските първо-
учители. Тогава възниква и иде-
ята за празничен химн, за който
през 1892 г. Стоян Михайловски,
тогава учител в Мъжката гимна-
зия в Русе, написва текста на
“Върви, народе, възродени”!
През май 1901 г. учителят от Пе-
токласното ловчанско училище
Панайот Пипков написва музи-
ката към текста на този химн. С
въвеждането на Григорианския
календар през 1916 г. празникът,

отбелязван от
държавата и църквата

се чества на един ден - 24 май.
След 1969 г. се провежда изку-
ствена секуларизация чрез от-
деляне на църковния от светския
календар, затова днес празникът
се чества на 24 май по официал-
ния държавен календар, а по
църковния на 11 май.

За официален празник 24
май е обявен с решение на 9-
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ФУТБОЛ

гледайте

кратки

ПО ТВ7
16.00 Левски -

Светкавица и Литекс
- Локо Пд

20.00 Лудогорец -
ЦСКА

ПО ЕВРОСПОРТ 2
МЛАДЕЖКИ ФЕСТИВАЛ В ТУЛОН

19.00 Турция - Япония
21.00 Египет - Холандия

ПО НОВА СПОРТ
18.00 Обзор на сезона

във Висшата Лига
21.05 Светът на Висшата Лига,

47-и епизод
ПО ЕВРОСПОРТ 2
10.45 Евро 2012:
Обратно броене

Лудогорец е фаворит
за букмейкърите

Лудогорец беше обявен за
фаворит на букмейкърите в дер-
бито на последсия ХХХ кръг в “А”
група с ЦСКА, който ще определи
шампиона на България. Спонсорът
на първенството “bet-at-home.com”
даде коефициент 2,05 за домаки-
ните. Успехът на столичния гранд
е оценен на 3,20, а равенството
се котира с 3,10. Според букмейкъ-
ра в мача ще бъдат отбелязани
под 2,5 гола, а коефициентът за
този развой е 1,60. “bet-at-
home.com” ще раздаде и 10 вауче-
ра по 100 лв., ако реферът свири
поне една дузпа в мача.

Левски без 4-има
защитници днес

Четирима футболисти с подчер-
тано дефанзивни функции ще про-
пуснат двубоя със Светкавица днес.
Мачът е от 16.00 ч. на стадион
“Георги Аспарухов”. Йордан Милиев
и Дъстли Мюлдер не успяха да се
възстановят за срещата с послед-
ния в класирането в “А” група. Да-
ниел Димов и Иво Иванов пък са
санкционирани от БФС. Халфът има
натрупани жълти картони, а Ива-
нов беше изгонен в последния дву-
бой на “сините” с Видима в Севли-
ево. При това положение старши
треньорът Ясен Петров ще има
затруднения в избирането на стар-
тов състав. В групата на Левски
попаднаха и няколко от младите
момчета в отбора.

Фода смени Балъков

Франко Фода е новият старши
треньор на германския футболен
клуб Кайзерслаутерн, съобщава
местната преса. “Радвам се, че
ръководството ми гласува дове-
рие и се надявам да се справя с
предизвикателството Кайзерсла-
утерн”, заяви Фода, който за по-
следно води австрийския Щурм
Грац. 46-годишният германец за-
меня на поста българина Красимир
Балъков, който беше уволнен след
само 57 дни на кормилото на от-
бора. Под ръководството на Балъ-
ков тимът на Кайзерслаутерн
загуби 7 от 8-те си срещи и изпад-
на във втора Бундеслига.

Моуриньо още
4 години в Реал М

Треньорът на Реал Мадрид Жозе
Моуриньо подписа нов договор с
клуба, който ще го остави на “Сан-
тяго Бернабеу” до 2016 г. Съобще-
нието бе публикувано на официал-
ния уебсайт на “кралския клуб”.
Португалецът подписа за 4 години,
когато пое отбора през 2010 г., а
през изминалия сезон донесе първа
шампионска титла на Испания от 4
сезона. Новият договор слага край
на спекулациите, според които той
щял да напусне испанския гранд, за
да поеме бившия си клуб Челси.

тората ни най-добра спринтьор-
ка Инна Ефтимова е наказана с
лишаване от състезателни права
за две години след положителна

В

а свое заседание
Лицензионната ко-
мисия към Българ-
ския футболен
съюз разгледа вне-

Наказаха Инна Евтимова за 2 години

допинг-проба, съобщи президентът на
БФЛека атлетика Добромир Карамари-
нов. Санкцията влиза в сила от 16 май.
Ефтимова е уличена за употреба на за-
бранения хормон на растежа при
кръвен тест на Световното първенство
в Дегу, Република Корея, от 27 август
до 4 септември миналата година. Там
тя бяга на четвъртфинал. Евтимова ще
пропусне олимпиадата в Лондон, къде-
то беше предвидена да бяга в щафета-
та на 4х100 м.

Карамаринов съобщи още, че използ-
ването на хормона на растежа се осъжда
много строго от Международната федера-
ция по лека атлетика (ИААФ) и се счита
за утежняващо вината обстоятелство, тъй
като не може да попадне случайно в ор-
ганизма. Той поясни, че при подобни пре-
грешения ИААФ държи на четиригодиш-
но наказание. Ефтимова обаче е подписа-
ла документа от световната централа, с
който на практика се признава за винов-
на, и затова е наказана за 2 години.

 “Известието за положителната допинг
проба на Инна Евтимова се получи на 9
или 10 май. Тя имаше една седмица срок
да даде обяснение пред ИААФ. Именно

затова ние спазвахме конфиденциал-
ността до момента. Тя трябваше да даде
отговор дали приема наказание от две
години и тя реши да подпише  документ,
с който на практика признава вината си.
Резултатите й от датата на вземането на
пробата до момента се анулират, като
трябва да бъдат върнати и премиите от
турнири, ако е имало такива. БФЛА няма
да предяви към Инна Ефтимова искове
да върне парите за олимпийска подго-
товка, предполагам, че и от Министерст-
вото на спорта няма да искат да им бъдат
върнати пари, тъй като тези средства са
били оползотворени за подготовка”, ко-
ментира Карамаринов.

Еврокандидатите
получават лиценз
БФС премести дербито за 20 ч., ще го предава ТВ7, а не БНТ

Н
Марин МИЛАШКИ

сените документи и одобри
за участие в европейските
клубни турнири всички пода-
ли заявка български клубове:
ЦСКА, Лудогорец, Левски,
Черноморец, Локомотив и
Литекс. Само 4 от тях ще иг-
раят в предварителните
кръгове на евротурнирите -
шампионът в Шампионската
лига, сребърният и бронзо-
вият медалист в Лига Европа.

Последният участник там ще
бъде Локо Пд като финалист
за Купата на България, ако
Лудогорец спечели и титла-
та, или четвъртият тим, ако
шампион стане ЦСКА.

 Спортно-техническа ко-
мисия на Българския футбо-
лен съюз пък премести дер-
бито на ХХХ кръг Лудогорец
- ЦСКА от 20.00 ч. Всички
останали срещи са според
предварителната наредба в
един час - от 16.00 ч. Двубо-
ят в Разград обаче ще бъде
предаван не по БНТ 1, а по
ТВ7. Промяната е направена
по решение на фирмата
С.В.-РСА ООД, която държи

тв правата на мачовете.
Шефът й Валентин Михов
настоя мачът да се предава
по ТВ7 заради задължения-
та на БНТ към фирмата му.

Във връзка с промяната
на началния час на футбол-
ната среща Лудогорец -
ЦСКА от 17.45 на 20.00 ч.
ръководството на БНТ изра-
зи изненада от решението на
Спортно-техническата коми-
сия към БФС да направи
промени в предварителната
програма, уточнена в дого-
вор между БНТ и С.В.-РСА
ООД. БНТ  счита, че с дейст-
вията си фирмата, ръководе-
на от Валентин Михов, грубо

нарушава договорните отно-
шения между двете страни.
Представители на БНТ се
свързаха с председателя на
БФС Борислав Михайлов, за
да изразят несъгласието си с
решението на комисията, за
което бе изпратено аргумен-
тирано писмо. “В изпълнение
на ангажимента си към зри-
телите и сключения договор
БНТ изпраща своите екипи в
Разград и има готовност да
изпълни клаузите по спора-
зумението, като заснеме и
излъчи двубоя Лудогорец -
ЦСКА”, обявиха от БНТ.

Коментар стр. 11

Първото ново по-
пълнение в Берое  е
Алберто Жоао  Ферей-
ра  Лоузейро. Халфът
подписа за 2 години със
старозагорския клуб.
Той пристига от елитния
кипърски Арис Лимасол,
за който е неизменен
титуляр през сезона с
№88 и помогна на тима
да остане в елита, къде-
то завърши 12-и. Лоу-
зейро е роден в град
Сантяго на 22 ноември
1982 г. Висок е 174 см.
Тежи 70 кг.

Берое гостува днес
на Миньор Пк в послед-
ния ХХХ кръг. Поради
тази причина от вчера
започнаха изкопни дей-

Берое взе португалец,
разкопа стадиона

Членовете на Съвета  на директорите при ПФК Берое Илко Русев и Наско
Шилигарски присъстваха на старта на изкопните работи на стадиона

Снимка ПФК БЕРОЕ

ности по подмяна на
тревното покритие на
стадиона в Стара Заго-
ра. Ще бъде подменена
8000 кв. м естествена
тревна настилка. Тя ще
е на пясъчна основа,
каквито са стадионите
на водещите европей-
ски клубове. Багерите
ще направят изкоп, дъл-
бок около 65 см, за да
бъдат поставени тръби
за дренажната система.
Следва трошено-камен-
на фракция, която ще
бъде 4 слоя. Предпо-
следният слой е коре-
нова зона, смес от се-
лектирани пясъци и ор-
ганични добавки. Едва
тогава ще се постави

тревният чим от естест-
вена трева.

До старта на новия
сезон на 11 август трев-
ното покритие на стади-
она трябва да е готово.
Подмяната му е само
част от плануваните
ремонтни дейности,
включени в инвестици-
онната програма на
клуба. Предвижда се
още ремонт на приле-
жащите съоръжения,
преустройство на поме-
щенията под козирката,
обособяване на зала за
пресконференции, нова
стая за вътрешно на-
блюдение и сигурност,
ремонт на санитарните
помещения и др.

СТОЙЧО ВОДИ 21
Старши треньорът на ЦСКА Стойчо Младенов

определи група от 21 играчи за решителния мач за
титлата срещу Лудогорец. Двубоят е довечера от
20.00 ч. в Разград и ще бъде предаван по ТВ7.
Наставникът ще може да разчита на почти всички
свои футболисти с изключение на контузените Ан-
тон Карачанаков, Петър Стоянов и Адемар. Преди
мача ЦСКА е лидер с 69 т., с 2 пред есенния първе-
нец Лудогорец. В Разград Младенов отведе Райс
Мболи, Благой Макенджиев, Тодор Янчев, Антонио
Томас, Румен Трифонов, Жуниор Мораеш, Иван
Бандаловски, Станислав Костов, Станко Йовчев,
Александър Якимов, Борис Галчев, Апостол Попов,
Коста Янев, Мартин Дечев, Илияс Хаддад, Ангел
Грънчов, Николай Дюлгеров, Кристиян Петров, Ге-
оргиан Паун, Пламен Крачунов и Нджонго Присо.

МАРТО ОСТАВА В БОЛТЪН

Испанският халф на Челси Хуан Мата позира
при откриването на кръстен на него парк

близо до къщата на дядо му и баба му в
района Буенависта на Овиедо. Мата е

световен шампион с Испания за 2010 г. в
ЮАР, а в събота спечели и Шампионската

лига с Челси след победа с дузпи над Байер на
“Алианц Арена” в Мюнхен

Снимка БГНЕС

Мартин Петров и още двама от основните игра-
чи на Болтън - Кевин Дейвис и Сам Рикетс, са се
съгласили да останат в изпадналия от Висшата лига
отбор и във втория ешелон. “Договорът на Мартин
Петров до края на следващия сезон вече е факт. Той
показа, че е повече от щастлив да остане при нас”,
заяви президентът на клуба Фил Гартсайд. Той иска
да сглоби боеспособен отбор, с който да спечели
промоция за Висшата лига още през следващия
сезон. Затова босът е отправил оферти на други
двама от титулярите - основният вратар Юси Яаске-
лайнен и защитникът Зат Найт, да останат.
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Мартин
Петров
остава
в Болтън

гледайте

Стр. 39

ПО НОВА СПОРТ
ГОЛФ

20.00 Обзор на
турнира НР Байрън
Нелсън Чемпиъншип

от ПГА Тур
ЛЕКА АТЛЕТИКА

кратки

22.00 Диамантена Лига 2012,
турнир в Шанхай, Китай (п)

ПО ЕВРОСПОРТ
ЛЕКА АТЛЕТИКА

10.00 Пясъчен маратон
ПЛУВАНЕ

10.30, 18.30 ЕП в Дебрецен
ТЕНИС

12.30, 20.00 Турнир в Брюксел
(жени)

КОЛОЕЗДЕНЕ
14.30 Джиро д‘Италия, Фалзес -

Кортина д‘Ампецо (ХVII етап)
КОНЕН СПОРТ

21.45 Купа на нациите, Ла Бол
ПО ЕВРОСПОРТ2

КАНАДСКА БОРБА
8.30 Национална лига

9.00 “Световни звезди
против глада”

Министърът на физическо-
то възпитание и спорта Сви-
лен Нейков обяви в Русе, че
спортовете, които имат кла-
сирания за важни състезания,
вървят напред и показват
развитие, ще бъдат финанси-
рани. За тези, които нямат
резултати обаче, ще се пра-
ви корекция в бюджета, за-
щото той не стига за всички.
Нейков призна, че е много
трудно да се намерят спонсо-
ри и “все повече ще се отива
към такива спортове, които
показват развитие  и проспе-
ритет”.

Треньор №1 на 2008 г.
разкри още, че Българският
спортен тотализатор се мо-
дернизира и ще предлага
“онлайн залагания” от месец

социацията по сумо не разкри-
тикува Хакухо за неудачното
му представяне на летния тур-
нир по сумо в Токио, където
единственият действащ “Йо-

Мъмрят Котоошу и колегите му „одзеки”
не на турнир, откакто е удостоен с най-
високия ранг в сумо йерархията.

Председателят на Комитета Такухико
Цурута обаче изрази своето разочарова-
ние, че нито един от шестимата сумисти
с ранг “одзеки”, сред които и българинът
Калоян Махлянов-Котоошу, не е успял да
се възползва от провалите на Хакухо и
не е стигнал поне до суперфинал.

В тази връзка Цурута е предложил на
Асоциацията идеята да се повиши нор-
мата за запазване на званието “одзеки”
от 8 победи на 10. Това ще затрудни

сериозно левента от Джулюница, който
страда от хронична травма в коляното,
но не може да си позволи операция за-
ради дългото време за възстановяване -
поне 6 месеца.

25-годишният Даниел Иванов-Аоия-
ма, който се представи блестящо на
“Нацу башьо” и постигна 11 победи и 4
загуби, за първи път в кариерата си на
следващия турнир в Нагоя през юли ще
получи правото да опонира на Хакухо и
сумистите “одзеки” във втория сеанс на
състезанието.

Режат бюджета на
калпави спортове
БСТ пуска „онлайн” залагания от октомври

А
кодзуна” претърпя 5 поражения. Члено-
вете на Комитета по избор на “Йокодзу-
на” обявиха след заседанието си, че “Ве-
ликият шампион” видимо е изпитвал пси-
хическа и физическа умора и е достоен
за съжаление, затова Асоциацията изра-
зи морална подкрепа за монголеца, кой-
то регистрира най-слабото си представя-

“Намесата на държавата във волейбола беше свързана
принципно с това, да се запази националният отбор. По
средата на годината не е редно той да се разрушава.
Националният ни отбор по волейбол не е като този на
Италия и няма толкова взаимозаменяеми състезатели.
След като мине годината или олимпийските игри, може
да се направи анализ. За момента ние трябва да из-
ползваме максималния потенциал на България за
предстоящата олимпийска квалификация и за класиране
на олимпийските игри в Лондон. Когато националният
отбор има стимул, ще гледа напред. Искрено се надя-
вам, че отбор като Франция не е непобедим и мисля, че
можем да се класираме. Осигурихме средства по най-
добрия начин - както за подготовка на състезателите,
така и за участие в състезание. Отделно двете домакин-
ства на квалификациите струват над 2 млн. лева за
България. Харчим значителни средства и в момента не
се бъркаме и не се месим, а се опитваме да запазим
този национален отбор, защото това е максималното,
което има България. Ако то се разпадне, ще стане
типично по български”, коментира спортният министър
Свилен Нейков в Русе.

октомври.
“За момента работата на

БСТ е отлична, защото от 100
млн. лева бюджет в миналите
години достигнахме до 125
млн. лева през последната
година. С модернизирането
се надяваме той да се покачи
с минимум 60-70 млн. лева”,
заяви спортният министър.

Свилен Нейков беше в
Русе заради Националната
кампания на Министерството
на физическото възпитание и
спорта “Аз обичам спорта”. В
крайдунавския град той даде
старт на лекоатлетическа
щафета, в която взеха учас-
тие ученици от 11 русенски
училища, на турнир по бас-
кетбол за ученици от V до VII
клас, по футбол на малки вра-
тички и по плажен волейбол
за момичета и момчета.

Нина Рангелова се класира за полу-
финал на 100 м св. стил на Европейското
първенство по плуване в унгарския град
Дебрецен. 21-годишната Рангелова
завърши 19-а в сериите с време 55.98 сек.
и остана съвсем близо до националния си
рекорд, поставен от нея в Атланта мина-
лата година - 55.54 сек. С този резултат
Рангелова  покри норматив Б за участие
на Олимпийските игри в Лондон. Тя има
покрити нормативи Б още на 200 и на 400
м св. стил. Рангелова плува в 8-и коридор
на първия полуфинал снощи.

На 200 м свободен стил при мъжете
Александър Николов завърши 47-и с вре-
ме 1:57.36 мин., като изостана на 9.97 сек.
от победителя в сериите Паул Бидерман
(Гер). Николов изпревари единствено Хе-
дин Олсен (Фар.о-ви). На 100 м бруст при
жените 17-годишната Вангелина Драгано-
ва завърши 46-а с време 1:13.89 мин., като
изпревари само Мария Харютюнян (Ест).
При мъжете на 1500 м св. стил Венцислав
Айдарски остана 19-и от 22-а участници.

Германката Брита Щефен гледа към светлинното табло за резултата си в
сериите на 100 м свободен стил на Европейското първенство по плуване в

Дебрецен, Унгария, където завърши първа за 54,65 сек.

Нина Рангелова
с олимпийски
норматив на 100 м

Шведският тенисист
Робин Сьодерлинг дава

пресконференция в
Кралската тенис зала
в Стокхолм, на която
обяви, че ще пропусне

това лято “Ролан
Гарос”, “Уимбълдън” и

Олимпиадата в Лондон,
защото не се чувства
физически здрав, след
като миналата година

се разболя от
мононуклеоза. 27-
годишният швед,

двукратен финалист
от Откритото

първенство на Франция,
с усмивка съобщи и

радостната новина, че
скоро ще става баща

Най-добрият български тенисист
Григор Димитров прегази първата
ракета на Израел Дуди Села със
7:5, 6:1 за час и 8 минути игра на
старта на основната схема на тур-
нира на червени кортове в Ница,
Франция, (награден фонд 450 000)
евро. Преминалият квалификациите
Димитров наниза 7 аса срещу 94-ия
в света израелец, който преди 3
години беше в топ 30.

Двубоят беше пренасрочен от
понеделник заради силния дъжд над
Лазурния бряг. 21-годишният хасков-
лия, 95-и в света, започна силно и
набързо поведе с 3:0. При 5:3 той
сервираше за сета, но допусна про-
бив и изравняване при 5:5. Гришо
обаче налучка ритъма и взе 7 поред-
ни гейма, с което спечели първата

Снимки БГНЕСГришо мачка израелец в Ница
част със 7:5 и поведе с 5:0 във втора-
та. Едва тогава 27-годишният Села
взе подаването си, но Димитров три-
умфира и взе реванш за загубата си
от Села с 4:6, 6:7 (4) на “Чалънджър”
в Израел през 2010 г. Гришо зарабо-
ти 6885 евро и 32 т. за ранглистата
на АТП, а във II кръг ще срещне по-
ставения под №2 Жил Симон (Фр).

 27-годишният Симон е 12-и в
световната ранглиста в момента.

 Роденият в Ница французин има
10 титли от турнири на АТП и е за-
работил над 6,1 милиона долара от
наградни фондове като професио-
налист. Той е побеждавал 2 пъти
трудно Григор досега през 2009 г. -
с 4:6, 6:3, 7:5 на турнира в зала в
Марсилия на твърди кортове и със
7:6 (7), 7:6 (5) в Лондон на трева.

ФИФA прие жена
в управата, забрани
пиротехника

Световната футболна цент-
рала ФИФА прие жена за член на
Изпълкома за първи път в истори-
ята си. Лидия Нсекера, президент
на Футболната федерация на
Бурунди, бе приета в Изпълнител-
ния комитет и ще бъде утвърдена
на предстоящия конгрес на ФИФА
в петък в Будапеща. Нсекера е
член на комисията за женски фут-
бол и част от организационния
комитет на ФИФА за световните
първенства за жени и олимпийски-
те футболни турнири за жени.
Приета бе забрана на всякакви
пиротехнически средства на фут-
болните стадиони по предложение
на президента Сеп Блатер.

Разрешиха на Косово
да има национален тим

ФИФА позволи на националния
отбор на Косово по футбол да играе
приятелски мачове срещу 208-те
членки на световната футболна
централа. Решението беше взето
на заседанието на Изпълкома на
ФИФА в Будапеща. Първоначално
ФИФА блокиира амбициите на Косо-
во, защото страната не е призната
от ООН. Косово обяви независимост
от Сърбия през февруари 2008 г.
Президентът на ФИФА Сеп Блатер
предложи промяна в политиката
на централата. “Това беше предло-
жение на Блатер и имаше само
един глас против. Това не е при-
знание на Косово като държава, а
признание към държава, където се
играе футбол”, каза генералният
секретар на ФИФА Жером Валке.

Грозданов отпада
в София

Третата ракета на България
Тихомир Грозданов отпадна в I
кръг на тенис турнир от серии-
те Фючърс “Carlsberg Cup” с на-
граден фонд $10 000, който за-
почна на кортовете на Българ-
ският национален тенис център
“Карлсберг” в София. Грозданов
загуби от поставения под №6
Мориц Бауман (Гер) с 4:6, 2:6.


